
 شهردار قیامدشت - حسین ترکاشوند

آگهی مناقصه عمومی پروژه های
شهرداری قیامدشت

 نوبت دوم

شهرداری شهر قیامدشت در نظر دارد عملیات پروژه عمرانی به شرح ذیل را به پیمانکاران واجد شرایط واگذار نماید . لذا از اشخاص حقوقی 
دعوت می شود با در دست داشتن رتبه جدید سازمان مدیریت و برنامه ریزی جهت دریافت اسناد مناقصه ظرف مدت ده روز از تاریخ درج 
آگهی نوبت دوم به امور مالی این شهرداری واقع در بزرگراه امام رضا )ع( ؛ قیامدشت ؛ خیابان آزادی ؛ تقاطع بلوار امام خمینی )ره( مراجعه 
یا با شماره تلفن 33587001-33591014 داخلی 111 تماس حاصل فرمائید . به این پروژه هیچگونه تعدیل ؛ ضریب منطقه ای و مابه 
التفاوت تعلق نخواهد گرفت . بدیهی است شهرداری در رد یا قبول پیشنهادات مختار بوده و هزینه آگهی بر عهده برنده مناقصه می باشد. 
مهلت دریافت اسناد از شرکت کنندگان تا پایان وقت اداری روز شنبه 14:30مورخ 1398/08/18 و اسناد در مورخه 1398/08/19در 

کمیسیون معاملات مفتوح می گردد .

تاریخ انتشارنوبت اول: 1398/08/01
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1398/08/08

نام پروژهردیف
مبلغ سپرده شرکت
 در مناقصه به ریال

هزینه خرید اسناد به ریالرتبهاعتبار پروژه به ریال

1.090.000ابنیه 250.000.0005.000.000.000احداث آبنمای پارک زیتون 1
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کمیسیون معاملات مفتوح می گردد .رتبه های مورد تائید سازمان مدیریت و برنامه ریزی جهت شرکت در مناقصه شهرداری قیامدشت یک 

تا چهار می باشد .
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نام پروژهردیف
مبلغ سپرده شرکت 

در مناقصه به ریال
هزینه خرید اسناد رتبهبرآورد ریالی پروژه 

به ریال

1
احداث کمر بندی شرقی )خیابان 
کوهسار( حد فاصل خیابان حصار 

امیر تا خیابان باهنر 
ابنیه ، راه ، راه آهن و 1.153.150.00023.063.000.000

2.180.000باند فرودگاه 

آگهی مزایده عمومی

روابط عمومی شهرداری شهرقدس

شهرداری شهرقدس درنظر دارد نسبت به واگذاری غرفه های مجتمع تجاری ابریشم براساس قیمت پایه کارشناسی به 
صورت اجاره برای مدت یکسال شمسی و بشرح جدول ذیل از طریق مزایده عمومی اقدام نماید. 

متقاضیان می توانند ظرف مدت 10 روز کاری از تاریخ چاپ نوبت دوم آگهی که به فاصله یک هفته از نوبت اول چاپ 
خواهد شد با مراجعه به امور قراردادهای شهرداری واقع در : شهرقدس، بلوار انقلاب اسلامی، ساختمان مرکزی شهرداری 

شهرقدس، طبقه دوم  با ارائه معرفینامه نسبت به دریافت و تحویل اوراق مزایده اقدام نمایند.
 خرید اوراق مزایده به مبلغ 500/000 ریال قابل واریز به حساب 0105708298000 بانک ملی شعبه  شهرقدس.

 سپرده شرکت در مزایده معادل 5% قیمت پایه سالیانه می باشد.
 سپرده نفرات اول تا سوم تا زمان انعقاد قرارداد مسترد نمی گردد.

 شهرداری در رد یا قبول پیشنهادها مختار است.
 هزینه آگهی به عهده برنده مزایده است.
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 نوبت دوم

شماره طبقهردیف
غرفه

مساحت 
)مترمربع(

مبلغ پایه اجاره بها/ 
شماره طبقهردیفماهیانه/ ریال

غرفه
مساحت 
)مترمربع(

مبلغ پایه اجاره بها/ 
ماهیانه/ ریال

12332/403/200/000اول106017/000/00012همکف1

12540/383/500/000اول116017/000/00013همکف2

20140/1178/500/000دوم12606/000/00014همکف3

21058/53/200/000دوم2722/25/000/00015همکف4

21244/703/000/000دوم28254/800/00016همکف5

21365/603/200/000دوم2922/304/750/00017همکف6

214302/650/000دوم11043/55/500/00018اول7

21833/802/750/000دوم11144/075/700/00019اول8

21959/903/500/000دوم11265/63/500/00020اول9

22233/403/250/000دوم118593/200/00021اول10

229253/200/000دوم12133/603/300/00022اول11
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ارقاممناقشهبرانگیز
رضاخسروشاهی

اظهارنظر رئیس کل بانک مرکزی در مورد خودروسازی کشور که  حرف دل مردمی است 
کــه بیش از نیم قرن، مجبور به تحمل بازار  انحصــار مصنوعی بوده اند، به همان میزان 

حلاوت داشت که برای  مسوولان و نفع بران این صنعت تلخی. 
اما در مقام پاسخ، منتقدان اولا می گویند که باید اثبات شود صنعت  خودرو فشل است و 
ثانیا از اعداد و ارقامی در حد ۲۰ میلیارد دلار  سخن می گویند که اگر خودروسازی وجود 

نداشته باشد، کشور برای  واردات خودرو به آن نیازمند است. 
پاسخ گزاره اول مشخص است؛ اگر چنین صنعتی کارآمد بود نیاز به  مداخله دولت برای 
بســتن دروازه های کشور و ایجاد انحصار نداشــت تا  بتواند محصولاتش را بفروشد. اگر 
کارآمــد بود به صورت مداوم نیاز به  کمک مالی دولت و خطوط اعتباری متعدد در طول 
این سال ها نداشت.  زیاد لازم نیست فردی خبره اقتصاد باشد که درک کند، خودرو سازی 
 کشور فلج و برای دهه ها نوزاد باقی مانده و نبود رقابت نگذاشته تا  روی پای خود بایستد. 
هزینه این صنعت نیز، خودرو های کم کیفیت و  گران است که ایرانیان برای دهه ها آنها را 
تحمل کرده اند. بگذریم از  خطوط اعتباری که از پایه پولی خرج شده و مردم برای سرپا 

نگه  داشتن این صنعت مجبور شده اند تورم را نیز به جان بخرند. 
اما گزاره دوم؛ احتمالا واردات کل کالای کشــور در سال جاری به رقم   ۴۰ میلیارد دلار 
نرســد، بنابراین چگونه ممکن است کشــور برای  واردات تنها یک ردیف کالا به نصف 
این رقم احتیاج داشــته باشد؟ کل  تولید خودرو در کشور سال گذشته قریب ۹۵۵ هزار 
دســتگاه بوده است.  با ارزیابی سرانگشتی از قیمت های جهانی، واردات این میزان تولید 
 داخلی احتمالا حدود ۸ تا ۹ میلیارد دلار ارزبری خواهد داشت. حال از  این رقم، میزان 
واردات اقلامی که خودروساز های ما در فرآیند تولید به  آن نیازمندند و همچنین صادرات 
مواد اولیه از جمله فولادی که مورد  استفاده آنها قرار می گیرد را کسر کنید؛ خواهید دید 

که رقمی کمتر از  یک چهارم رقم ادعایی ۲۰ میلیارد دلار به دست خواهد آمد. 
به این تصویر، امکان واردات خودروهای دســت دوم را هم اضافه کنید  که قیمت خرید 
خــودرو را به میزان قابل توجهی کاهش می دهــد. آن گاه  خواهید دید، تامین خودروی 
مطلــوب برای ایرانیان حتی در این وضعیت  تحریمی و فشــار حداکثری، کار شــاق و 
دشواری نیست. از این گذشته،  بسیاری از فرصت های شغلی در حلقه های جانبی صنعت 
خودرو مانند  قطعه سازان حتی با باز کردن انحصار این صنعت می توانند به کار خود  ادامه 
دهند. همچنین اگر فضای تحریمی از بین برود، خودروسازهای  خارجی خود می توانند 
در داخل خودرو تولید کنند و فرصت های شغلی  بیشتری نسبت به حال، در این صنعت 
ایجاد شود. کاملا مشخص است که بستن این بازار برای دهه ها هیچ سود و منفعتی  برای 
چند نســل از ایرانیان نداشته است. منطق از ابتدا حکم می کرد که  وقتی شما می توانید 
کالایی را به قیمــت پایین تر از خارج تهیه کنید، اقدام  به این کار کنید و منابع خود را 
به کاری اختصاص دهید که در آن  مزیت دارید تا به این شکل رفاه کشور به طور واقعی 

افزایش یابد. 

چهارشنبه 8 آبان ماه  1   1398 ربیع الاول  1441  سال چهارم  شماره  275 قیمت 1000 تومان
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ســورنا ستاری معاون علمی و فناوری رئیس جمهور گفت: بحث فرار مغزها 
از آن کلاه های گشــادی است که سر کشور گذاشــته اند. این یک حرکت 
سازمان دهی شده است و شــبکه ای دارد این موضوع را به جامعه  ما تزریق 

می کند.
ستاری با اشاره به خروج نخبگان گفت:  ما یک زمانی این  موضوع را خیلی 
محکم توضیح می دادیم، ولی همین بحث فرار مغزها از آن کلاه های گشادی 
که سر کشور گذاشته اند و من می دانم که این یک حرکت سازمان دهی شده 

است. یک شبکه ای دارد این را به جامعه  ما تزریق می کند.
وی ادامــه داد: البته ما هم نفی نمی کنیم؛ مثل تمــام جوامع دیگر ما هم 
خروج نخبگان را داریم. مثلًا از زمانی که اروپای واحد تشــکیل شده، یکی 
از بالاترین نرخ های فرار مغزها از اروپای شــرقی اتفاق افتاده است. آلمان و 
فرانســه هم بسیار سود برده اند، چون هم شرکت های آنها را و هم بانک های 

آنها و هم آدم های حسابی و نخبه  آنها را خریده اند.
معــاون علمی و فناوری رئیس جمهور افــزود: مهاجرت یک پدیده  جهانی 
است و واقعاً این آمارها را با این وقاحت اعلام می کنند و با وقاحت هم تکرار 
می کننــد و از یک مراکز و منابعی هم نقل قول هایی می گویند که... مثلًا از 
قول صندوق بین المللی پول می گویند که کشــور ما رتبه  اول فرار مغزها را 
دارد. در حالی که اصلًا چنین گزارشــی وجود خارجی ندارد. این را این قدر 
می گویند تا همان بخش نخبه  جامعه آن را بپذیرد. همین چیزها اســت که 

ما را اذیت می کند.
ستاری ادامه داد: ما دنبال این بودیم که به آمارهای واقعی مهاجرت برسیم. 
در دانشگاه صنعتی شریف، بخشی برای رصد این موضوع ایجاد شده است. 
البته با کمک ما نبوده و خود ما هم در بنیاد ملی نخبگان هر دو سال یک بار 
آن را پایش می کنیم. پایش اخیر ما نشان می دهد که این عدد به طور قابل 

توجهی رو به کاهش است.

ë تغییر نوع مهاجرت از علمی به شغلی
وی ادامه داد: البته نه به آن معنی که کل مهاجرت دارد کم می شــود، بلکه 
نوع مهاجرت دارد به  سمت سرمایه گذاری و مهاجرت شغلی می رود و از آن 
حالت علمی بیرون می آید. البته طبق آمارهای کلی مهاجرت ما و آمارهایی 
که هر سال ســازمان ملل به  صورت مشخص ارائه می دهد، ما جزء 20 الی 
30 کشور دنیا در بحث مهاجرت نیستیم، ما اصولًا جزء کشورهایی هستیم 
که نه مهاجرپذیرند و نه مهاجرفرســت، ولی این به معنی این هم نیست که 

الان مهاجرت نداریم یا اینکه نباید نسبت به آن حساس باشیم.
ســتاری خاطرنشان کرد: من در این مدت هر جا که در مورد مهاجرت یک 
حرف غلطی مثلًا در یک همایشی می شنوم، دقیق رصد می کنم و آن فرد را 
پیدا می کنم و از او می خواهم که به ما بگوید با چه سند و منبعی آن را گفته 
اســت. بالأخره اغلب این افراد هم دانشــمند یا تحصیل کرده اند و یک آدم 
تحصیل کرده نبایــد بدون منبع صحبت کند. اغلب هم می بینیم که جوابی 
برای این صحبت ها ندارند. بعد هم خیلی جدی به آنها فشار می آوریم که یا 

تکذیب کنید یا منبع آن را به ما بگویید.

حســین امیــری خامکانی عضو کمیســیون انرژی 
مجلس گفت: قطعا تا پایان سال ۹۸ افزایش قیمت 
بنزین نخواهیم داشــت اما باید مصرف سوخت در 

کشورمان مدیریت شود.
امیــری خامکانی دربــاره احتمــال افزایش قیمت 
بنزین، اظهار داشــت: در حــال حاضر هیچ طرحی 
بــرای افزایش قیمت بنزین وجــود ندارد و مجلس 
مخالف این موضوع است چرا که جامعه کشش این 

مسئله را ندارد.
وی ادامه داد: اصرار ما به اســتفاده از کارت سوخت 
برای مدیریت مصرف انرژی اســت چــرا که از این 
طریــق می توان به کســانی که بیــش از حد مجاز 

سوخت مصرف می کنند، هشدارهای لازم را داد.
عضو کمیســیون انرژی مجلس شــورای اســلامی 
بــا تاکید بر اینکه تا پایان ســال ۹۸ افزایش قیمت 
بنزین نخواهیم داشت، تصریح کرد: البته باید منتظر 

بمانیم و ببینیم که آیا دولت در لایحه بودجه ســال 
۹۹ برنامه ای برای افزایش قیمت حامل های انرژی 

و بنزین دارد یا خیر.
امیــری خامکانی تأکید کــرد: نکته مــورد تاکید 
دولتمردان، نمایندگان مجلس و کارشناسان ذیربط 
این اســت که ما باید راهکارهایــی را اتخاذ کنیم تا 
مصرف ســوخت در کشورمان مدیریت شود چرا که 
در حال حاضر میزان مصرف ســوخت در کشورمان 
بسیار بالاتر از استاندارد جهانی است و بعضا سوخت 

در کشور ما هدر می رود.
وی با بیــان اینکه در حال حاضر مــا روزانه حدود 
۱۰۰ میلیون لیتر بنزین مصرف می کنیم که بسیار 
زیاد اســت، افزود: بهتر است که با مدیریت مصرف 
سوخت، شرایطی را برای صادرات بنزین فراهم کنیم 
و درآمد حاصل از آن را صرف بهبود زیرساخت ها و 
همچنین ارتقای زندگی افراد ضعیف و به ویژه افراد 

تحت پوشش نهادهای حمایتی کنیم.
عضو کمیســیون انرژی مجلس شــورای اســلامی 
با اشــاره به اینکه همه ما متفق القــول بر این باور 
هســتیم که مصرف ســوخت در کشــورمان باید 
مدیریت شود اما هنوز به این نتیجه نرسیده ایم که 
با چه اهرمی این اقدام صورت گیرد، گفت: استفاده 
از کارت ســوخت و سهمیه بندی بنزین یکی از این 
راهکارهاســت که از این طریق تا حد زیادی قاچاق 

سوخت هم کاهش می یابد.

سیاسی

با  مبارزه  فراکســیون  رئیس 
اقتصــادی مجلس،  مفاســد 
ماجرای ترخیص ۱۷ هزار تن 
برج توسط یک شرکت دولتی 
و چگونگی فــرار از پرداخت 
مالیات وعــوارض گمرکی را 

تشریح کرد.
کمیســیون  پارلمانی  هیئت 
اصــل نــود به ریاســت امیر 
نایب رئیــس این  خجســته 
بــا حضــور در  کمیســیون 
سیستان بلوچستان و با هدف 
بررســی مبادی ورودی و خروجی کالا از کشور و مبارزه با قاچاق کالا 

و ارز از گمرک و مناطق آزاد چابهار بازدید کردند.
یک شرکت دولتی با ارز 4200 تومانی اظهار شده بود برخوردیم که با 
بررسی های انجام شده مشخص شد این حجم از واردات بدون رعایت 
تشریفات گمرکی همراه با فشار مسئولین کشوری و استانی بدون پته 
عبــور و با فرار از پرداخت حق و حقوق، عوارض گمرکی و بدون هیچ 
گونه کنترل و نظارتی وارد و از درب خروج گمرک خارج شده است.

وی با بیــان اینکه قبل از انتقال کالای اساســی به انبار صاحب کالا 
بایســتی از آن در انبار گمرک به منظور طی مراحل تشریفات قانونی 
نگهداری شــود اظهار داشــت: این حجم از واردات با حمل مستقیم 
کالا از کشــتی به انبــار صاحب کالا انتقال یافته که البته با بررســی 
هیئت پارلمانی مشخص شد بعضا با تنظیم صورت جلسه بدون رعایت 
تشــریفات قانونی توسط برخی مسئولین اســتانی و معاونین وزرات 

صمت و گمرک از استان خارج شده است.
نماینــده همدان در مجلــس افزود: نمایندگان مجلس در این ســفر 
بررسی مراحل خروج کالا و بررسی های لازم درباره  مجوزات مربوط به 
آزمایشات اداره استاندارد، مرکز بهداشت، ثبت سفارشات، گواهی های 

مبداء و مجوز استاندارد جهانی را به عمل آوردند.

نگاهی گذرا به عملکرد چهارساله نمایندگان 
عضو فراکسیون امید نشان می دهد که گرچه 
همه آن ها با فهرســتی منتسب به اصلاحات 
وارد مجلــس شــدند اما همه آن هــا به این 
جریان و الزامات آن پایبند نماندند؛ برخی به 
اسم اصلاح طلبی ساکت ماندند و بعضی هم از 

نام اصلاح طلبی توبه کردند.
چهار ســال پیش در چنین روزهایی اصلاح 
طلبان بــرای حضــور قدرتمنــد و موثر در 
انتخابــات مجلس دهم در حــال برنامه ریزی 
بودند که نتیجه آن تشــکیل سازوکاری با نام 
شورای عالی سیاستگذاری اصلاح طلبان بود 
و نتیجه شــورها در این شورا، لیست امیدی 
بود که اعضای آن توانســتند بیشترین تعداد 
کرسی های بهارستان را از آن خود کنند. این 
اما پایان داســتان نبود و پس از گذشت چهار 
ســال و نزدیکی به انتخابات مجلس یازدهم، 
عملکرد آنان که با فهرســت موسوم به امید 
وارد مجلــس شــدند در کانــون توجه و زیر 
ذره بین اصلاح طلبان و حتی اصولگرایان قرار 
گرفته است.   بیشینه اصلاح طلبان از عملکرد 
فراکسیونی که به نام امید در مجلس تشکیل 
شد، راضی نیستند اما در کنار این نارضایتی 
از یــاد نمی برند که تمام داشــته و توان این 
جریان سیاســی همیــن اندازه بوده اســت. 
اعضای فراکســیون امید امــا همگی عملکرد 
یکسانی نداشتند؛ برخی از آن ها تک برگ های 
بــه اصطلاح »آس« اصــلاح طلبان بودند که 
طی چهارسال گذشته نطق ها، طرح و عملکرد 
آن ها دستکم در رسانه ها منتشر و مورد بحث 
و تحلیــل و حتی مخالفــت و هجمه هم قرار 
می گرفــت. گروه دیگر اما از همــان ابتدا راه 
خود را از اصلاح طلبان جدا کردند و به نوعی 
از این جریان فکری اعلام برائت و توبه کردند. 
این دو گروه در منتها الیه چپ و راســت خط 

فراکسیون امید بودند اما در این میان دو گروه 
دیگر هم هســتند؛ گروهی که اغلب سکوت 
اختیار کردنــد و نام برخی از آن ها طی چهار 
سال گذشته به گوش جامعه و حتی اصحاب 
رسانه و سیاست هم نخورد و در نهایت گروه 
چهارم هم چندفراکسیونی هایی هستند که به 
اقتضای شرایط زمانی و مکانی؛ اصلاح طلبی را 

انتخاب و یا طرد می کردند.
در توصیــف توابین از اصــلاح طلبی حجت 
الاســلام »محســن رهامی« عضو شــورای 
هماهنگــی جبهه اصلاحــات گفته بود: »۷۰ 
منتخب لیســت امید به محض آنکه از گیت 
ورودی مجلس عبور کردنــد و روی صندلی 
پارلمان نشســتند به اصولگرایان پیوستند و 
یادشان رفت که تعهداتی داشتند، قسم نامه و 
صورت جلسه امضا کرده بودند. این مسئله را 
متأثر از عدم دخالت احزاب در بســتن لیست 

امید می دانم.«
اصــلاح طلبــان ســاکت هم از ســوی بدنه 
اصلاح طلبی به شــدت مورد انتقاد قرار دارند 
در همیــن زمینه »صادق زیباکلام« اســتاد 
دانشگاه درباره ســاکتین اصلاح طلب مجلس 
گفته بود؛ باید به این ســوال اساســی پاسخ 
بدهند که در چهارسال چندبار نطق پیش از 
دستور داشته و در کدام یک از نطق هایشان از 
مشکلات مردم سخن گفته اند؟ و کدام موضع 
تأثیرگذار را داشــته اند کــه بتوانیم بگوییم 

اصلاح طلبانهاست؟
میانــه ایــن دو طیف کســانی هســتند که 
خــود را میانه رو می دانند و هرگاه لازم شــد 
در فراکســیون امیــد حاضر شــده و اصلاح 
طلب می شــوند و هرگاه ضرورتــی نبود در 
فراکســیون های دیگر حاضر می شوند و شاید 
بهترین توصیف برای این دسته همان روایتی 
باشــد که »الهه کولایی« اســتاد دانشگاه و 

فعال سیاسی گفته است که برخی از اعضای 
فهرست امید با پول و رانت وارد این فهرست 
و رقابت هــای انتخاباتــی و در نهایت مجلس 
شده اند. با وجود این گفته کولایی چندان هم 
تعجب آور نخواهد بود که منافع فردی در این 
افراد راه یافته به بهارســتان مهم تر از منافع 

جریان اصلاح طلب باشد.
اما  اصــلاح طلبــان  برنــده  تک برگ هــای 
همان هایی هســتند که تقریبــا همه اصلاح 
طلبــان در موفق بودن عملکــرد آن ها توافق 
دارنــد به طوری کــه »علی شــکوری راد« 
دبیرکل حزب اتحاد ملت در تازه ترین نشست 
خبــری خود در این زمینه گفته اســت: »در 
مجلس افراد شاخصی هســتند که مطالبات 
مردم را بیان کرده انــد، نام نمی برم اما حتما 
بدون ملاحظه نظرمان را اعلام خواهیم کرد. 
از نظــر ما در مورد نماینــدگان تهران نیمی 
از نمایندگان فعلی مــلاک لازم برای حضور 
مجدد در لیســت را دارنــد.«  گرچه دبیرکل 
اتحــاد ملت از فرد خاصی نــام نبرد و تاکید 
کرد این افراد از ســبد در دســترس اصلاح 
طلبــان انتخاب شــده اند اما می تــوان این 

برگ های برنده را چهره هایی مانند »محمود 
صادقی« و »پروانه سلحشــوری« و »حمیده 
زرآبادی« و »قاسم میرزایی نکو« دانست که 
طی چهارسال گذشته پیگیری های آن ها در 
امور حقوق شهروندی و رسیدگی به برخی از 
تخلفات قابل ملاحظه بوده است. چهره هایی 
مانند »علی مطهری« و »مســعود پزشکیان« 

هم در عملکرد قابل قبولی داشته اند.
ë ساکتین یا توابین؟

طی چهار ســال گذشــته گرچــه انتقاد از 
فراکسیون امید و شورای عالی سیاستگذاری 
به دلیل ارائه فهرست امید، میان بدنه اصلاح 
طلب و راس تصمیم گیر، موضعی مشــترک 
بوده اســت اما سیبل این انتقادات به ویژه در 
یک سال گذشته، تفاوت کرده است. برخی از 
اصلاح طلبان به ویژه در سطح تصمیم گیران 
و راس هــرم اصلاحات؛ دلیل ناکامی نســبی 
فراکســیون امید را عملکرد توابین می دانند 
در حالــی که برخی دیگر و طیف های نزدیک 
بــه بدنه و افکار عمومــی اصلاح طلب، طیف 
ساکتین را مقصر ناکارآمدی فراکسیون امید 
مطرح می کنند. »بهــزاد نبوی« از چهره های 

شــاخص اصلاح طلــب را در همین دســته 
می توان قرار داد. او در این زمینه گفته است: 
»بعضی از دوســتان تصورشان این بود که هر 
کس که نامش در لیست امید است باید یک 
اصلاح طلب دو آتشه باشد. فکر می کردند مثلا 
آقــای علی لاریجانی که کاندیدای قم شــده 
اســت، فردا باید بیاید و پرچم اصلاح طلبی را 
در مجلس به دست بگیرد. آقای جلالی، آقای 
نعمتی و آقــای مطهری که ما آنها را کاندیدا 
کردیم، فردا بایســتی بــرای اصلاح طلب ها 
سینه بزنند. یعنی هر کس که در لیست امید 
بــود باید در مجلس عضو فراکســیون امید و 

در تمام تصمیمات با آنها هماهنگ می شد.«
جوان ترهــای اصــلاح طلــب هــم دلیــل 
عملکــرد فراکســیون امید را نــه بدعهدی 
برخی نماینــدگان تــواب از اصلاحات بلکه، 
ســکوت ســاکتین و بهره جویی میانه ها می 
داننــد. این طیــف از اصلاح طلبان شــورای 
عالی سیاســتگذاری را نه بــه دلیل ائتلاف با 
جریانهای دیگر بلکه به دلیل سکوت برخی از 
چهره های اصلاح طلب در مجلس مورد انتقاد 
قرار می دهند. اما شورای عالی سیاستگذاری 
هم درباره شــیوه بستن لیست و هم عملکرد 
فراکســیون امید در مجلس معتقد به سقف 
توان است و می گوید در هر دو موضوع اعضای 
شورای عالی و فراکسیون حداکثر توان خود را 

به کار گرفته اند.
ë نسخه اصلاحات برای تکرار نشدن

در هر صــورت این روزهــا طیف ها و احزاب 
اصلاح طلب کم یا زیــاد همه منتقد عملکرد 
فراکســیون امید هستند و شــاید به همین 
دلیل اســت که کارگروه های مختلفی برای 
پایش عملکرد آن تشکیل شده است و ارزیابی 
عملکرد تک تک این نمایندگان در هر کدام از 

احزاب اصلاح طلب انجام می شود. ایرنا

فهرست امید؛ از توابین تا ساکتین تک خبر

خبر مردم از بی عدالتی نگران هستند
 نه تحریم ها

ســردار مجید خادمــی رئیس ســازمان حفاظت و 
اطلاعات وزارت دفاع گفت: مردم از تحریم ها نگران 
نیســتند، آنچه موجب نگرانی شــده بی عدالتی ها 

است.
رئیــس ســازمان حفاظت و اطلاعــات وزارت دفاع 
در یادواره ۳۲ شهید روســتای پسوجان شهرستان 
سیرجان گفت: شــهدا نصرت الهی را رویت کردند 
و اگر ما هم پای خون شــهدا بایســتیم آن نصرت 

همیشه ساری و جاری است.
وی افزود: شهدا اســتقامت و از خودگذشتگی را از 
خود نشــان دادند و هرگز منافع شخصی خودشان 
را در نظر نداشــتند و ما مدیون خون آنها هستیم و 

مبادا از این قافله عقب بمانیم.
رئیــس ســازمان حفاظت و اطلاعــات وزارت دفاع 
گفــت: نفوذ ســرویس های اطلاعاتی دشــمنان در 

همــه بخش های فرهنگی، اقتصادی و سیاســی در 
جبهه های سخت و نیمه سخت و نرم افزار بسیار بود 
تا بتوانند ایران اســلامی را شکست دهند اما امروز 
این نظــام و ملت به قدرت منطقه تبدیل شــده  و 
صاحب لشکر اسلامی است که با هر قدرتی شکست 

نخواهد خورد.
خادمی افزود: مردم از تحریم ها نگران نیستند، آنچه 
موجب نگرانی است بی عدالتی است که باید برطرف 
شــود زیرا تحریم ها گرچه مشکلات اقتصادی را به 
وجود آورد اما نتوانست آســیب به قدرت ما بزند و 
امروز توان دشــمن در برابر قدرت دفاعی ما ناچیز 

است.
وی عنوان کرد: امروز همین اقتدار ما موجب شــده 
آمریکا به چالــش افتد و آنان امروز دنبال مذاکره با 
ما هستند و شک نکنید دشمن بیشتر از ما در فشار 
است، ما می گوییم این ملت برای همیشه قطع امید 
از دشمنان کرده است و حتی ما امید به کشورهای 
دوست هم نداریم و با امید به خداوند و توان داخلی 

و نیروهای جوان بر اقتدار خود می افزاییم.
رئیــس ســازمان حفاظت و اطلاعــات وزارت دفاع 
تصریح کرد: امروز مسلمانان جهان و مظلومان عالم 
امیدوار این نظام هســتند تا از زیر یوغ استعمار به 
درآیند، اگر آمریــکا روزی برای ضربه زدن به ایران 
اسلامی گروهی منافق را اجیر می کرد امروز حرف از 

ائتلاف جهانی می زند .

حســن لطفی رئیس کمیســیون مشــترک لایحه اصلاح قانون خدمات 
کشوری با انتقاد از درخواست رئیس جمهور برای استرداد این لایحه گفت: 
اصلاحات این لایحه موجب ایجاد شــفافیت در پرداخت ها می شد که به 

مذاق دولت خوش نیامد.
رئیس کمیســیون مشترک بررســی لایحه اصلاح قانون خدمات کشوری 
مجلس شــورای اسلامی در خصوص روند بررســی این لایحه در مجلس،  
گفت:  دولت مهرماه ســال گذشــته لایحه اصلاح قانون مدیریت خدمات 
کشــوری را تقدیم مجلس کرد.   بررسی این لایحه  به کمیسیون مشترک 

محول شد.
وی افــزود: تا پایان ســال ۹۷حدود ۸ فصل از این لایحه  در کمیســیون 
مشترک مورد بررسی قرار گرفته بود اما به دلیل اینکه این قانون آزمایشی 
بود و مهلت اجرای آزمایشی آن به پایان رسیده بود و هیئت رئیسه مجلس 
تصمیم گرفت لایحه اصلاح قانون خدمات کشوری با اصلاحات و الحاقات 
که بعدا در مجلس تصویب خواهد شــد، را دائمی کند به همین جهت این 

موضوع به رای نمایندگان گذاشته شد و تصویب شد.
نماینده مردم رزن در مجلس اظهار داشــت: کمیسیون اصلاح، این لایحه 
را اخیرا به پایان رســاند اما قبل از چاپ و انتشار نهایی، رئیس جمهور در 
نامه ای به رئیس مجلس شورای اســلامی خواستار استرداد لایحه اصلاح 
قانون خدمات کشــوری شد. در این نامه دلیلی برای این درخواست اعلام 

نشده است.
لطفی در پاســخ به ســوالی مبنی بر اینکه آیا نوع اصلاحات کمیســیون 
مشــترک به گونه ای بود که هزینه های اجرایی قانــون افزایش می یافت؟ 
گفت: خیر، با اصلاحاتی که کمیسیون مشترک انجام داده بود، هزینه های 
دولت کاهش می یافت. بر اســاس ماده ۷۹ قانون خدمات کشوری که در 
کمیسیون مشترک اصلاح شد، وزارت دارایی مکلف می شد در خزانه داری 
کل کشــور ســامانه جامع پرداخت، طراحی کند تا همه کسانی که طبق 

ماده ۲۹ برنامه ششم از دولت حقوق می گیرند از طریق این سامانه حقوق 
خود را دریافت کنند.

وی اضافه کرد: راه اندازی این ســامانه موجب می شد که ۱۰ تا ۲۰ درصد 
هزینه های جاری کشور کاهش یابد.

عضو کمیســیون اجتماعی مجلس خاطرنشــان کرد:آقای انصاری معاون 
اداری و اســتخدامی رئیس جمهور و کارشناســان ایــن معاونت در تمام 
جلسات کمیسیون مشترک حضور می یافتند و دلیل قانع کننده ای برای 

تقاضای استرداد لایحه اعلام نکردند.
لطفی تصریح کــرد: اگر مجلس این لایحه را مســترد کند، اصلاح قانون 
خدمات کشــوری تحت عنوان طرح دو فوریتی بــه صحن علنی مجلس 

ارسال خواهد شد.

ë حقوق های نجومی ریشه کن می شود
وی در تشــریح اصلاحات اساسی کمیســیون در لایحه خدمات کشوری،  

گفت: ماده ۷۹ این لایحه در کمیســیون مشــترک اصلاح شد، در صورت 
تصویــب نهایی این اصلاحیه، پرداخت حقوق هــای نجومی به هر عنوان 
ممنوع خواهد شــد زیــرا حداقــل و حداکثر دریافتــی در این اصلاحیه 
پیش بینی شده است. در این صورت حقوق های نجومی ریشه کن میشود.

رئیس کمیســیون مشترک بررســی لایحه اصلاح قانون خدمات کشوری 
اظهار داشــت: بر این اســاس همه کســانی که از دولــت حقوق دریافت 
می کنند و مشمول قانون ماده ۲۹ قانون برنامه ششم توسعه هستند، باید 
احکام کارگزینی شــان قبل از تاریخ ۳۰ مهر ماه در سامانه جامع پرداخت 
خزانه، ثبت شود و صرفاً از این طریق میتوانند حقوق دریافت کنند. مانند 
پرداخت یارانه ها که همه مردم در یک تاریخ یارانه دریافت می کنند. باید 

کل حقوق کارمندان دولت در یک تاریخ پرداخت شود.

ë مدیران نمی توانند از چند محل حقوق دریافت کنند
لطفی با بیان اینکه اصلاح مهم دیگری نیز در کمیسیون در لایحه خدمات 
کشــوری ایجاد شد، افزود:  بر اســاس این اصلاحیه، مدیرانی که از چند 
محــل  حقوق دریافت مــی کردند فقط می تواننــد  از یک محل حقوق 

دریافت کنند.
وی با اشــاره به تلاش کمیســیون اصلاح لایحه قانون خدمات کشــوری 
برای ایجاد شفافیت در حقوق و دستمزدها، گفت: کمیسیون مشترک  در 
مصوبه ای دایره شــمول قانون خدمات کشــوری را نیز افزایش داده است، 
تا امروز ۲۵  دســتگاه به نحوی خود را از قانون مدیریت خدمات کشوری 
مســتثنی کرده بودند؛ این استثناها برداشته شد که اقدامی مهم وتاریخی 

است.
نماینــده مردم رزن در مجلس ادامــه داد: علاوه بر این با اعمال اصلاحات 
مدنظــر کمیســیون مشــترک، تکلیف نیروهــای شــرکتی حاکمیتی و 

غیرحاکمیتی و قراردادی  مشخص شده است.

کارشکنی در اصلاح قانون خدمات کشوری

قیمت بنزین
ستاری: بحث فرار مغزها حرکت  تا پایان سال افزایش نمی یابد

سازماندهی شده است

نماینده مجلس:

ترخیض ۱۷ هزار تن برنج ۴۲۰۰ تومانی 
بدون تشریفات گمرکی
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با ظاهر خون آلود به پزشکی قانونی 

مراجعه نکنید

در بسیاری موارد مشاهده می شود که افراد آسیب دیده در 
نزاع یا  تصادفات جرحی با همان ظاهر خون آلود و پیش از 
مراجعه به مراکز  درمانی، برای تعیین خســارت به پزشکی 
قانونی مراجعه و تصور  می کنند با چنین وضعیت ظاهری، 

خسارات بیشتری به آنها تعلق  می گیرد! 
در نیمه نخست سال جاری 331 هزار و 152 مصدوم نزاع 
به مراکز  پزشــکی مراجعه کردند، این رقم در مقایســه با 
مدت مشابه سال قبل با  آمار مراجعین نزاع 323 هزار و 34 

نفر بود، 2.5 درصد بیشتر شده  است. 
در مدت مذکور از تمام مراجعین نزاع 223 هزار و 669 نفر 

مرد و   107 هزار و 483 نفر زن بودند. 
در این مدت اســتانهای تهران با 54 هزار و 981، خراسان 
رضوی بــا   28 هزار و 133 و اصفهان بــا 24 هزار و 361 
بیشترین و استانهای  ایلام با یک هزار و 513، بوشهر با دو 
هزار و خراســان جنوبی با دو  هزار و 117 نفر کمترین آمار 

مراجعین نزاع را داشته اند. 
یادآور می شــود در نیمه نخســت امسال بیشــترین آمار 
مراجعیــن نزاع با   61 هزار و 828 نفر در تیر ماه و کمترین 

آن با 44 هزار و 858 نفر  در فروردین ثبت شده است. 
در بسیاری موارد مشاهده می شود که افراد آسیب دیده در 
نزاع یا  تصادفات جرحی با همان ظاهر خون آلود و پیش از 
مراجعه به مراکز  درمانی، برای تعیین خســارت به پزشکی 
قانونی مراجعه و تصور  می کنند با چنین وضعیت ظاهری، 

خسارات بیشتری به آنها تعلق  می گیرد. 
حــال آنکه مراجعه به پزشــکی قانونی پیــش از دریافت 
خدمات اولیه  درمانی هیچ تأثیری در تعیین خسارت ندارد 
و آنچه مبنای صدور نظریه  کارشناســی قرار می گیرد، نوع 
جراحت اســت بنابرایــن به منظور رفع  برخــی ابهامات و 
آگاهی بیشــتر جامعه در ادامه بــه نکاتی درباره  مراجعین 

نزاع اشاره می شود: 
 1. ظاهر خون آلــود تأثیری در صدور نظریه کارشناســی 
توسط پزشکی  قانونی ندارد، مبنای صدور نظریه کارشناسی 
درباره جراحات، نوع  جراحت و عمق آن اســت لذا معاینه 
دقیق تر ضایعات نیازمند تمیز بودن  موضع و بررسی دقیق 

آن توسط کارشناسان پزشکی قانونی است. 
 2. همچنین باید افزود که دیگر موضعی به نام طول درمان 
در پزشــکی  قانونی تعیین نمی شود و این هم یکی دیگر از 

باورهای نادرست به  یادگار مانده از گذشته است. 
 3. برای صدور نظریه کارشناســی درباره صدمات ناشــی 
از نزاع توســط  سازمان پزشــکی قانونی ارائه معرفی نامه از 

مراجع قضایی یا کلانتری  الزامی است. 
 4. در مواردی، برای بررســی دقیق تــر جراحات یا عوارض 
صدمات  نیــاز به اخذ مشــاوره یا تصویربرداری یا ســایر 
اقدامــات پاراکلینیک اســت،  این امر بــرای حفظ حقوق 
مراجعین و اظهار نظر دقیق درباره صدمات  بوده لذا صبر و 

شکیبایی بیشتر مراجعین را می طلبد. 
 5. در صورت وجود جراحات و صدمات عمده و تهدیدکننده، 
فرد  می تواند پس از انجام اقدامات درمانی به پزشکی قانونی 
مراجعه کنند؛  ســوابق اقدامات انجام شده توسط پزشکی 
قانونــی از مرجع درمان کننده  اخذ خواهد شــد تا حقی از 

فردی ضایع نشود. 
 6. صدمات ایجاد شــده در نزاع )شامل آثار ضرب و جرح( 
یا مشــمول  دیه یا "ارش دیه" مقدار مالِ معینی اســت که 
در شرع مقدس به سبب  جنایات غیرعمدی بر نَفس، عضو 
یــا منفعت یا جنایات عمدی در  مــواردی که به هر جهت 

قصاص ندارد، مقرر شده  است. 
ارَش نیز "دیه غیر مقدر و میزان آن در شــرع تعیین نشده 
اســت و دادگاه  با لحاظ نوع و کیفیت جنایت و تأثیر آن بر 
سلامت مجنی علیه و میزان  خسارت وارده با در نظر گرفتن 
دیه مقدر و با جلب نظر کارشــناس  میــزان آن را تعیین 
می کنــد لذا در مواردی که برای صدمــه وارده، دیه  مقدر 
وجود نداشته باشد کارشناس پزشکی قانونی بر اساس نوع 
جراحت  و کیفیت آن و تأثیر بر سلامت مُجنی علیه و ایجاد 
یــا عدم ایجاد نقص  عضوی و تأثیر در کارایی عضو یا اندام 
اقدام به تعیین ارش می کنند که  میزان ارش نسبت به دیه 

کامل انسان تعیین می شود. 

حمیــد فتاحی معاون وزیر ارتباطــات گفت: وزارت 
ارتباطات لیســت  درگاههای فروش فیلترشــکن و 
 VPN  را در خردادماه به مرکز ملی فضای  مجازی و 

دادستانی ارائه کرده است. 
فتاحی در واکنش به اظهارات معاون فضای مجازی 
دادستانی کل کشــور  مبنی بر اینکه بخش اعظمی 
از اطلاعــات فروشــندگان  VPN  در اختیار  وزارت 
ارتباطات اســت با اشــاره به اینکه ایــن موضوع از 
ســوی وزیر  ارتباطات در مجلس به صورت شــفاف 
توضیح داده شده است، گفت: با  وجودی که مقابله با 
فیلترشکن ها فشارهایی از سطوح مختلف به وزارت 
 ارتباطات وارد می کنــد اما به راحتی می بینیم که 
یک ســری افراد با  استفاده از امکانات داخل کشور و 
اعلام شــماره حساب و تلفن از درگاه  بانکی اقدام به 
فروش فیلترشــکن می کنند و زمانی که ما آن را به 
مراجع  قضایی و دستگاههای نظارتی اعلام می کنیم، 
با این پاســخ مواجه می شــویم  که راهکار برخورد 
قانونــی وجود ندارند و یا قاضی نمــی تواند به مواد 
 قانونی اســتناد کرده و اینهــا را مجرم تلقی کند. به 
همین دلیل برایشان حکمی  در نظر گرفته نمی شود. 

وی افزود: این ســوال از ســوی وزیــر ارتباطات در 
مجلس نیز مطرح شده  که چه قدرت مافیایی پشت 
صحنه است که زمانی که کل حاکمیت در  برخورد با 
یک موضوعی متفق القول هستند اما یک سری این 

اقدام  مجرمانه را به راحتی انجام می دهند. 
لیست درگاههای تبلیغات و فروش  VPN  را گزارش 
کردیممعاون وزیر ارتباطــات گفت: ما در تاریخ 21 
خردادمــاه 98 یک لیســتی را  از درگاههایی که به 
صورت آشکار اقدام به تبلیغات و فروش  VPN  می 
 کنند به مرکز ملی فضای مجازی اعلام کردیم و برای 

پیگیری نیز مرکز  ملی فضای مجازی اعلام کرده که 
این لیست را به دادســتانی ارجاع داده  است. با این 
وجود این موضوع از ســوی معاون دادستانی مطرح 
شده که  وزارت ارتباطات اگر اطلاعی از فروشندگان 
 VPN  دارند به ما اطلاع  بدهند. این درحالی اســت 

که ما این موضوع را پیش از اینها اطلاع داده  ایم. 
وی در پاســخ به این که درخواســت معاونت فضای 
مجازی دادســتانی کل  کشــور این است که وزارت 
ارتباطات اگر از مافیای فیلترشکن ها مستندی  دارد، 
آن را اعلام کند، افزود: مســتندات مشخص است و 
زمانی کــه افراد به  راحتی در فضای مجازی در حال 
تبلیغ فیلترشکن هستند و شماره درگاه  بانکی اعلام 
می کنند تا پول خرید را به حسابشــان واریز کنند، 
دیگر چه  مستنداتی مدنظر اســت؟ همه این موارد 

شناسایی و اعلام شده است. 
فتاحی گفت: حتی گفته می شــود که دستگاههای 
نظارتی دیگر هم هر یک  لیست های متفاوتی از 200 
تا 300 فروشنده  VPN  به دادستانی اعلام  کرده اند. 
منتها مشکل این است که یک عزم راسخ و جدی در 
این باره  وجود ندارد. قاضی نمی تواند به مواد قانونی 
استناد کند و یا خلا قانونی  برای برخورد با این عوامل 

وجود دارد. 
مدیرعامل شرکت ارتباطات زیرساخت گفت: مطابق 
اظهارات وزیر،  معلوم نیســت چه دست های پشت 
پرده و چه قدرتی وجود دارد که این افراد  می توانند 

به راحتی فعالیت کنند؟
شناسایی  IP  فروشندگان  VPN  توسط پلیس فتا

  IP  وی افــزود: در این مرحلــه نیاز به شناســایی
فروشندگان  VPN  نیســت و  در مراحل بعدی اگر 
نیاز باشد، پلیس فتا یا هر دستگاه نظارتی می تواند  از 

این طریق به متخلفان دست یابد. اما در این مرحله 
آنچه واضح اســت  اینکه فروشــندگان هم اکنون به 
صورت آشــکار و به راحتی در فضای  مجازی فعالیت 
می کنند، تبلیغ فروش  VPN  می کنند و از طریق 
درگاه  رسمی بانکی کشور پول جابجا می کنند، بدون 

آنکه جرمی برایشان در  نظر گرفته شود. 
به تازگــی جــواد جاویدنیا معاون فضــای مجازی 
دادســتانی کل کشور یکی از  موانع مهم در خصوص 
ساماندهی خرید و فروش فیلترشکن و  VPN  را  عدم 
وجــود اطلاعات دقیق در زمینه میزان درآمد افراد و 
یا شرکت های  فعال در این زمینه عنوان کرده و گفته 
اســت که وزارت ارتباطات هیچ  گزارش مستندی از 
میزان درآمد ادعایی و حجم ترافیک این شرکتها ارائه 
 نداده اســت. به گفته وی، بخش اعظمی از اطلاعات 
فنی و میزان ترافیک فروشندگان  VPN  و  IPهای 
مربوطه در اختیار وزارت ارتباطات است، تا زمانی که 
 اطلاعات یادشــده از سوی این وزارتخانه اعلام نشود 
نمی توان از میزان  درآمد آن ها مطلع شد و یا نسبت 

به وجود مافیا اظهارنظر کرد. 

اجتماعی

افــت ســواد خواندن و نوشــتن دانش 
آموزان از یک ســو و از سوی دیگر  عدم 
شناخت درست دانش آموزان از مفاخر 
ادبیات کشورمان، ما را به  سمت بررسی 
ناکارآمدی آموزش ادبیات فارســی در 

مدارس می کشاند. 
ایران را مهد هنــر و ادبیات می دانند. 
نگاهی به لیست بلندبالای شاعران  ایران 
زمین و ادیبانش نشــان می دهد ما چه 
میــراث گرانبهایی را در  دســت داریم، 
به گونه ای که بســیاری از کسانی که 
ایرانیان را از بیــرون  می نگرند، معتقد 
هســتند شــعر و ادب در رگ و پی ما 
ریشه دارد. اما  این روزها واقعیت هایی 
سایه اش را بر ســر این میراث انداخته 
کــه در  جای خود نگران کننده اســت. 
بچــه های ما دیگر آن انــس و الفت با 
ادبیات  را ندارند و بر اساس آزمون های 
استاندارد شــده جهانی و یا مشاهدات 
 میدانی می توان گفت ســواد خواندن و 

نوشتن بچه هایمان افت کرده است.  
مفاهیم نگارشی کتاب های درسی پاره 

پاره است
وی در پاســخ به این پرســش که یکی 
از انتقادها به کتابهای نگارش  فارســی 
این است که به صورت پاره پاره مفاهیم 
نگارشی را تدریس  می کنند، گفت: بله 
این نقد وارد اســت. در کتابهای جدید 
مبنا بر این بوده  که تنوع ایجاد شود اما 
مفاهیم پاره پاره شــده است. مثلا یک 
بحثــی در  کتاب پایــه دوازدهم مطرح 
می شود که پیش فصل آن در سالهای 
قبل  آموزش داده نشــده اســت. پس 
دانش آموز مجبور است به کتاب کمک 
 آموزشــی روی بیاورد و یا آن مطلب را 

متوجه نشود. 
ایده پرداز کلی برای کتاب درسی نداریم

دلیــر اظهار داشــت: اصل مشــکل در 
نگارش کتابهای فارســی این است که 
 ما یک طراح کلی نداریــم. از این ایده 
روان شناســانه در آموزش بهره  گرفته 

ایم که از کل به جزء برســیم اما برای 
هر دوره تحصیلی یک تیم  کتاب را می 
نویسند و یک طراح کلی وجود ندارد که 
بداند کسی که از  اول ابتدایی شروع به 
یادگیری زبان فارســی می کند در پایه 

دوازدهم  قرار است به کجا برسد.   
مدیر گروه زبان و ادبیات فارسی دانشگاه 
فرهنگیان در پاسخ به پرسش  دیگر که 
نقد دیگر این اســت که ســهم ادبیات 
معاصر در کتابهای درسی  ما بسیار کم 
است؟ گفت: نه تنها سهم ادبیات معاصر 
بلکه سهم ادبیات  کلاسیک هم در کتاب 
های درسی ما کم است. همه توجیه این 
است که  مطالب سخت و سنگین است 
و آن هــا را نیاورده اند. در حالی که می 
 توان از کلیله و دمنه یک حکایت ساده 
را آورد و یــا حتی از حافــظ و  مولانا و 
با این توضیح که قرار نیســت ما حافظ 
شناس تربیت کنیم و یا  معنی اشعار را 
به بچه ها یاد بدهیــم بلکه منظور این 
اســت که دانش  آمــوزان را در معرض 
جنبه هنری ادبیات قرار دهیم تا از آن 
لذت ببرند.  همین که دانش آموزان در 
مدرسه چهار شعر آسان از نظر ادبیاتی 
از  اشــعار بزرگان بخواننــد، دیگر با آن 

انس می گیرند. 
بچه های ما شاعرانمان را نمی شناسند

وی در پاســخ به پرسش دیگری درباره 

اینکه نقــد دیگر این اســت که دانش 
 آموزان مــا وقتی فــارغ التحصیل می 
شوند، اسم ۵ شــاعر و نویسنده  ایرانی 
را نمــی دانند، خاطرنشــان کرد: خود 
من چند سال پیش در دانشگاه  امتحان 
درس ادبیات عمومی را از بچه ها گرفتم 
و ســوال آخری که  طرح کردم این بود 
که یک شعر بنویسید. از قضا سر جلسه 
امتحان  حاضر بــودم. هیچ کس چیزی 
نمی نوشــت. من به آنها گفتم ترانه ای 
که  شــنیده اید، موسیقی که گوش می 
دهید، از آن چیزهایی که بلد هســتید 
 بنویسید. همه شروع کردند به نوشتن، 
اما نکته غم انگیــز این بود که در  انتها 
به جای نام شــاعر نام خواننده را نوشته 
بودند. یعنــی بچه های ما  گاهی تفاوت 
شــاعر و خواننده را متوجه نمی شوند. 
وقتی می گوییم چرا  اسم چهار شاعر را 
نمی شناسی می گویند به ما یاد نداده 

اند. 
مدیر گــروه زبــان و ادبیات فارســی 
دانشــگاه فرهنگیان تأکید کرد: موضوع 
 اصلی این اســت که معلمانی که ســر 
کلاس درس مــی روند تا دانش  آموزان 
را به کتابخوانی راغب کنند، خودشــان 
صلاحیت لازم را ندارند.  بخش عمده ای 
که اساســاً صلاحیت تدریس این حوزه 
را ندارنــد و مثلا  معلم تاریخ اســت که 

چون زمان آموزشی اش پر نشده، ادبیات 
درس می  دهد یا معلمی است که تربیت 
درســتی در حوزه آموزش ادبیات نشده 
 اســت. چرا که مشکل دیگر ما در نظام 
آمــوزش و پرورش این اســت که  ما با 
شرایط روز همگون نیستیم. برای اینکه 
این مشــکل حل شــود باید  دوره های 
ضمن خدمت گذاشــته شود تا معلمان 

ما اطلاعاتشان به روز  شود. 
مدیر گروه آموزش زبان و ادبیات فارسی 
دانشگاه فرهنگیان در پاسخ  به این سؤال 
که برخی معتقد هستند که اگر ما دچار 
افُت ســواد خواندن و  نوشتن شده ایم، 
یکــی از علت هــای آن می تواند عجین 
شــدن دانش آموزان با  فضــای مجازی 
باشد که ســهل و آسان نوشتن و حتی 
غلط نویسی در این  فضا رایج است، شما 
چقدر این موضــوع را دخیل می دانید؟ 
بیان کرد: بــه  نظر مــن، اینکه فضای 
مجــازی تأثیرگذار بوده یــا نه، در این 
مهم دخیل  نیست چرا که در دوره های 
قبل تر هــم یک عامل مخــل دیگر در 
بحث  خواندن و نوشــتن می توانســت 
وجود داشته باشد البته می تواند فضای 
 مجازی با همــه ویژگی هایش، یکی از 
عوامــل مؤثر در این موضوع باشــد  که 
در مدرســه و خانه باید به دانش آموزان 
آموزش داده شود که استفاده  از فضای 
مجازی، حد و حدود دارد اما می خواهم 
بگویم که موضوع و  چالش اصلی ما این 
نیســت بلکه موضوع این است که ما از 
بچه ها،  جریــان اجتماعی و زمانه عقب 

هستیم. 
متأســفانه آموزش ما بســیار فرسوده 
اســت و مدیران ارشــد ما بــه نوآوری 
 تــن نمی دهند. بایــد بپذیریم خیلی از 
روش های آموزشــی ما ســنتی اســت 
نوین  ما روش های  بچه های   درحالی که 
را در فضای مجــازی می بینند و  حتی 
خودشان دســت به خلاقیت و نوآوری 

می زنند

محمــد ترحمی مدیرکل حقوقی و امور مجلس 
ســتاد مبارزه با مواد مخدر  با بیــان اینکه ۹۰ 
درصد موادمخدر دنیا در ایران کشــف می شود، 
گفت:  باید قوانین مبارزه با مواد مخدر پویا باشد. 

ترحمی تاکیــد کرد: بایــد قوانین مبــارزه با 
موادمخدر پویاتر باشــد تا بتوانیم  مقابله با این 

پدیده شوم را به حد اعلی در بیاوریم. 
وی با بیان اینکه قوانین ما باید جلوتر از فرآیند 
عملکرد و تفکر  ســوداگران مرگ باشــد، تاکید 
کرد: طبــق »قانون اصلاحی« ســال ۸۹ فقط 
 اموال کسب شده از محل جرم مرتبط با قاچاق 
مواد مخدر توقیف و  مصادره می شد، اما از سال 
۹۶ تاکنون ضبط اموال فقط از محل جرائم  مواد 

مخدر و روانگردان میسر می شود. 

آمریکا به دنبال توســعه تولیــد مواد مخدر در 
افغانستان

مدیرکل حقوقی و امور مجلس ســتاد مبارزه با 
مواد مخــدر ادامه داد: این  در حالی اســت که 
شناســایی اموال قاچاقچیان به منزله شکستن 
کمر آن ها  و اختلال جدی در روند فعالیت های 

مخربشان علیه جامعه محسوب  می شود. 
ترحمــی در دیگر بخش ســخنان خــود، ابراز 
داشــت: ایران در منطقه ای  حساس واقع شده 
چرا که امــروز آمریکا در حال برنامه ریزی برای 
 افزایش کشــت و تولید خشخاش در افغانستان 

است. 
وی افزود: حضور آمریکا در افغانستان، علاوه بر 
افزایش مزارع  خشــخاش، این کشــور را از یک 

منبع مواد مخدر ســنتی به یــک تولیدکننده 
 عمده مواد مخدر صنعتی تبدیل کرده که ابتدا 
باید گفت: این کشــور   )افغانســتان( و ســپس 

کشور های منطقه متضرر می شوند. 

ردیفاعتباریویژهآموزشوپرورشعشایری
دربودجه۹۹لحاظشود

محمدرضا ســیفی مدیرکل دفتر توســعه عدالت آموزشی و آموزش عشایر 
 وزارت آموزش و پرورش با اشاره به بند ۱۴اساسنامه مدارس عشایری  گفت: 
به منظور تحقق عدالت آموزشــی و بسترســازی توسعه متوازن در  مناطق 
عشایری، سازمان برنامه و بودجه موظف شده است ردیف  اعتباری خاص با 
عنوان توسعه آموزش و پرورش عشایری را تعیین و  در لوایح بودجه سالانه 

منظور کند. 
سیفی با اشــاره به شرکت در جلسه شــورای اداری شهرستان اصلان دوز 
 اســتان اردبیل و همچنین مهاجرت معکوس روســتائیان و عشایر از دیگر 
 مناطق به سمت این شــهر، گفت: با توجه به توسعه اقتصادی و  کشاورزی 
دشــت مغان و انتقال آب از سد خداآفرین به این منطقه، در  آینده نزدیک 
شــاهد افزایش بی سابقه تعداد دانش آموزان شهرهای اطراف  خواهیم بود و 
لازم اســت مسئولین محلی هم اکنون خود را برای شرایط  جدید تحصیلی 

آماده کنند. 
وی همچنین در شورای آموزش و پرورش شهر گرمه، از سخنگوی  کمیسیون 
آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی درخواست کرد با  توجه به فصل 
بودجه ریزی، نسبت به اجرای بند ۱۴اساسنامه مدارس  عشایری حساسیت 

داشته و برای اجرایی شدن آن مساعدت کند. 
وی با اشــاره به بند ۱۴ اساســنامه مدارس عشایری که در اسفند سال ۹۳ 
 به تصویب شورای عالی آموزش و پرورش رسیده و با امضای رئیس  جمهور 
بــه عنوان قانون درآمده اســت، گفت: به منظور تحقق عدالت  آموزشــی و 
بسترسازی توســعه متوازن در مناطق عشایری، ســازمان  برنامه و بودجه 
موظف شده اســت ردیف اعتباری خاص با عنوان توسعه  آموزش و پرورش 

عشایری را تعیین و در لوایح بودجه سالانه منظور  کند. 
مدیر کل دفتر توســعه عدالت آموزشــی و آموزش عشایر وزارت آموزش  و 
پرورش همچنین خبر داد که به منظور پاسداشــت فرهنگ غنی عشــایر 
 شاهسون در منطقه عشایری انگوت شهرستان گرمه، موزه دائمی  عشایری 
در زمینی که به این منظور توســط اهالی منطقه اهدا شــده است،  ساخته 
خواهد شد. سیفی با اشاره به شرکت در شورای آموزش و پرورش شهر پیله 
سوار  و با تاکید بر این نکته که یک چهارم دانش آموزان عشایری کشور در 
 ســه استان آذربایجان غربی، آذربایجان شرقی و اردبیل حضور دارند،  گفت: 
مجمع خیرین مدرسه ساز عشایری با محوریت استان اردبیل در  پیله سوار 
تاســیس خواهد شد، در همین راستا تصویب شــد یکی از خیرین  مسکن 
ساز این اســتان مسئولیت گرد آوردن خیرین و تمرکز آنها را در  این حوزه 

به عهده بگیرد. 
وی با بیان اینکه اســتان اردبیل با ۸۰۰۰ دانش آموز عشایری که در  هشت 
منطقه عشایری در ۶۰۳ مدرسه و ۷۸۲۲ کلاس میزبان دانش  آموزان یکی 
از قدیمی ترین ایل های عشــایری به نام شاهسون است  گفت: این استان 
دارای ۱۱ مدرسه شبانه روزی عشایری با ۸۴۲ دانش  آموز و یک هنرستان 

فنی و حرفه ای نیز هست. 

 ۷۰درصدمردمتوانپرداختهزینههای
دندانپزشکیراندارند

عضو شــورای عالی نظام پزشکی با اشــاره به این که اکثریت مردم از  نظر 
مالی توان ترمیم دندانهای آســیب دیده خود را ندارند، گفت: اغلب  بیماران 
برای رهایی از درد دندان به مراکز دولتی مراجعه کرده و اقدام  به کشــیدن 
دندان های خود میکنند. دکتر بهنام عباســیان با اشــاره به این که خدمات 
دندانپزشــکی در کشور ما  از پوشــش بیمه  ای برخوردار نیست، اظهار کرد: 
با توجه به اینکه در  ســبد خانوار سلامت دهان و دندان تعریف نشده است، 
اغلــب مردم توان  پرداخت هزینه  های مربوط بــه درمان بیماری های دهان 
و دنــدان خود را  ندارند. وی با تاکید بر اینکه شــعار دولت باید پیشــگیری 
به همراه درمان باشــد،  افزود: تقویت منابع بیمه  ای برای پوشــش خدمات 
دندانپزشــکی یک  ضرورت اســت و ورود بیمه-های تکمیلی به این عرصه 
کمک بزرگی  به ارتقای ســلامت دهان و دندان می  کند. وی ادامه داد: باید 
تدابیری اندیشــیده شــود تا آحاد مردم به خدمات درمانی  دندانپزشــکی 
دسترسی داشته باشند و دغدغه آنان تامین هزینه   های مالی  نباشد؛ اجرای 
طرح وارنیش فلوراید در گروههای سنی 6 تا 14 سال و  مادران باردار گرچه 
راهکار خوبی برای کاهش پوسیدگی محسوب  می شود اما کافی نیست زیرا 
90 درصد همین گروه  های هدف نیازمند  خدمات ســطح دو و ســه برای 
دندان های خود هستند . وی با بیان اینکه پیشگیری به تنهایی چاره مشکلات 
نیســت، تصریح  کرد: گرچه پیشــگیری مقدم بر درمان است اما در حوزه 
دندانپزشــکی با  توجه به آمار بالای پوسیدگی و موارد از دست دادن دندان، 
ارائه  خدمات سطوح دو و سه یک ضرورت محسوب م  شود که به دلیل توان 
 مالی پایین، اغلب مردم از دریافت این خدمات محروم هستند. عباســیان با 
اظهار تاسف از این که مراکز دولتی دندانپزشکی خدمات  درمانی را در سطح 
یک ارائه می  دهند، خاطرنشــان کــرد: اکثریت مردم  توان مراجعه به بخش 
های خصوصی دندانپزشــکی را ندارند و در  مراکز دولتی نیز تنها خدماتی 
که ارائه می-شــود محدود به کشیدن و یا  ترمیم های بسیار سطحی است 
، بنابراین بیماران ترجیح می دهند با  کشــیدن دندان آســیب دیده از درد 
خلاص شــوند و میزان کشــیدن دندان در  مراکز دولتی نیز رو به افزایش 
اســت. وی یادآور شد: یکی از کارهای پایه ای که در حوزه دندانپزشکی باید 
 انجام شود ورود جدی سازمان های بیمه گر برای پوشش خدمات است،  زیرا 
70 درصد مردم که اکثریت را تشــکیل می دهند توان پرداخت  هزینه های 
دندانپزشــکی را ندارند و زمانی به مراکز درمانی مراجعه  می کنند که دیگر 

چاره ای جز کشیدن دندان خود ندارند.

دلایل ناکارآمدی آموزش زبان و ادبیات فارسی در مدارس
خبرخبر

معاونوزیرارتباطات:
فهرست درگاههای تبلیغات و فروش فیلترشکن گزارش شد

مدیرکلحقوقیوامورمجلسستادمبارزهباموادمخدر:

هیات  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی ۹۰ درصد موادمخدر دنیا در ایران کشف می شود
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 

و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
پرونده کلاسه 112/97 برابر رای شماره 139860325008000749 مورخ 1398/07/09 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهرستان پل دختر تصرفات مالکانه و بلامعارض 
متقاضی آقای ایوب کرمی فرزند احمد بشماره شناسنامه 4850080847 صادره از پلدختر 
در سه دانگ مشاع از ششدانگ عرصه واعیان یکباب عمارت مسکونی به مساحت 231/70 
مترمربع پلاک 1 فرعی از 116 اصلی واقع در کاوکالی پلدختر بخش 7 خرم آباد خریداری 
از مالک رسمی حسن آقا بابایی محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 

مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/7/22

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1398/08/08
امین عبدی نژاد - رییس ثبت اسناد و املاک پلدختر

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان لرستان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک پلدختر

هیات  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 

و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
پرونده کلاسه 111/97 برابر رای شماره 139860325008000748 مورخ 1398/07/09 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهرستان پل دختر تصرفات مالکانه و بلامعارض 
متقاضی خانم فرحناز کرمی فرزند کوچکعلی بشماره شناسنامه 1382صادره از پلدختر در 
سه دانگ مشاع از ششدانگ عرصه واعیان یکباب عمارت مسکونی به مساحت 231/70 
مترمربع پلاک 1 فرعی از 116 اصلی واقع در کاوکالی پلدختر بخش 7 خرم آباد خریداری 
از مالک رسمی حسن آقا بابایی محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 

مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/7/22

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1398/08/08
امین عبدی نژاد - رییس ثبت اسناد و املاک پلدختر

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان لرستان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک پلدختر
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درحالی که دولت اعلام کرده کســری نیاز گندم 
از راه واردات تامیــن می شــود تولیدکنندگان 
معتقدند به اندازه کافی گندم در داخل کشــور 
وجود دارد و دولت با اتخاذ تدابیری می تواند آن 

را از کشاورزان بخرد.
در پی مطرح شــدن بحث واردات گندم از سوی 
وزیر جهاد کشــاورزی واکنش ها به این مساله 
افزایش یافته است. بســیاری از تولیدکنندگان 
و همچنیــن مســئولان معتقدند کــه تولید در 
سالجاری شرایط خوبی داشته و پاسخگوی نیاز 

داخل است.
در واقــع چون قیمت خریــد تضمینی گندم در 
ســال زراعی گذشــته پایین تر از حد قانونی و 
منصفانه آن)۱۷۰۰ تومان بــه ازای هرکیلوگرم 
گندم( اعلام شد کشاورزان نیز محصول تولیدی 
خود را به دولــت تحویل نداده اند. مســئولان 

وزارت جهاد کشــاورزی معتقدند کــه این گندم ها در 
انبار کشاورزان)یا واســطه ها( است. برخی دیگر اعتقاد 
دارند معلوم نیســت که این گندم ها در انبار کشاورزان 
باشد، شــاید خوراک دام شــده و یا بصورت قاچاق از 

کشور خارج شده باشند.

ë درخواست وزارت جهاد از گندمکاران کشور
در همیــن راســتا اخیرا معــاون برنامه ریــزی و امور 
اقتصادی وزارت جهاد کشــاورزی گفته بود: ما در سال 

زراعی گذشــته به اندازه نیاز کشور گندم تولید کردیم 
اما به هر دلیلی بخشــی از این گندم تولیدی را برخی 
تولیدکنندگان به ما نفروختنــد و هنوز در اختیار آنها 
اســت. البته علاوه بــر ۸ میلیون تــن گندمی که در 
وزارت جهاد کشاورزی از تولیدکنندگان خریداری شد،   
کارخانجات صنعتی هم که گندم آزاد استفاده می کردند 
مستقیما از کشاورزان گندم خریداری کردند که حدود 
یک تا ۱.۵ میلیون تن توسط آنها خریداری شده است.

وی  از کشــاورزان خواســت تا اگر همچنان محصول 

گندمی در اختیار دارند که تحویل نداده اند آن 
را به مراکز خرید تضمینی تحویل دهند.

به گفته بخشــنده نیاز ســالانه گندم کشــور 
حدود ۱۱ و نیم میلیون تن اســت که با ذخایر 
راهبردی این میزان بیشتر می شود، گندم تولید 
شــده نیاز کشور را برآورده می کند اما امسال با 
توجه به اینکه بخشی از گندم به دولت فروخته 
نشد، بر اساس تصمیم دولت برای تامین ذخایر 
راهبــردی باید حــدود یک یــا دو میلیون تن 

واردات گندم انجام شود.

ë  دولت مراقب باشد خطایش را دو تا
نکند

در همین ارتباط عطاء ا... هاشمی، رئیس بنیاد 
ملی گندمــکاران کشــور در واکنش به مطرح 
شدن بحث واردات گندم به کشور تصریح کرد: 
دولت نباید اشــتباه دیگری انجام دهد و گندم 

وارد کند، ما نیازی به واردات این محصول نداریم.
وی با اشــاره به اینکه کسری که در گندم حاصل شده، 
در داخل کشــور موجود اســت، ادامــه داد: برخی این 
میزان را ۲ میلیون تن و برخی دیگر آن را ۳ میلیون تن 
اعــلام می کنند ضمن اینکه  اگر دولت اقدام به واردات 
کنــد، هم ارز از دســت می دهد و هــم اینکه این کار 
به معنای از دســت رفتن خودکفایی و وابستگی غذایی 

کشور به خارج است. 

احتمال حذف میلیونی یارانه نقدی 
پردرآمدها در پایان آبان

برخی خبرها از آمادگی حذف میلیونی یارانه نقدی خانوارهای 
پردرآمد در دوره آبان ماه حکایت دارد.

با الزام دولت به حذف یارانه نقدی پردرآمدها از ســوی دولت، 
در ماه های شهریور و مهر مجموعا یک  میلیون و یک صد هزار 
نفر از افراد متمکن از جمع یارانه بگیران حذف شده اند.  گفتنی 
است، بر اســاس مصوبه مجلس شورای اسلامی در تبصره 14 
قانون بودجه در پایان ســال جاری دولت مکلف به حذف ســه 

دهک بالایی درآمدی شده است.
بررســی ها نشــان می دهد، با حذف 24 میلیــون نفر از افراد 
متمکــن در نهایت رقمی نزدیک بــه 7 هزار میلیارد تومان در 
پرداخت یارانه نقدی صرفه جویی صورت می گیرد. بر اســاس 
قانون بودجه ســالیانه رقمی بیش از 40 هــزار میلیارد تومان 

صرف پرداخت یارانه نقدی حدود 75 میلیون ایرانی می شود.
همانطور که اشاره شــد در 2 دوره اخیر پرداخت یارانه نقدی 
نزدیک به 1.1 میلیون نفر از جمع یارانه بگیران متوقف شــده 
و دولــت برای حذف 23 میلیون نفر باقــی مانده نزدیک به 5 

ماه فرصت دارد.
در حال حاضر نیز کمتر از 20 روز به دوره پرداخت یارانه نقدی 
در آبان ماه مانده و هنوز اطلاعات دقیقی از ســوی سخنگوی 
ســتاد تبصره 14 قانون بودجه دربــاره نحوه حذف یارانه افراد 
پردرآمد در این ماه ارائه نشــده و پیگیرهای تســنیم از  ستاد 
حذف یارانه نیز منجر به نتیجه رســمی نشده است. نکته مهم 
اینکه بر اســاس مصاحبه  های مســئولان، حذف های صورت 
گرفته درماه های اخیر به صورت پایلوت انجام شــده و دولت 
بایستی به ســمت حذف انبوه یارانه نقدی ثروتمندان حرکت 

کند.
در این بین برخی خبرها از آمادگی حذف میلیونی خانوارهای 

پردرآمد در دوره آبان ماهِ پرداخت یارانه نقدی حکایت دارد.
گفتنی اســت، اخیرا اختــلاف نظرهای جدی میان ســازمان 
هدفمندی یارانه ها و ستاد تبصره 14 قانون بودجه در خصوص 
حذف یارانه نقدی جمعیتی نزدیک به 10 هزار نفر ایجاد شده 
بود که در نهایت با بیانه ســازمان هدفمندی مشخص شد قرار 
نیســت یارانه نقدی خانوارهای غیر متمولی که در شهریور ماه 

به علت ردحساب یارانه آنها قطع شده بود پرداخت شود.

علــی ربیعی ســخنگوی دولت گفــت: همه وزرا 
و رؤســای دســتگاه های اجرایی مکلف هســتند 
کــه مقررات زدایی لازم را به صورت بخشــنامه با 
هماهنگی مرکــز ملی مطالعات، پایــش و بهبود 
محیط کســب و کار ابلاغ کنند. سخنگوی دولت 
در حاشیه جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی 
و در تشــریح جزئیات نشست این ســتاد، گفت: 
نخســتین تصمیم در این جلســه در مورد سامانه 
ســام در وزارت اقتصاد بود که هم اکنون با آدرس 
g4b.ir در دســترس اســت. در این سامانه چند 
زیر ســامانه پیش بینی شده که شکایات را دریافت 
و داوری می کند، مرکز مشــاوره با نام سامانه یاور 

دارد و همچنیــن تمام اطلاعات مــورد نیاز برای 
مجوزها و استعلامات کشــور در این سامانه پیش 
بینی شده است. وی افزود: اولین مصوبه این جلسه 
تکلیفی بود که به همه دستگاه ها ابلاغ شد تا تمام 
اقدامات مرتبط با کسب و کار خودشان را به صورت 
الکترونیکی در این سامانه پیش بینی کنند. ربیعی 
گفت: برای اینکه این امر رصد شود، تصمیم گرفته 
شــد به طور فصلی مدیرانی که مکلف هستند، در 
هیات وزیران وضعیت دستگاه های زیر نظر خود را 
گزارش دهند. سخنگوی دولت با بیان اینکه تصمیم 
دیگر جلسه ســتاد در خصوص مقررات زدایی در 
دستگاه  های اجرایی بود، عنوان کرد: مقرر شد که 

هر وزراتخانه تا مدت مشخصی بخشنامه چگونگی 
مقررات زدایی را دنبال کند و گزارش خود را اعلام 
کند. همه وزرا و روســای دســتگاه هــای اجرایی 
مکلف هستند که مقررات زدایی لازم را به صورت 
بخشنامه با هماهنگی مرکز ملی پایش ابلاغ کنند.

معاون آموزشی سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور با اشاره به اینکه ۴۰درصد 
مراجعه کنندگان فنی و حرفه ای فارغ التصحیلان بیکار هستند گفت:حداقل ۷۰ 

درصد مشاغل موجود در بازار کار نیاز به تحصیلات دانشگاهی ندارند.
بیکاری فارغ التحصیلان دانشــگاهی نه تنها با طــرح های جورواجور دولت حل 
نشــد،بلکه این روزها شاهد هستیم که مسافرکشــی با خودور شخصی، موتور و 
رانندگی در آژانس های تاکســی تلفنی، مشاغل آزاد و دلالی، راه اندازی بقالی و 
سوپرمارکت ،وردست پدر و ادامه شغل پدری و مواردی از این دست گزینه های 
موجود برای فارغ التحصیلان بیکار دانشــگاه اســت. این افراد از یک سو ناراحت 
گذران عمر جوانی هســتند و از شــرایط موجود ناراضی هستند، و از سوی دیگر 

باید تلاش کنند تا با کسب درآمدی بتوانند گذران عمر کنند.

ë اما مشکل کجاست؟
 برخی از کارشناســان عملکرد جزیره ای دانشــگاه و بازار کار  را زمینه ساز  این 
مسئله می دانند و معتقد هستند که دانشگاه ها نیروی کار متخصص و متناسب 
با نیــاز بازار کار را تربیت نمی کنند و اکثر فارغ التحصیلان دانشــگاهی مهارت 
شــغلی روز آمد و تازه را ندارند. عدم مهارت در دانشــجویان باعث شــده است 
که بخش زیادی از رشــته های دانشــگاهی نیازمند نیروی کار ماهر هستند اما 
کمبود نیرو دارند. طی ســال های اخیر بارها و بارها همایش های مختلفی برای 
حل این مشــکل برگزار شده اســت اما نتیجه مطلوبی دریافت نشده است. حل 
معضلات موجود در این روند شــاید نیازمند تغییرات بنیادین باشد که البته کار 
آسانی هم نیســت اما ضروری و غیرقابل اجتناب اســت. باید سد میان آموزش 
عالی و بازار کار شکســته شــود تا فعالیت این دو بتواند مکمل یکدیگر باشد. در 
صورتی که اشتباهات جاری در این زمینه همچنان ادامه یابد، روز به روز بر تعداد 
فارغ التحصیلن بیکار افزوده خواهد شــد و روزی خواهد رســید که انگیزه ورود 
جوانان مســتعد کشور به دانشگاه، شــدیداً افول خواهد کرد و طبیعتاً مشکلات 
فعلی پیچیده تر خواهد شــد. برخی کارشناسان معتقدند،ایجاد رشته های جدید 
بــا کاربردهای مختلــف یکی از نیازهای بازار کار اســت. اینکه دانش آموختگان 
هر رشــته با یک بازار کار محدود در رشته خود مواجه هستند،علاوه بر اینکه به 

تعداد بیکاران فارغ التحصیل می افزاید بار روانی ســنگینی بر افراد وارد می کند. 
شاید وجود رشته هایی که بازار کار متنوع داشته باشد بتواند بخشی از مشکلات 
را مرتفع کند. در کنار مشــکلات متعددی که در مسیر اشتغال فارغ التصحیلان 
وجود دارد، این مســئله مهم است که جوانان با دید بازتر اقدام به انتخاب رشته 
دانشــگاهی کنند. اینکه دانشجویان صرف ورود به یک رشته پرطرفدار که ظاهراً 
می تواند درآمد زایی فراوانی هم داشــته باشد، هرگز تضمین کننده آینده شغلی 
افراد نیست. کســب مهارت متناسب با نیاز بازار کار مهمترین مسئله اثرگذار در 
ارتباط با آینده شــغلی افراد اســت. به عبارتی می توانیم بگوییم که بخش قابل 

توجهی از فارغ التحصیلان دانشگاهی بیکاری پنهان دارند.
ضرورت دارد دانشــجویان  آموزش های موازی با آموزش های دانشــگاهی مانند 
آموزش های فنی و حرفه ای را به صورت جدی دنبال کنند تا در بازار کار و رقابت 
جذب در مشــاغل موجود، حرفی برای گفتن داشــته باشند. چرا که به گفته ی 
مسئولان فنی و حرفه ای 80درصد مشاغل موجود نیازمند تحصیلات دانشگاهی 

نیست.

ë  40درصد مراجعه کنندگان فنی و حرفه ای فارغ التحصیلان بیکار
هستند

علیرضا حاتم زاده، معاون آموزشــی ســازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور در 
گفت وگو با خبرنگار اقتصادی خبرگزاری تســنیم، با اشاره به اینکه  نرخ بیکاری 
در فارغ التحصیلان دانشــگاهی دو برابر بی سوادان است گفت: برای برنامه ریزی 
آموزشی ضرورت دارد، در هربازار کار و در هر کشوری یک هرم شغلی پیش روی 
سیاست گذاری ها باشد. یعنی اگر قرار است یک نفر در مقطع دکترا،تربیت شود، 
باید افرادی هم در لایه پایین تر از آن با یک ضریب دو برابری و ســه برابری که 
در بخش های مختلف که با هم متفاوت است ، تربیت شود. یعنی زمانی که یک 
دکترا تربیت شــد،باید 4نفر هم مرتب با دکترا در لایه ارشد تربیت شوند. زمانی 
که فردی در مقطع ارشــد را تربیت شد،باید در لایه پایین تربرای سه کارشناسی  
ارشد، حدو د12نفرکارشناس تربیت شوند، بعد از آن برای هر کارشناس باید چند 
تکنسین تربیت شود. یعنی هرم شغلی صحیح در کشور، باید وجود داشته باشد.

حاتم زاده افزود: حداقل 70 درصد، مشاغل موجود در بازار کار نیاز به تحصیلات  
دانشــگاهی ندارند، اگریک روز در مســیر محل کار به ســمت نگاهی به مشاغل 
اطراف بیندازید به راحتی متوجه می شــوید که بخش زیادی از مشاغل نیازمند 
تحصیلات دانشــگاهی نیست. اما فرهنگ غلطی که در کشور وجود دارد، مدارک 
را بر مهارت ترجیح می دهند.  یعنی به جای اینکه یک فرد را 4ســال در مقطع 
کارشناسی و 2ســال در دکترا معطل کنیم، می توانیم با آموزش مهارتی سریعاً 
وارد بازار کار کنیم.  معاون آموزشی سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور با بیان 
اینکه در برنامه درســی دانشــگاه ها نگاه به شغل نیست گفت:زمانی که سازمان 
فنی و حرفه ای می خواهد اســتاندارد آموزشی بنویسد، استانداردها را با یکی از 
مشــاغل در طبقه بندی ایسکو همسان می نویسد. ما توانایی های همسان با آن 
شغل را می نویســیم و آموزش می دهیم. به طور مثال اگر قرار است استانداری 
برای برق کاری صنعتی نوشــته شــود، حتماً با طبقه بندی ایسکو هماهنگ می 

شود. 

اقتصادی

تصمیمات جدید ستاد اقتصاد مقاومتی
 درباره تسهیل محیط کسب و کار

پیش شرط حذف موفقیت آمیز 
یارانه ها

ë محمد ماشین چیان
رئیس جمهور آمریکا، جان اف کندی، در سخنرانی تحلیفش 
جملــه ای گفت که بلافاصله معروف شــد: »نپرســید که 
کشــورتان چه می تواند برای شما انجام بدهد، بپرسید شما 
چه می توانید برای کشورتان انجام بدهید.« میلتون فریدمن 
در کتاب خواندنی اش »سرمایه داری و آزادی« آن را ترکیبی 
قیم مآبانه خواند، در حالی که به اعتقاد انسان های آزاده که 
خود را حاکم بر سرنوشــت خویش می دانند، شهروند مرید 

و نوکر دولت نیست.
 به بــاور فریدمــن، در دیدگاه انســان آزاد، کشــور تنها 
مجموعه ای از انسان هاســت که آن را تشکیل می دهند، نه 
چیزی بیشــتر. انســان آزاده مورد نظر فریدمن: به میراث 
مشــترک افتخار می کند و به ســنت ها وفادار است، لیکن 
او دولت را وســیله و ابزار تلقی می کند نه اهداکننده الطاف 
و نه ارباب یا رب النوعی که باید چشم بســته پرستش شود. 
انســان آزاد هیچ هدف ملی را به رسمیت نمی شناسد، مگر 
آنکه توافق عمومی اهدافی باشد که یکایک شهروندان بدان 
باور دارند، او هیچ مقصودی را به رسمیت نمی شناسد مگر 
آنکه توافق عمومی مقاصدی باشــد که یکایک شــهروندان 

برای نیل به آن می کوشند.
انسان آزاد نمی پرسد کشــورش چه می تواند برای او انجام 
دهد و نمی پرسد او چه می تواند برای کشورش انجام بدهد، 
بلکه می پرسد: من و هموطنانم از طریق دولت چه می توانیم 
انجام بدهیم تا بتوانیم از عهده مسوولیت های فردی برآمده، 
به اهداف جداگانه خویش نائل شویم و بالاتر از همه آزادی 

خود را حفظ کنیم1...
من به این می گویم درســت فهمیــدن رابطه میان دولت و 
مردم. موضوعی که به نظر می رســد در هیاهوی این روزها 
گم شــده است و به همراه آن کرامت شهروند ایرانی مقابل 
خادمانــش. لیکن اخیراً آقای علی مطهری، نماینده محترم 
مردم تهران در مجلس شــورای اسلامی در مورد چگونگی 
پرداخت یارانه نقدی مواردی را مطرح کرده بود که شــاید 
تلاش برای پیــدا کردن رابطه ای بهتر میان شــهروندان و 
دولــت ایران بود. فحوای صحبت این بود که پرداخت یارانه 
خلاف اقتصاد مقاومتی اســت و مردم بایــد کار کنند و به 

دولت پول بدهند نه اینکه از دولت یارانه بگیرند.
اصل فرمایش ایشــان از نظر اقتصادی کاملًا صحیح اســت 
)البته عرایض من متوجه اقتصاد متعارف اســت نه رتوریک 
سیاسی مورد استفاده ایشــان(. می دانیم که دولت از خود 
پولی نــدارد و به قول میلتون فریدمن چیــزی به نام ناهار 
مجانــی نداریم. از ایــن رو طبق تعریف )و پیــرو فرمایش 
ایشــان( معنی ندارد که دولت بین شــهروندان پول توزیع 
کند. موضوع برعکس اســت و شــهروندان بــه دولت پول 
می پردازند که اولًا به وظایف اساسی اش عمل کند از جمله 
برپایی امنیت و محافظت از آزادی شــهروندان و ارائه دیگر 
کالاهای عمومی ای که در مطالب پیشین به آنها پرداختیم. 
ثانیــاً اگر نیل بــه هدفی به صورت فــردی ممکن یا از نظر 
اقتصادی به صرفه نیست، شهروندان می توانند با ابزار دولت 
آن هدف را برآورده سازند. تا اینجا حرفی نیست. مشکل ها 

بعدتر می افتد.
در ایران موضوع کمی پیچیده تر از تعریف کلاســیک است. 
دولت ایران هرگــز وظیفه خود را در ارائه کالاهای عمومی 
تعریف و اختیارات خود را به آن محدود نکرده اســت بلکه 
همواره اصرار داشــته است که در شــئون مختلف زندگی 
مردم، به عوض و برای ایشــان تصمیم بگیرد. شاید توضیح 
دقیق تر این باشــد که ساختار سیاســی، از قانون اساسی 
گرفته تا مقررات مصوب و سازمان های برپا شده، تا دریافت 
ضمنی سیاســتمداران، آن طور که از مصاحبه ها و نطق های 
ایشــان برمی آید، هرگز چنین پهنه محدود و باریکی را در 
نظر نداشــته اســت. می توانیم موضوع را در مقیاس بسیار 
کوچک تری برگزار کنیم؛ حتی در آرا و اندیشــه شــخص 
نماینده محترم، اختیارات و کارکرد حکومت هرگز محدود 
به ارائه کالاهای عمومی الف و ب و جیم و دال نبوده است.

مضافاً قریب به یک قرن اســت که شیر نفت به خزانه دولت 
ریختــه و در تمــام طول این مدت دولتمــردان )به دلایل 
مختلف و هرکــدام از ظن خود( بــرای پول های بادآورده، 
پروژه تراشــیده و بین خودی ها رانت پاشــیده و با تکیه به 
آن وعده داده و به واســطه اش بین مردم رای و محبوبیت 
خریده اند. پس عجیب یا تصادفی نیست که مردم ایران خود 
را صاحب ســهمی از نفت بدانند و برایشان انتظاراتی ایجاد 
شده باشد. این انتظارات حاصل ده ها سال نطق و وعده های 

سیاستمداران است.
وقتــی می گوییم نفت دارایی ملی اســت، نمی توانیم مردم 
را برای داشــتن احســاس مالکیت به آن سرزنش کنیم و 
حق ایشان را نسبت به دارایی خویش نادیده بگیریم. اینکه 
ظرف ســال های اخیر چه بر ســر درآمدهای نفتی آمده و 
تعهدات دولت و کســری بودجه چــه وضعی دارد و چگونه 
ایــن دارایی میان مردم توزیع شــود هرکدام مجال خود را 
می طلبد. نگارنده نســبت به اینها بی توجه نیســت. عجالتاً 
غرض این اســت کــه بین اعانه و حق تمییز قائل شــده و 

خاستگاه انتظارات مردم را بشناسیم.

بیکاری دانشگاهیان 2 برابر بی سوادهاست

امیدعلی پارســا رییس سازمان امور مالیاتی با 
بیان این که نیمی از میلیاردرهای کشور مالیات 
نمی دهند گفــت: فرآیند شناســایی و وصول 
مالیــات از میلیاردرهای دارای فــرار مالیاتی 
و بدون پرونده در ســازمان مالیاتی آغاز شده 

است.
پارسا با اشاره به درآمد میلیاردی 300 هزار نفر 
و عدم پرداخت مالیات توسط آن ها گفت: این 
افراد میلیاردر درآمد مشــمول مالیات دارند و 
بیش از 50 درصد آن ها مؤدی مالیاتی نیستند؛ 
در واقع این افراد در سازمان امور مالیاتی هیچ 

پرونده ای ندارند البته در سازمان امور مالیاتی 
با همین اطلاعاتی که در اختیار داریم، تا اطلاع 
ثانوی تمرکز را به روی پرونده هایی برده ایم که 
20 میلیارد تومان به بالا هســتند و در همین 
زمینــه اقدامات لازم انجام و به اســتان ها نیز 

اطلاع داده شده است.
رییس ســازمان امور مالیاتی ادامه داد: تعداد 
پرونده هــای بالای 20 میلیارد تومان بالغ بر 4 
هزار و 376 پرونده اســت که 2 هزار و 51 فرد 
دارای پرونده هســتند کــه در حال پیگیری و 
تشکیل پرونده برای افراد فاقد پرونده و نظارت 

بیشتر بر افراد دارای پرونده هستیم تا از آن ها 
مالیات مناسب با ثروت اخذ شود چرا که تمام 
افراد باید مناســب با ثروت و هزینه ها مالیات 

پرداخت کنند و در اداره کشور سهیم باشند.

نصف میلیاردرهای کشور 
مالیات نمی دهند

بعد از اعــلام دســتورالعمل هایی مبنی بر تســهیل 
ترخیص کالاهای رســوب کرده در گمرک و بنادر و به 
ویــژه کالاهای گروه ۴، گمــرک ۱۲ آبان ماه را مهلت 
نهایی ارائه  اســناد و مدارک لازم برای بررسی وضعیت 
پرونده های کالاهای گروه ۴ که دارای ثبت ســفارش 

هستند اعلام کرد.
تعیین تکلیف کالاهای رســوب کــرده در گمرکات و 
بنادر در ســال جاری به طور ویژه ای در دســتور کار 
دستگاه های مربوطه از جمله وزارت اقتصاد، گمرک و 
ســازمان بنادر قرار گرفت و بعد از بازرسی هایی که از 
بنادر انجام شد دستورالعمل ها و بخشنامه هایی در این 

رابطه صادر و به تدریج به مرحله اجرا رسید.
 گفته می شــد طی ماه های گذشــته آمار کانتینرهای 
موجود در بنادر و گمرکات کشــور به دلایل مختلف از 
جمله مسایل ارزی به بیش از ۱۱۰ هزار  کانتیر رسیده 
بــود، از ایــن رو  راهکارهایی در رابطه بــا تعدیل این 
وضعیت پیشنهاد و به تصویب رسید و از چندی پیش 
ترخیص کالاها با سرعت بیشتری در حال انجام است.

ایــن در حالی اســت که در مــورد کالاهــای گروه 
)۴( که ترخیص آنها با مشــکلاتی همــراه بود اخیرا 
دســتورالعمل های ویژه ای صادر شد و در همین رابطه 
نیز به تازگــی گمرک از صاحبان  ایــن گروه کالایی 
خواســته تا به ســرعت به وضعیــت پرونده های خود 

رسیدگی کنند.
بنابر اعلام گمرک ایران، تمامی صاحبان کالاهای گروه 
)۴( که دارای )ثبت ســفارش( بوده لیکن به هر دلیلی 
از جمله مشکل عدم تأیید منشأ ارز، اتمام تاریخ مجوز 
ثبت ســفارش مربوطه، اتمام تاریخ مصوبه مربوطه و... 
موفق به اظهار یا ترخیص کالا نشده اند، باید حداکثر تا 
تاریخ 12 آبان 13٩8، نســبت به ارائه اسناد و مدارک 
مربوطه از جمله تصویر مجوز ثبت ســفارش و تصویر 
قبض انبار کالای مربوطه به دفتر واردات گمرک ایران 

اقدام کنند.

این در شرایطی اســت که اخیرا نیز گمرک از تعیین 
و اعلام فهرســت کالاهای همراه مسافر و واردات ۳۰۰ 
قلــم کالای گروه ۴ به مناطق آزاد و ســرزمین اصلی 

خبر داده بود.
طبق اعلام ارونقی -معاون فنی و امور گمرکی گمرک- 
ســهمیه کل کالای همراه مســافر و خرده فروشــی و 
همچنین میزان ســهمیه مجاز ورود پوشاک )البسه، 
کیــف و کفش( به هر منطقه، مربوط به ســال ۱۳۹۸ 
به همراه فهرســت ۸۴۹ ردیف تعرفــه کالاهای مجاز 
به ورود یا خــروج از محدوده مناطق آزاد تحت عنوان 
کالای همراه مســافر و خرده فروشی به همه گمرکات 
ابلاغ شده اســت. از این فهرست حدود ۳۰۰ قلم کالا 
در گروه ۴ کالایی قرار دارد که ثبت سفارش برای همه 
این اقلام از جمله کالاهای گروه چهارم اشــاره شده با 
تائید دبیرخانه شــورای عالی مناطق آزاد و ویژه صادر 

می شود.
 آخرین  اعلام مســئولان گمرک از وضعیت رســوب 
کالاها بعد از اجرای دستورالعمل ها و مصوبات مربوطه 
نشــان می دهد که در پایان مهرماه تعداد کانتینرهای 
وارداتی موجود در بنادر و گمرکات کشور به حدود ۸۰ 
هزار کانتینر می رســد، در عین حال که آمار تکمیلی 

نشان می دهد .

واردات؛ دومین اشتباه استراتژیک دولت در حوزه گندم

ضرب الاجل برای ترخیص کالاهای گروه)۴( از گمرک
خبر کوتاه

یادداشت
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اخبارخبر کوتاه
جلگه خوزستان قربانی احیای کویر مرکزی ایران

سالانه حدود 350 نفر در اردبیل به سرطان معده 
دچار می شود

اردبیل -خبرنگاریادگارامروز: اســتان اردبیل بالاترین آمار ابتلا به ســرطان 
معده را در کشــور دارد به طوری که سالانه 300 تا 350 نفر از اهالی استان 
به این نوع ســرطان دچار می شــوند. محققان و پژوهشگران مرکز تحقیقات 
بیماری های گوارشی اســتان اردبیل در تلاشند تا دلیل علمی شیوع ابتلا به 

بیماری سرطان معده در این استان را بیابند. 
دکتــر پورفرضی رئیس مرکز تحقیقات بیماری های گوارش اســتان مصرف 
کم میوه و ســبزیجات و استفاده زیاد از غذاهای نمک سود شده و دودی در 
منطقه را از عوامل تشــدید کننده سرطان گوارشی در استان اردبیل عنوان 
کرد و افزود: سالانه حدود 300تا 350 نفر بیمار جدید سرطان معده در این 

استان تشخیص داده می شود.
وی گفت: تاکنون 18هزار و 200 نفر از جمعیت  35 تا 70 ساله را در مرکز 
تحقیقات بیماری های گوارش اســتان پذیــرش کردیم که بصورت رایگان از 

خدمات این مرکز استفاده می کنند.
پورفرضی با بیان اینکه برای پیشگیری از این بیماری دارویی شامل ترکیبات 
آسپیرین به عنوان عامل ضد التهابی تجویز می شود، افزود: طرح تشخیص به 
موقع بیماری های گوارشــی با تست خون برای آگاهی از تغییرات پاتولوژیک 

اتفاق افتاده در معده این بیماران تا آخر سال نهایی خواهد شد.  
رئیس مرکز تحقیقات بیماری های گوارش اســتان اردبیل با اشاره به اینکه 
70 درصد اهالی اســتان باکتری معده دارند که زمینه را برای بروز ســرطان 
معــده فراهم می کند، افزود: برای پیشــگیری از انتقال باکتری معده باید از 
دوران کودکی بهداشت رعایت شود؛ از جمله عدم استفاده از لیوان مشترک 
در مدارس و اســتفاده از قاشق مخصوص برای تغذیه کودک تا با دهان دیگر 

اعضای خانواده تماسی نداشته باشد.
دکتر یزدانبد فوق تخصص گوارش نیز گفت: 70 درصد ســرطان ها گوارشی 
که در اســتان تشخیص می دهیم در ناحیه معده و 30 درصد در ناحیه مری 

واقع شده اند.
وی در مورد آمار بالای ابتلای به ســرطان معده در اســتان بیان داشت: این 
عامل برمی گردد به اســتعداد ژنتیکی که در اهالی این منطقه وجود دارد و 
عوامل محیطی که در حضور اســتعداد ژنتیکی بروز این بیماری را تســریع 

می کند .
حضرتی کارشــناس آزمایشــگاه مرکز تحقیقات بیماری های گوارش استان 
اردبیــل نیز گفت: در این مرکز آزمایش ادرار، مو و ناخن انجام شــده و این 

نمونه ها به صورت بیوبانک ثبت و بایگانی می شوند .
وی ادامه داد: همچنین هلیوباکتری توسط دستگاه یو وی کی 16پرته که در 
ایران فقط در این مرکز موجود اســت در افراد مراجعه کننده بررسی شده و 

در صورت وجود هلیوباکتری درمان می شوند.
طبق پژوهش های انجام گرفته انتظار می رود تا 10ســال آینده آمار سرطان 

های گوارشی در استان اردبیل تا 40 درصد کاهش پیدا کند.

ثبت رکورد جابجایی مسافر با قطارشهری در مشهد

مشهد- خبرنگاریادگارامروز: قطار شهری مشهد با جا به جابی بیش از ۲۳۵ هزار 
نفر در شب رحلت پیامبر اکرم )ص( رکورد جا به جایی پیشین خود را تغییر داد. 

مدیرعامل شرکت بهره برداری قطار شهری مشهد با اعلام این خبر گفت: این تعداد 
مسافر توسط خطوط یکم و دوم این ناوگان روز و شب گذشته جا به جا شدند.

وحید مبین مقدم افزود: پیش از این بیشــترین رکورد ثبت شده در جا به جایی 
مسافر توسط خطوط قطار شهری ۲۱۵ هزار نفر بوده است.

وی ادامه داد: پیش بینی می شود تعداد جا به جایی مسافر در شب شهادت امام 
رضا )ع( باز هم افزایش یابد.

مدیر عامل شرکت بهره برداری قطار شهری مشهد  گفت: خدمت رسانی توسط 
قطارشهری مشهد در ایام پایانی ماه صفر به صورت ویژه انجام می شود و سرویس 

دهی این ناوگان در سالروز شهادت امام رضا)ع( نیز رایگان است.
خط یکم قطار شهری مشهد به طول ۱۹ کیلومتر از پایانه غدیر نخریسی تا وکیل 
آباد اســفند ۱۳۸۹ به بهره برداری رسید و هم اکنون روزانه به طور میانگین ۱۳۰ 
هزار نفر در این مسیر جا به جا می شوند. مسیر توسعه ۴.۵ کیلومتری این خط نیز 

از ایستگاه غدیر تا فرودگاه مشهد در دهه فجر سال ۱۳۹۴ به بهره برداری رسید.

رئیس شورای شهر مشهد: 

امسال شرایط مناسبی در عرصه میدان شهدا 
فراهم شده است 

مشــهد- خبرنگاریادگارامروز: رئیس شورای اســلامی شهر مشهد گفت: از همه 
شهروندان و مدیران دعوت می کنم از عرصه میدان شهدا بازدید کنند، امسال شرایط 

مناسبی در عرصه میدان شهدا فراهم شده است. 
محمدرضا حیدری، در بازدید از ایستگاه استقبال از زائر میدان شهدا گفت:حجم و 
حضور زائران بارگاه ملکوتی امام رضا)ع( سال به سال در حال افزایش بوده و فضای 

ملکوتی و عاشقانه ای در عرصه میدان شهدا حاکم است.
وی افزود:از همه شهروندان و مدیران دستگاه ها دعوت می کنم تا از عرصه میدان 
شهدا بازدید کنند و جلوه های ایثار، فداکاری، عشق و ارادت به اهل بیت)ع( را ببینند 
که کامل، برجســته و نمایان است. مردم و موکب هایی که از شهرستان های دیگر 
کشور آمدند و افرادی که داوطلبانه و عاشقانه خدمت می کنند، فراتر از ما در شورا و 

شهرداری نقش آفرینی کرده و ما تنها زمینه و بستر را فراهم کردیم.
رئیس شــورای اسلامی شهر مشهد ادامه داد:مهم ترین ویژگی قابل توجه و آنچه 
در مدیریت شــهری به آن تاکید داریم، این است که وجه مردمی بزرگداشت ها و 
مناسبت ها حفظ شود. می توان جلوه های حضور مردم را در میدان شهدا حس کرد.
حیدری افزود: موجی از عشق، ارادت، احساسات و عواطف نسبت به اهل بیت)ع( به 
ویژه امام رضا)ع( موج می زند و من از همه شهروندان دعوت می کنم که در عرصه 

میدان شهدا حضور پیدا کنند و از نزدیک شاهد فضای همدلانه و فداکارانه باشند.
وی گفت: در مقایســه با سال گذشته اکنون شرایط مناسب تری در میدان شهدا 
فراهم شــده و به شکل مناســب و زیبایی غرغه ها آراسته شــده است. معاونت 

گردشگری کار خوبی را انجام دادند.

اهواز-خبرنگاریادگارامروز: یک فعال محیط زیست 
با اشــاره به اینکه زنده کردن کویر مرکزی ایران از 
سوی مسئولان به قیمت نابودی جلگه خوزستان 
اســت گفت:از این پس در استان خوزستان مردم 
به جای ریزگرد با پدیده ریزنمک مواجهند که باعث 

کوری و انواع سرطانی در منطقه خواهد شد. 
مسعود کنعانی اظهار داشت: جلگه خوزستان در 
سال های اخیر با پدیده های بسیار خطرناکی روبه رو 
شده که طی سال های گذشته بارها کارشناسان و 
فعالان محیط زیست درباره آن به مسئولان هشدار 

دادند.
وی، افزود: عوارض این پدیده کم کم قابل مشاهده 
اســت و در آینده اتفاقات بســیار ناگواری در این 
زمینه رخ خواهد داد که می توان به تبدیل شــدن 
ســطح بســیاری از اراضی جلگه خوزســتان به 
شوره زار اشــاره کرد. هرچند درحال حاضر حدود 
صد هزار هکتار از اراضی شهرستان های دارخوین 
و آبادان به شــوره زار تبدیل شــده است و منطقه 
پایین دست هورالعظیم با این مشکل مواجهند و 
همچنین اراضی بکر حاصلخیــز اطراف رودخانه 
کرخه و اطراف آن به زمین هایی غیر قابل کشت 

تبدیل شده اند.
وی افــزود: در کانون های ریزگرد این خطر وجود 
دارد کــه با وزش باد و تبدیل شــدن ریزگردها به 
طوفان های نمکــی ، این نمک ها به دیگر مناطق 

منتقل شود.
کنعانی در ادامه به مهم ترین دلایل تبدیل شــدن 
اراضی خوزستان به شوره زار اشاره کرد، گفت: یکی 
از دلایل مهم این فاجعه زیســت محیطی هدایت 
زهکش های مزارع نیشکر به سمت اراضی خالی و 
کانون ریزگردها بود یعنی برای کنترل ریزگردها 
آب هایی را به سمت این اراضی هدایت کردند که 
در واقع زهکش های مزارع نیشکر بوده و سرشار از 

آب های شور و نمکی است.
یک فعال محیط زیســت: طبق آمار رسمی اداره 
کشاورزی اســتان،در 20 سال گذشته 7 میلیون 
نخل در این استان از بین رفته است که متاسفانه 

رسانه ها کمترین توجه را به آن داشتند
وی، ادامــه داد: در اراضــی پایین دســت جلگه 
خوزســتان آبها به محض اینکه بخار می شــوند 
نمک باقیمانده از آنها بر روی زمین باقی می ماند 
و در زمین  نفوذ می کند که به لحاظ محیط زیستی 
نمک هم در عمق و هم در سطح زمین ها حرکت 
می کند. متاســفانه نمک باقی مانده باعث از بین 
رفتن خاک در زمین می شود که به واسطه همین 
نمک هــا در آینده نزدیک  ، شــاهد از بین رفتن 
نخلستان های آبادان، خرمشهر و شادگان خواهیم 

بود.
این فعال محیط زیســت عنوان کــرد: طبق آمار 
رسمی اداره کشــاورزی استان خوزستان طی 20 
سال گذشته 7 میلیون نخل در این استان از بین 

رفته است که متاسفانه رسانه ها کمتر به این موضوع 
پرداختند.

وی در ادامه به علت نابودی نخلستان های آبادان و 
خرمشهر اشاره کرد و اظهار داشت: ۲ دلیل عمده 
باعث نابودی این نخلستان ها شده یکی شوری آبی 
که از زهکش های نیشــکر که از طریق انتقال آب 
رودخانه کارون به پایین دست منتقل می شوند و 
دلیل دوم آب شــوری که پشت سد گتوند که باز 
هم از طریق رودخانه کارون به این مناطق هدایت 
می شود باعث از بین رفتن نخلستان ها شده است. 
این املاح کــه در طول مســیر 900 کیلومتری 
رودخانه کارون و جاری شدن فاضلاب های مختلف 
صنعتی و کشــاورزی نیز  در طول مسیر مزید بر 

علت نابودی باغات خرما هستند.
کنعانی تصریح کرد: انتقال آب شــور به رودخانه 
کارون و هدایتش به سمت دریا به علت دبی پایین 
رودخانــه  آب دریا در زمان مد پیشــروی می کند 
و کیلومترها آب دریا داخل شــهرها می شــود و 
مناطقی مانند اروند کنار، شعیبه، آبادان و شادگان 
آب شربشان شور می شــود. این روزها شوری آب 
رودخانه های خوزســتان بســیار بالا بوده که این 
شوری آب بســیار خطرناک است و به مقاوم ترین 
گونه گیاهی در منطقه که نخل اســت ضرر می 

رساند.
وی، افزود: ســیل اخیر نیز نقش بسیار موثری در 
نابودی زمین های پایین دســت جلگه خوزستان 
داشت و باعث شسته شدن اراضی نمکین اطراف 
رودخانه های خوزســتان شد و این سیل به سوی 
تالاب هورالعظیم هدایت شد که در مناطق مرزی 
و جنوبی این تالاب با گرم شدن تدریجی هوا این 
آب ها تبخیر شده و الان ما با نمک بسیار زیادی در 
منطقه مواجهیم که قطعا مطمئن باشید در روزها 
و ماه های آینده با ورزش باد این نمک ها به سمت 

شهرها هدایت می شوند.
این فعال محیط زیست به خطرات این نمکزارها در 
جنوب استان خوزستان اشاره و گفت: در آینده بر 
اساس نظر کارشناسان و متخصصان صنعت آب و 
کشاورزی و به گفته  زنده یاد پرفسور حسین صدقی 
- پدر علم هیدرولوژی ایران- ما با طوفان های نمکی 
که بیش از 100 هــزار اراضی را درگیر کرده روبه 
رو خواهیم شد که باعث کوری وسیعی  بین مردم 
منطقه شده و مستقیما به سلامت چشم، قلب و 
ریه آنها خطرات و آسیب های فراوانی را وارد خواهد 

کرد.
وی اظهار داشت: متاســفانه مسئولان با تصمیم 
نامناسب برای برطرف شدن مقطعی ریزگردها در 
منطقه با هدایت آب شــور فاضلاب های صنعتی 
کشاورزی به سوی کانونهای ریزگردی آنها را تبدیل 
به شوره زار کردند به جای این روش می توانستند 

کمربند سبز ایجاد کنند.
کنعانی گفــت: ما با طوفان های نمکی که بیش از 
100 هــزار اراضی را درگیر کرده اســت روبه رو 
خواهیم شد که باعث کوری وسیعی در بین مردم 
منطقه می شود و مستقیما به سلامت چشم، قلب 
و ریه آنها خطرات و آسیب های فراوانی وارد خواهد 

کرد
کنعانی با اشاره به اینکه تبدیل شدن شوره زار به 
خاکی حاصلخیز حداقل 400 ، 500 ســال طول 
خواهد کشــید، افزود: خوزســتان  نقش موثری 
در بحث تولیــدات دامپروری و نخلســتان  دارد. 
نخلستان هایی که  که با از بین رفتن شان اقتصادی   
منطقه   را با خطر مواجه کرد. زیرا تامین خرما به 
صورت کالای  استراتژیکی  باعث اشتغال بسیاری 

از خانواده ها بود.
این فعال محیط زیســت با اشاره به نابودی تالاب 
های فصلی اســتان خوزســتان از جمله بامدژ و 

هورالمالح، ادامه داد: هیچ گونه نظارتی در منطقه 
صورت نمی گیرد متاســفانه شرکت نفت و وزارت 
نفت با استخراج نفت در منطقه به مسئولیت های 
اجتماعی خود در قبال سلامت مردم و همچنین 

آسیب نرساندن به محیط زیست عمل نمی کند.
وی گفت: مردم شهرهای جنوبی استان خوزستان 
از هــم اکنون با بیماری های مختلف پوســتی به 
دلیل شوری آب درگیرند و با پدیده جدیدی به نام 
شوری هوا مواجهیم. هوایی که تنفس می کنیم شور 
است. این هوا دارای ریزنمک هایی است که از این 
پس باید با واژه جدید در فرهنگ جغرافیایی زیست  

محیطی مان داشته باشیم و آن ریزنمک است.
وی گفت: از طرف دیگر نابودی آب، خاک و هوای 
خوزســتان منجر به کوچ اجباری مردم بومی می 
شود شد که  به دلیل شرایط ویژه منطقه و نداشتن 
شغل مجبور به  کوچ شده و به  شغل های کاذب از 
جمله دستفروشی و فروش مواد مخدر روی آورده 

اند.
این فعال محیط زیست با اشاره به اینکه مسئولان به 
دنبال تغییر الگوهای کشت و کشاورزی خودشان 
راحت ترین راه را انتخاب کردند  افزود: البته هنوز 
دیر نشده و در اقدامی فوری می توان حقآبه قانونی 
رودخانه هــا در حد پالایش طبیعی خودشــان به 
آنهــا بازگردد. چرا که رودخانه هــای کارون، دز و 
کرخه برای اینکه در جریان آبی که دارند از حداقل 
کیفیت برخوردار باشد باید یک دبی داشته باشد و 
در طول مسیر جریان  این آب را پالایش کنند که 

باعث شوری آب مزارع منطقه نشوند.
 کنعانی ادامه داد: اگر شــورای عالــی آ ب در این 
زمینه به وظیفه اش در اعطای حق آبه ها طبق قانون 
عمل کند باعث زنده شدن تالاب ها و رودخانه ها و 
همچنین پوشش گیاهی منطقه نیز  می شود که 
انجام گرفتن این اقدامات باعث برطرف شدن نیمی 

از مشکلات در استان خوزستان خواهد شد.
ایــن فعال محیط زیســت با اشــاره بــه اینکه 
کشورهای عربســتان و امارات که خاک مرغوب 
ندارنــد و خاکی کــه از ایران به صــورت قاچاق 
می برنــد موفق به نهــال کاری شــده اند، اظهار 
داشت: ولی متاسفانه ما هنوز از ایجاد کمربند سبز 
در مناطق شهری خود عاجزیم و مسئولان بهتر 
است چنین اقداماتی را به خود مردم بسپارندزیرا  
سازمان های دولتی به علت بورکراسی نمی توانند 
از عهده ایــن کار برآیند و بهتر اســت به مردم 
بسپارند چرا که افرادی هستند که به این اقدامات 
علاقمندند و می توانند بــا کمترین هزینه نهال 

کاری کنند. 
وی در پایــان افزود: از همه بدتر اینکه آخرین آمار 
اداره منابــع طبیعی درباره سرشــماری درختان 
استان  مربوط به 18 سال پیش است و  از وضعیت 
درختان و قاچاق آنها هیچ اطلاعی در دست نیست 

و این یعنی مدیریت این اداره بسیار ضعیف است.

مدیر کل مدیریت بحران قزوین بیان کرد: 

بارش باران در قزوین خسارت برجای 
گذاشت

قزوین -خبرنگاریادگارامروز: مدیر کل مدیریت بحران اســتان قزوین 
گفت: بارش های شــدید و قابل ملاحظه در استان قزوین خسارت به 

بار آورد. 
قدرت اله مهدیخانی مدیر کل مدیریت بحران استان در حاشیه بازدید 
شــبانه از روســتا های جمجرد، بوئینک، دودهه و دستجرد که در اثر 
بارندگی شدید دچار طغیان رودخانه و آبگرفتگی شده اند، گفت: به رغم 
پیش بینی و اعلام هشدار و آماده باش به دستگاه ها، بر اثر بارش های 
قابل ملاحظه، در برخی نقاط استان شاهد طغیان رودخانه ها، آبگرفتگی 
و همچنین بروز خســاراتی از جمله تخریب ۵ واحد مســکونی، ۱۸ 
راس تلفات دامی، ۲ مورد تخریب پل، ۲ مورد خســارت به واحد های 

مرغداری و خسارت به ۲ خودرو بودیم.
مهدیخانــی ادامه داد: بارش ها تا دو روز آینده در اســتان ادامه دارد و 
مقتضی است دستگاه های متولی آمادگی همه جانبه خود را برای مقابله 

با هر گونه رخداد غیر مترقبه حفظ کنند.
وی افزود: هم اســتانی ها ضمن رعایت نکات ایمنی از قرار گیری در 

حاشیه رودخانه ها، مسیل ها و نقاط حادثه خیز اجتناب کنند.

فرماندار کاشمر مطرح کرد: 

نگرش جدید اوقاف نگاهی توسعه ای 
در حوزه های اقتصادی و اجتماعی است 

کاشمر-خبرنگاریادگارامروز: فرماندار کاشمر گفت:نگاه جدید اوقاف یک 
نگاه توسعه ای در حوزه های اقتصادی و اجتماعی است. 

مسلم ساقی ضمن گرامیداشت دهه وقف از اقدامات اوقاف و امور خیریه 
شهرستان در برگزاری برنامه های فرهنگی در مناسبتهای مختلف در 
بقاع متبرکه سطح شهرســتان وبویژه پیاده روی اربعین حرم تاحرم 

تشکر کرد.
ساقی با بیان اینکه وقف به عنوان یک احسان ماندگار است گفت: اداره 
اوقاف و امورخیریه به عنوان متولی وقف با توجه به حساسیت واهمیت 

موضوع وقف  وظیفه سنگینی برعهده دارد.
فرماندار با اشــاره به اینکه وقف از دیرباز به روش های مختلف وجود 
داشــته گفت: امروز نگاه جدیدی که در حوزه اوقاف بوجود آمده یک 

نگاه توسعه ای در حوزه های اقتصادی و اجتماعی است.
ساقی اظهارداشت: شناسایی و هدایت واقفین براساس نیاز جامعه از 
دیگر اقداماتی است که از سوی اوقاف و امورخیریه امروز مورد توجه و 
تاکید باید قرارگیرد و قطعا اقدامات اوقاف در ثبت وقف در حوزه علم و 

فناوری کارساز خواهد بود.
فرماندار با بیان اینکه باید آثار و برکات دنیوی و اخروی وقف در جامعه 
تبیین شود تصریح کرد: ترویج و زنده کردن روح  نوع دوستی و تعاون 
در جامعه از آثار و برکات اجتماعی وقف می باشد و قطعا وقف در روح 

و اخلاق واقفین هم تاثیر مثبت خواهد گذاشت.
وی خاطرنشــان کرد: وقف در حوزه عمران و آبادانی روســتاها و رفاه 
عمومی تاثیر گذار بوده اســت و به عنــوان یک باقیات وصالحات و از 

صدقات جاریه همیشه مورد توجه بوده است.
فرماندار کاشمر با بیان اینکه در حوزه شهرستان نسبت به شهرستانهای 
دیگر عملکرد قابل قبولی داشته اید بر لزوم ترویج فرهنگ وقف دربین 

نسل جوان و امروز جامعه تاکید کرد.
وی گفت: باید از شیوه های نوین اطلاع رسانی وظرفیت فضای مجازی  

نسبت به آگاه سازی جامعه امروز نسبت به وقف بهره گیری شود.
فرماندار با تاکید براینکه امانتداری شــما در حوزه موقوفات در جلب 
اعتماد مردم مهم است اظهارداشت باید از مشارکت همه اقشار جامعه 
دراین حوزه اســتفاده نمایید ساقی با تاکید برلزوم تکریم واقفین در 
مناسبتهای مختلف گفت: باید ازظرفیت علماء دینی، سمن ها، مراکز 

علمی وموسسات فرهنگی آموزشی در حوزه وقف استفاده کنید.
وی بر لزوم تشویق و ترغیب جوانان بر ایجاد سازمانهای مردم نهاد در 

حوزه وقف در راستای ترویج فرهنگ وقف تاکید کرد.
در ادامه حجت الاسلام نیساری رئیس اوقاف و امورخیریه شهرستان 
کاشــمر با بیان اینکه بنا به فرموده بنیانگذار کبیر انقلاب اوقاف یک 
نهاد ممتاز دینی اســت افزود: دین مبین اسلام در تمامی زمینه ها 
راهکارهایــی را ارائه نموده و وقف یک راهکار اجتماعی و اقتصادی در 
دین مبین اسلام است که انسان نسبت به آنچه در اطراف ان می گذرد 

به مردم و آینده جامعه بی تفاوت نباشد.
وی خاطرنشان کرد :در یک دهه گذشته عملکرد سازمان اوقاف متفاوت 
نسبت به گذشته بوده و با رویکرد جدیدی فعالیت کرده و در یک دهه 
گذشته دوبرابر نسبت به 32 سال گذشته وقف جدید در کشور ثبت 

شده است و این نشانه اعتماد مردم به موضوع وقف و اوقاف است.
نیساری با بیان اینکه در شهرستان 12 هزار رقبه داریم گفت : وظیفه 

داریم برابر قانون و شرع حقوق موقوفات را وصول کنیم.
رئیس اوقاف و امورخیریه کاشــمر افزود : طی یکســال گذشته در 
شهرســتان 20وقف جدید با ارزش 25 میلیارد ریال به ثبت رسیده 
و از سوی اداره اوقاف و امور خیریه در مناسبت های مختلف مذهبی 
و ملی در سه بقعه متبرکه 1240 برنامه فرهنگی طی یکسال گذشته 

برگزار شده است.
نیساری با بیان اینکه حفظ اموال موقوفات منوط به اخذ سند مالکیت 
اســت گفت :در یک سال گذشته  350رقبه ســنددار و 200 پرونده 

قدیمی تبدیل به سند تک برگ شده است .
وی افزود: 1675 متر فعالیت عمرانی در بقاع متبرکه و موقوفات داشته 
ایم و احداث اســتخر ذخیره اب کشاورزی ،تهیه و اجرای طرح جامع 
امام زادگان و نیروگاه خورشیدی از محل موقوفات از مهمترین اقدامات 

عمرانی یک سالگذشته اداره اوقاف و امورخیریه شهرستان بوده است.

بندرعبــاس -خبرنگاریادگارامروز: رئیس ســازمان 
صنعــت، معدن و تجارت اســتان هرمــزگان گفت: 
هرمزگان جزء اســتان هایی اســت که در تولیدات 
صنعتی، تأمین زنجیره اصلی، لجستیک و بسیاری از 

شاخص ها از شرایط بسیار خوبی برخوردار است.
خلیل قاســمی در تشــریح این خبر اظهــار کرد: 
ســرمایه گذاری جوازهای تأسیس واحدهای صنعتی 
استان در شش ماهه نخســت سال، رشد ۳ درصدی 

داشته است.
وی ادامه داد: این در حالی است که با اعلام خبر کاهش ۱۰۰ درصدی  سرمایه گذاری در استان، در 
گروه های فضای مجازی زحمات و تلاش های حوزه ســرمایه گذاری نادیده گرفته شد چراکه در آمار 
فوق نفت ستاره به عنوان یک واحد شاخص جهانی قابل تکرار برای هیچ استان و کشوری نخواهد بود.
رئیس ســازمان صنعت، معدن و تجارت اســتان هرمزگان تصریح کرد: در صورت حذف این مجوز 
سرمایه گذاری شــاخص ، می توان اذعان داشت که  ۹ درصد ســرمایه گذاری کل کشور در استان 
هرمزگان تا پایان شهریورماه ۹۸ صورت گرفته است و این استان هم اکنون رتبه دوم سرمایه گذاری 

کشور را دارا است.
قاسمی عنوان کرد: در شش ماهه نخست سال ۲۴۵ فقره  جوازهای تأسیس صنعتی در استان صادر 

شده که ارزش سرمایه گذاری این تعداد واحدهای صنعتی بالغ بر ۴۶۵ هزار میلیارد ریال است.
وی خاطرنشان کرد: در صورت به بهره برداری رسیدن این طرح ها، زمینه اشتغال شش هزار و ۷۰۰ 

نفر فراهم خواهد شد که۲ درصد اشتغال کل کشور در استان هرمزگان رخ خواهد داد.
رئیس ســازمان صنعت، معدن و تجارت استان هرمزگان بیان کرد: حال با آمار فوق که برگرفته از 
سامانه هماهنگ وزارت صنعت، معدن و تجارت است می توان اعلام کرد که استان هرمزگان نه تنها 

در شاخص سرمایه گذاری منفی نیست بلکه رتبه دوم کشور را دارا است.

سنندج -خبرنگاریادگارامروز: مدیر امور باغبانی سازمان 
جهاد کشاورزی کردستان گفت: در سال زراعی جاری 
۴۲ هکتار و ۵۰۰ مترمربع از اراضی این استان به کشت 

زعفران اختصاص پیدا کرده است.
زاهد حاجی میرزایی با بیان اینکه از این میزان سطح 
زیر کشــت حــدود ۲۳ هکتار آن بــارور و ۱۹ هکتار 
آن غیربارور اســت، اظهار کرد: در حال حاضر ۶۰ نفر 
بهره بردار در اســتان کردستان مشغول کشت و تولید 

زعفران هستند.
وی افزود: بیشترین سطح زیرکشت زعفران به شهرستان دهگلان با هشت هکتار اختصاص دارد و بعد از 

آن بیجار با بیش از هفت هکتار و سروآباد با بیش از شش هکتار در رده های بعدی قرار دارند.
مدیر امور باغبانی سازمان جهاد کشاورزی کردستان ادامه داد: امسال بیش از ۲۲ کیلوگرم زعفران در 

استان کردستان برداشت می شود که بیشترین آن مربوط به دهگلان با ۹ کیلوگرم است.
حاجی میرزایی به مزایای کشــت زعفران در اســتان اشاره کرد و افزود: زعفران از طرفی نیاز آبی فوق 
 العاده کمی دارد و از طرف دیگر از نظر اشتغال زایی واقعا اشتغالزا است و در زمان بهره برداری به نیروی 
انسانی زیادی نیاز دارد و فرآوری و کاربرد بسیار آن در صنایع غذایی، قدرت صادراتی بالا و در نهایت 

درآمدزایی خوبی دارد.
وی بیان کرد: با توجه به اینکه اکثر زعفران  کاران ما سال های ابتدایی تولیدشان است و زعفران از سال 
سوم به بعد وارد پروسه زایش و بهره برداری می شود به همین دلیل میزان تولید آن پایین است ولی اگر 

به پیک تولید زعفران برسیم در هر هکتار بین پنج تا هفت کیلو عملکرد خواهیم داشت.
مدیر امور باغبانی سازمان جهاد کشاورزی کردستان یادآور شد: توسعه کشت زعفران در کردستان از 
اهم برنامه های جهاد کشاورزی برای افزایش درآمد کشاورزان در اراضی کم بازده است که به جد دنبال 

می شود.

توسعه کشت زعفران در کردستان از اهم برنامه های 
جهاد کشاورزی است

کسب رتبه دوم سرمایه گذاری طرح های صنعتی 
توسط هرمزگان

شیراز-خبرنگاریادگارامروز: شهرداری شیراز بر قانونی بودن 
روند تفکیک زمین های روســتای »قلعه نو« طبق مصوبه 
سال ۹۲ شورای برنامه ریزی استان فارس و رعایت فاصله 

حریم این زمین ها تا تصفیه خانه فاضلاب تاکید کرد. 
ناصر رضایی در خصوص زمین های تفکیک شده روستای 
قلعه نو گفت: مالک زمین های ۲۸ هکتاری روستای »قلعه 
نو« درخواســت خود را در سال ۹۱ به شهرداری ارائه داد و 
سپس درخواست مالک در شورای برنامه ریزی استان فارس 
و سپس کارگروه امور زیربنایی استان فارس بررسی شد و 
طی این بررسی از نهاد های مختلف عضو کارگروه همچون 
اداره آب و فاضلاب، اداره راه و شهرسازی و ... استعلام گرفته 
می شود، تمامی این سازمان ها به تغییر کاربری و تفکیک 
اراضی نظر مثبت می دهند و درخواست مالک در سال ۹۲ 

به تصویب می رسد.
مدیر کل شهرســازی معاونت شهرسازی و معماری شهرداری شیراز 
اضافه کرد: این مصوبه پس از تصویب در شــورای برنامه ریزی استان 
فارس به شــهرداری شیراز ابلاغ می شود. شهرداری شیراز نیز با نگاه 
تامین خدمات و منافع عمومی روســتای »قلعه نو« اقدام به تفکیک 
زمین های ۲۸ هکتاری می کند و هم اکنون بیش از ۵۰ درصد از این 
زمین به کاربری های فضای ســبز، اداری، درمانی، آموزشی و تامین 

مسیر های دسترسی اختصاص یافته است.
وی با اشاره به رعایت حریم تصفیه خانه فاضلاب تا زمین های تفکیک 

شده گفت: شهرداری شیراز در سال ۹۱ طی نامه ای در خصوص تغییر 
کاربری، تفکیک زمین و رعایت حریم تصفیه خانه فاضلاب از اداره آب 
و فاضلاب پرســش می کند و این اداره نیز طی نامه ای موافقت خود 
را برای تغییر کاربری اعلام می کند و هیچ گونه منعی را برای تغییر 

کاربری اعلام نمی کند.
مدیر کل شهرســازی معاونت شهرسازی و معماری شهرداری شیراز 
اعلام کرد: طبق قانون ۵۰۰ متر حریم برای تصفیه خانه فاضلاب در 
نظر گرفته شده است. در این زمین ها نیز حریم تصفیه خانه فاضلاب 

رعایت شده است.
رضایی در خصوص ابهامات مطرح شده از سوی اداره راه و شهرسازی 

مبنی بر عدم پاســخ به اســتعلام های این نهاد توســط 
شهرداری گفت: درخواســت اداره راه و شهرسازی در سال 
۹۴ مبتنی بر ارســال مدارک و مستندات تغییر کاربری و 
تفکیک زمین های ۲۸ هکتاری روســتای »قلعه نو« برای 
شورای عالی شهرسازی و معماری پاسخ داده شده است و 
شهرداری تمام مستندات درخواســت شده را در سال ۹۴ 

برای آنها ارسال کرده است.
مدیر کل شهرسازی معاونت شهرسازی و معماری شهرداری 
شیراز اضافه کرد: از فروردین ماه ۹۴ تاکنون هیچگونه مکاتبه 
ای از ســوی اداره راه و شهرسازی مبنی بر توقف یا دستور 
عدم اقدام بر پلاک های مورد نظر به این حوزه ارسال نشده 
است و در نامه نگاری شورای عالی شهرسازی و معماری نیز 
دستوری مبتنی بر توقف تغییر کاربری و تفکیک زمین های 

۲۸ هکتاری روستای »قلعه نو« وجود ندارد.
گفتنی است که طی روزهای گذشته خبری مبنی بر ابهام در چگونگی 
تفکیک زمین های پروژه ۲۸ هکتاری روســتای »قلعه نو« در برخی 
رسانه ها منتشر شده بود که شــهرداری شیراز بر قانونی بودن روند 
تفکیک زمین های روســتای »قلعه نو«، گرفتن استعلام از نهادهای 
مختلف، نامه نگاری با اداره راه و شهرســازی و اداره آب و فاضلاب و 
رعایت فاصله حریم این زمین ها تا تصفیه خانه فاضلاب تاکید دارد. 
همچنین مستندات قانونی بودن این امر و نامه نگاری های انجام شده 
موجود و در صورت نیاز به مقامات قضایی و بازرسی نیز ارائه می شود.

مدیر کل شهرسازی شهرداری شیراز: 

تفکیک زمین های روستای قلعه نو قانونی است 
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زهرا عبداللهی
دوران کودکی و نوجوانی مهمترین دوران رشد یک کودک است و  تامین نیازهای 
تغذیه ای و رساندن مواد مغذی اعم از پروتئین، انرژی،  ویتامین ها و املاح معدنی 
)ریزمغذیها( نقش بســیارمهم و اساسی در  رشد جسمی و تکامل مغزی، ضریب 
هوشی و قدرت یادگیری دارد.  عوارض بعضی از این کمبودها چه در دوران کودکی 
و چه در دوران  نوجوانی و ســنین مدرسه غیرقابل جبران است. کودکان به دلیل 
افزایش نیاز در دوران رشــد بیشتر درمعرض خطر می  گیرند. افزایش نیازدراین 
دوران قابل توجه است و خصوصا کودکان در  جهشهای رشد نیاز بیشتری به مواد 
مغــذی و ریزمغذیهایی مانند ید،   آهن،  روی و کلســیم دارند. نیازهای تغذیه ای 
دختران و پسران خصوصا دردوران بلوغ به دلیل  تفاوت سن بلوغ متفاوت است و 
بعد از آن نیاز به دو ریزمغذی ید و  آهن دردختران بیشتراست. شیوع گواتر ناشی 
از کمبود ید درسنین  کودکی در دختران و پسران یکسان است ولی پس از بلوغ، 
تعادل  هورمون ها در پســران به گونه ای ست که رشد غده تیروئید در اثر  کمبود 
ید در آن ها متوقف می شود ولی در دختران نیاز همچنان تا  دوران بارداری وجود 
دارد به همین دلیل بعد از دوران بلوغ شــیوع  گواتر در زنان ۵ تا ۶ برابر بیشتر از 
مردان است. شیوع کمبود آهن و کم خونی فقر آهن نیز در دختران درسنین بلوغ 
به  دلیل  از دســت دهی آهن به علت عادت ماهیانه افزایش مییابد  سایرکمبودها 
مانند کلســیم و ویتامین  D  نیز در دوران کودکی و نوجوانی  به طور یکســان بر 
هر دو جنس اثر می گذارد ولی نهایتا زنان بیشتر در  معرض خطر کمبود کلسیم 
و ویتامیــن  D  قرارمــی گیرند. بنابراین در  کودکــی و در دوران تحصیل اگرچه 
تغذیه صحیح در هر دوجنس اهمیت  دارد ولی دختران به این دلیل که از ذخائر 
بدن خود در دوران بارداری  و شــیردهی باید استفاده کنند آسیب پذیرتربوده و 
نیازبه توجه ویژه دارند. ســوء تغدیه در دختر بچهها در حقیقت نسل را در معرض 
خطرقرار می  دهد. اندازه لگن در دختران و زنان کوتاه قد معمولا کوچک است و 
در  زمان بارداری جنین آن ها نمی تواند رشد بالقوه خود را داشته باشند.  بنابراین 
احتمال به دنیا آمدن پســر یا دختری با وزن کم)کمتراز۲۵۰۰  گرم( وجود دارد. 
تحقیقات نشــان داده است که مادران کم وزن با جثه  کوچک کودکان کوتاهتر با 
اندازه دو سر کمتر به دنیا می آورند. این  تحقیقات رابطه معنی داری را بین سن 
مادر و وزن هنگام تولد نشــان  داده است و مادران جوانتر، کودکان ریز چثه تری 
به دنیا آورده اند.  میزان هموگلوبین نیز در سه ماهه اول ارتباط مثبتی با وزن، قد 
و دور  ســر نوزاد داشته است. کودکان کم وزن معمولا مشکلات زیادی در  زمینه 
رشد، تغذیه و سیستم ایمنی بدن دارند و معمولا بیشتر از کودکان  سالم با اختلال 
رشددر دوران کودکی مواجه می شوند و به همین ترتیب  این حلقه معیوب باعث 
پدید آمدن نســلی کوتاهتر می شــود. تحقیقاتی که در بنگلادش در این زمینه 
صورت گرفته اســت نشــان داده  که دختران کم وزن و کوتــاه قد)مادران مبتلا 
به ســوء تغذیه( فرزندانی  کوتاه تر به دنیا آورده اند. این موضوع دربین سال های 

۱۹۳۷ تا ۱۹۸۲  باعث شــده است که قد پسران روستایی بنگلادش دریک دوران 
۴۵ ســاله   ۱۲ سانتی متر کوتاه تر شود. یکی از دلایل، عادات و رفتارهای غذایی 
 جاری و سنتی است که معمولا زنان دیرتر از مردان سر سفره می  نشینند و غذای 
کمتری دریافت می کنند این تبعیض تغذیه ای باعث کوتاه  قدی و ســوء تغذیه 
در دختربچه ها می شــود.  دختران جوان مبتلا به سوء  تغذیه که زود ازدواج می 
کنند و بچه دارمی شوند، نمی توانند کودکانی  با وزن طبیعی به دنیا آورند. اگرچه 
در این بخش، به تاثیر ســوء تغذیه بریادگیری دانش آموزان  پرداخته شده است 
و درنظر داریم ابعاد مختلف ســوء تغذیه را در این  ســن بشناسیم ولی به دلیل 
تسلسلی که رشته های مسائل را از بدو تولد تا  آخرین روزهای حیات بهم پیوند 
میدهد، لازم است بدانیم که چگونه  نوزادی که از یک مادر مبتلا به سوء تغذیه به 
دنیا آمده است در دوران  تحصیل نمی تواند کفایت لازم را برای یادگیری داشته 
باشد. اگر این  کودک نوزادی بوده است که به دلیل گفته شده کم وزن بدنیا آمده 

با  مخاطرات زیر مواجه بوده است: 
 -  شانس مرگ او تا ۲۸ روزپس ازتولد ۳۰مرتبه بیشتر از نوزادانی  بوده که با وزن 

طبیعی به دنیا آمده اند. 
 -     وقتی به سن یک سالگی رسیده است ۵ برابر بیشترازنوزادان سالم  خطر مرگ 

را پشت سرگذاشته است. 
 -    او زنده مانده اســت ولی ممکن اســت با اختلالاتی دررشد و تکامل  مغزی و 

جسمی مواجه باشد. 
 -    او به دلیل ضعیف بودن سیســتم ایمنی بدن، بیشتر از دیگران به  عفونتهای 
تنفسی، گوارشی و ســایر بیماری ها مبتلا می شود. طول دوره  بیماری و شدت 

بیماری در او بیشتر است. 
 -    شــانس ابتلای او دربزرگســالی نیزبه بیماری هایی نظیر دیابت،  فشارخون، 
بیماری های قلبی عرقی بیشــتر از نوزادان سالمی است که با  وزن طبیعی به دنیا 

آمده اند به دوران بزرگسالی رسیده اند. 
نوجوانان و دانش آموزان در سنین مدرسه و بلوغ به دلیل نیازهای تغذیه  ای بالا، 
رفتارها و عادات غذایی غلط ممکن اســت به کمبود  ریزمغذی هایی نظیر کمبود 

آهن و کم خونی ناشی از آن مبتلا شوند. 
عوارض مهمی که می توان از طریق آنها به کمبود آهن مشکوک شد،  بی تفاوتی، 
خســتگی و بی حسی، کاهش قدرت یادگیری، عدم تمایل به  فعالیتهای فیزیکی  
وورزش است. کودک پس از این مرحله از ذخائر  آهن بدن خود استفاده می کند 
و در صورتــی که ذخائر کاهش یابد کم کــم  وارد مرحله کم خونی فقر آهن می 
شــود. دربخش ریزمغذیها می توانید  اطلاعات بیشــتری در مورد فقرآهن و کم 
خونی ناشــی از آن، عوارض و  علائم آن بیابید. کمبود ید نیز بر یادگیری، افزایش 
مهارت های فکری و ذهنی اثر  غیرقابل تردیدی دارد. علاوه بر این کمبود بعضی از 
ویتامین ها به  طور مستقیم یا غیرمستقیم بر فراگیری و ظرفیت آن اثر نامطلوب 
دارد.  به عنوان مثال تغییرات رفتاری در افراد مبتلا به کمبود ویتامین های  گروه 

 B، خستگی، کوفتگی، رخوت و تغییر در توانائی تمرکز مشاهده  شده است. 

معاونوزیرصنعت:

۶۰درصداختیاراتشورایعالیمعادنواگذارشد
جعفر ســرقینی معاون وزیر صنعت، معــدن وتجارت گفت: 
براساس  برنامه ششم توسعه )۱۴۰۰- ۱۳۹۶( بالغ بر ۶۰ درصد 
از اختیارات  شورای عالی معادن به استانها تفویض شد و انتظار 

می رود دستاورد  مثبتی برای معادن به دنبال داشته باشد. 
ســرقینی تصریح کرد: شــورای عالی معادن بالاترین مرجع 
تصمیم گیری  در بخش معادن کشــور محسوب می شود، اما 
واگــذاری اختیارات به  وزارت صنعت، معدن وتجارت ســبب 
شده به شــکل عملی کارایی شورا  کاهش یابد. وی اضافه کرد: 
قانون معادن که در ســال ۱۳۷۷ مصوب شد، در خیلی  موارد 
تصمیم گیری های مهم را به شــورا واگــذار کرده بود، اما در 
ســال   ۱۳۹۰ در اصلاحیه صورت گرفته خیلی از اختیارات به 
وزارتخانه داده  شــد که این مساله به عنوان ایراد محسوب می 
شــود. معاون امور معادن وصنایع معدنی وزارت صنعت، معدن 
وتجارت  خاطرنشان ســاخت: واگذاری اختیارات شورای عالی 
معادن به  وزارتخانه در واقع سبب شده تا کارهای شورا در قالب 
روزمره گی  معنا پیدا کند. آمارها نشــان می دهد که ســالیانه 
بطور متوسط ۴۰۰ میلیون تن مواد  معدنی از پنج هزار و ۵۰۰ 
معدن فعال کشــور استخراج می شود که ۶۰  تا ۶۵ درصد آن 
مربوط به مصالح ساختمانی است. سرقینی تصریح کرد: شورای 
عالی معادن در واقع تنها شورای عالی  است که بخش خصوصی 
در آن ۲ نفر نماینده دارد، نخست نماینده خانه  معدن ایران و 
دیگــری از اتاق ایران که هر ۲ نفر حق رای دارند،  درحالی که 
بسیاری از شــوراهای عالی، نمایندگان بخش خصوصی بدون 
 اجازه حق رای مشارکت دارند.  »خداد غریب پور« رئیس هیات 
عامل سازمان توسعه ونوســازی معادن  وصنایع معدنی ایران 
)ایمیــدرو( پیش از این اعلام کرد: ســال قبل ۵۰  میلیون تن 
ماده معدنی از مجموع ۴۶۱ میلیون تن استخراجی، صادر  شده 
و ارزش صادرات به ازای هر تن ۱۶۰ دلار اســت و در مجموع 
 افزون بر ۹ میلیارد دلار صادرات انجام شد. معاون امور معادن 
وصنایع معدنی وزارت صنعت یادآور شد: رئیس  سازمان نظام 
مهندسی معدن نیز با حق رای در شورای عالی معادن  حضور 
دارد و در واقع سه نفر از یازده عضو شورای یاد شده به  عنوان 

بخش خصوصی حاضر می شوند. 

توجه ویژه دولت به تشــکیل وزارت بازرگانی 
از یک ســو و تمرکــز بر  روی عملیاتی شــدن 
اینستکس در عرصه سیاست خارجی از سویی 
 دیگر، این شائبه را به وجود می آورد که وزارت 
بازرگانــی و اینســتکس،  مکمل هــم بوده و 

تشکیل آن ها لازم و ملزوم یکدیگر است
بررســی عملکرد دولت در شــش سال اخیر، 
نشــانگر عزم جزم دولت  برای حل مشــکلات 
اقتصادی کشور از طریق تقویت روابط تجاری 
با  اتحادیه اروپا بوده اســت. حساب ویژه ای که 
دولت بر روی برجــام، اروپا  و آمریکا بازنمود و 
حقیقت ماجرای عدم تعهــد طرفین مذاکره، 
زمانی  روشــن شــد که آمریکا از برجام خارج 
گشــت. با خروج آمریکا از برجام،  کشــورهای 
اروپایــی نیز بــا قطع نمــودن واردات نفت از 
ایران، عدم تسهیل  تراکنش های بانکی و مالی 
با بانک های ایرانی و هم چنین خروج از  فضای 
اقتصادی ایران به طور غیررسمی از تحریم های 
آمریکا تبعیــت  نمودند. باوجود همراهی قاطع 
اروپا با آمریــکا، دولت همچنان بر تداوم  بقای 
در برجام و مذاکره بــا اروپا اصرار ورزید. پس 
از یک سال  مذاکره دولت با سه کشور اروپایی 
عضو برجام، اروپا پیشنهاد تشکیل  یک شرکت 
خصوصــی تحت عنــوان اینســتکس را ارائه 
نمود. شــرکتی که  قرار اســت به طور تهاتری 
تراکنش های تبادلات تجاری-غذا و دارو- بین 

 شرکت های ایرانی و اروپایی را تسهیل نماید. 
 *اصرار دولت بر تشــکیل همزاد اینستکس در 

داخل کشور
در حقیقت، پس از خــروج آمریکا از برجام و 

به تبــع آن، همراهی اروپا با  تحریم های آمریکا 
علیــه ایران،  تلاش هــای 6 ســاله دولت در 
اعتماد بــه  طرفین مذاکره از بین رفت. پس از 
کش وقوس های فــراوان و اصرار  دولت بر بقای 
در برجام، عایدی 6 ســاله دولت به تشــکیل 
شــرکتی  خصوصی برای واردات غذا و دارو در 
برابر صادرات نفت منتهی شــد.  شــرکتی که 
اولًا در تشکیل آن و همراهی کشورهای دیگر 
برای  همکاری با این شرکت، تردیدهای فراوان 
وجود دارد. ثانیاً، این شــرکت  بــرای اجرایی 

سازی عملیات تهاتر غذا و دارو با ایران، نیازمند 
ابزار  مکمل واردات محور در داخل ایران است. 

ابزاری به نام وزارت  بازرگانی. 
در همین راســتا، هیئت دولت از هیچ تلاشی 
بــرای تشــکیل همــزاد  اینســتکس-وزارت 
بازرگانی- فروگذار نکــرد. تداوم تخصیص ارز 
 ارزان قیمــت و رانتی بــرای واردات کالاهای 
اساســی و فشار و لابی  سیاســی با نمایندگان 
مجلس بــرای تصویب طرح تشــکیل وزارت 
 بازرگانی نمونه هــای از تلاش های دولت برای 

تســهیل واردات غذا از  طریق اینســتکس به 
شمار می رود. 

هم زمان با اقدامات گسترده دولت در راستای 
تشــکیل وزارت بازرگانی،  اواخر شــهریورماه 
سال جاری »میشــائیل ارهارد بوک«، رئیس 
 اینســتکس به ایران سفر کرد. وی با حضور در 
اتاق مشترک بازرگانی  و صنایع ایران و آلمان، 
به بیان و بررسی مشکلات تشکیل اینستکس 
 پرداخت و از اعلام آمادگی چند بانک اروپایی 
برای ورود به اینســتکس  خبر داد. تلاش های 
خارجی و داخلی برای تشــکیل اینســتکس 
و ابزارهــای  لازم بــرای تحقــق آن-از جمله 
تشــکیل وزارت بازرگانی- نشــان از  همکاری 

برنامه ریزی شده دولت و طرف اروپایی دارد. 
در واقــع از آنجا که دولت بیشــتر همت خود 
در داخل کشــور را بر روی  وزارت بازرگانی و 
از طرف دیگر بیشــتر تمرکز خود در عرصه ی 
 سیاســت خارجه را بر روی برجــام اروپایی و 
به ویژه اینســتکس گذشته  اســت؛ این شائبه 
مطرح می شود که اینستکس با وزارت بازرگانی 
ارتباط  داشــته و تشــکیل آن ها لازم و ملزوم 

یکدیگر هستند. 
برخی نمایندگان مجلس نسبت به شائبه تلاش 
دولت برای واردات از  طریق اینستکس واکنش 
نشــان داده اند. به عنوان مثال، علی ابراهیمی 
 عضو کمیسیون کشاورزی مجلس در پاسخ به 
اینکه به اعتقاد بســیاری از  کارشناسان دولت 
با تشــکیل وزارت بازرگانی به دنبال استفاده 
از  ظرفیت کانال مالی اروپا ) اینستکس( برای 
واردات غذا اســت، گفت:   »به اعتقاد بنده این 

خط اعتباری نمی تواند کارایی چندان زیادی 
داشــته  باشــد. زیرا قدرت مانور پایینی دارد. 
استفاده از کانال مالی اینستکس  برای واردات 
غذا به بهانه اینکه تحریم نیست و راحت  تر می  
توان از  این طریق حســاب ها را با اروپا تسویه 
کرد، اشتباه است. واردات غذا  در کل یک خطا 
محســوب می  شــود. با این کار اشتغال حوزه 

کشاورزی  را هم از بین می  بریم«. 

ë  به محاق رفتن خودکفایی با تشکیل 
وزارت بازرگانی و اینستکس

بررسی آمار تجارت خارجی ایران در زمان اوج 
تحریم ها-سال 91-  مؤید این مطلب است که 
واردات غذا و دارو از اروپا هیچ گاه کاهش  نیافته 
و ایران در سال ۱۳۹۱ برای واردات غذا و دارو 
از اتحادیه  اروپا مشکلی نداشته است. در واقع، 
مطابق آمارهــای گمرک، داروها و  مواد غذایی 
از معــدود کالاهایی بودند کــه واردات آن ها 
از اتحادیه اروپا  کمتریــن تأثیر را از تحریم ها 
پذیرفت. لذا تشــکیل اینستکس برای تجارت 
 غــذا و دارو به ایــران و به تبع آن، تأســیس 
بازرگانی-  واردات- وزارت  بــرای  وزارتخانه ای 

فاقد استدلال کارشناسی و منطقی است. 
ضمن اینکه کشــور در 6 سال اخیر و با اتکای 
به قانون تمرکز وظایف  بخش کشــاورزی، چه 
در بخش تولید محصولات اســتراتژیک و چه 
در  مدیریــت بازار اقلام اساســی کشــاورزی، 
موفقیت هــا و دســتاوردهای  قابل توجهــی را 
کســب نموده است. خودکفایی در محصولاتی 
چــون گندم،  شــکر، برنج، افزایــش تولید در 
بخش دانه های روغنی و اجرا نمودن  سیاســت 
هوشــمندانه بــازار در ازای بــازار ازجملــه 
تمرکز وظایف  دســتاوردهای طلایی  قانــون 

بخش کشاورزی به شمار می روند. 

وزارت بازرگانی مکمل داخلی اینستکس
خبر

گوناگون

آگهی موضوع ماده 3 قانون و 13 آئین نامه تعیین تکلیف 
وضعیت اراضی و  ساختمانهای فاقد سند رسمی  

   آرای صادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود  بشرح 
ذیل : رســیدگی و تایید و انشــاء گردید . مراتب در اجرای ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت  اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی دو نوبت به فاصله 15 روز جهت اطلاع مالکین و سایر صاحبان  حقوق در 
روزنامه کثیر الانتشار و محلی آگهی انتشار و علاوه بر آن در روستاها الصاق تا چنانچه  اشخاص نسبت به 
مورد تقاضا اعتراض دارند از تاریخ نشر اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق  به مدت دو ماه اعتراض 
خود را کتبا به اداره ثبت اســناد و املاک شهرســتان دورود تسلیم دارند و برابر  مقررات معترض مکلف 
است ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم  دادخواست به مراجع قضائی ذیصلاح 
اقدام و گواهی تقدیم دادخواســت تحویل ثبت اســناد نماید و  ادامه عملیات ثبتی موکول به ارائه حکم 
نهائی می باشــد در غیر اینصورت متقاضی با ارائه گواهی  عدم تقدیم دادخواست و پس از انقضای مدت 
مذکور و یا عدم وصول اعتراض سند مالکیت مورد  تقاضا بر اساس مدلول رای وفق مقررات صادر خواهد 

شد در هر حال صدور سند مالکیت مانع  مراجعه متضرر به مراجع قضائی نخواهد بود .  
پرونــده کلاســه 1398114425005000254 و رای شــماره 1398603250050001190 مورخه 
  98/05/31  به تقاضای آقای: تیمور رحمتی فرزند : علی مراد  نســبت به ششــدانگ یک باب مغازه به 
 انضمام عمارت طبقه فوقانی ) تجاری مسکونی ( به مساحت : 80  متر مربع مفروز و مجزا شده از  پلاك 
117- اصلي واقع در بخش 4 شهرســتان دورود . خروجی از مالکیت :غلامعباس زندیه شــیرازی  احدی 

از ورثه رحیم زندیه شیرازی . 
م الف 248  

انتشار نوبت اول : 98/07/23  
انتشار نوبت دوم : 97/08/08                                                        

مصطفي امان اله بهاروندي  
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک دورود

ابلاغ اجرائیه قرارداد بانکی

بدین وســیله به آقای مهرداد عبدی نام پدر: غلام حسین تاریخ تولد 
1347/06/25 شماره ملی : 6129685688 شماره شناسنامه : 426 
به  نشانی : روستای قدس – درب دوم- سمت راست ابلاغ می شود که 
بانک سپه به استناد قرارداد بانکی شماره قرار داد بانکی: شماره  سند 
: 119290218 جهت وصول مبلغ 263/388/347 ریال ) دویست و 
شصت و سه میلیون و سیصد و هشتاد و هشت هزار و سیصد  چهل و 
هفت ریال ( تا تاریخ 1398/05/27 به انضمام خسارت تاخیر متعلقه 
و از تاریخ مذکور تا روز تســویه کامل بدهی طبق مقررات  علیه شما 
اجرائیــه صادر نموده و پرونده اجرایی به کلاســه 9800287 در این 
اداره تشکیل شــده و طبق گزارش مورخ 1398/06/30  مامور، محل 
اقامت شــما به شــرح متن سند شناخته نشــده ، لذا بنا به تقاضای 
بســتانکار طبق ماده 18 آئین نامه اجرا مفاد اجرائیه فقط یک  مرتبه 
در یکی از روزنامه های کثیرالانتشار محلی آگهی می شود و چنانچه 
ظرف مدت بیســت روز  از تاریخ این آگهی که روز ابلاغ  محسوب می 
گردد، نســبت به پرداخت بدهی خود اقدام ننمایید،عملیات اجرائی 

جریان خواهد یافت. 

رییس اداره اجرای اسناد رسمی خرم آباد
علی رحیمی

رضا رحمانی نمایه وزیر صمت با اشاره به واردات 
۱.۵ میلیارد  دلاری در حــوزه فرآورده های لبنی 
و پروتئینی در ســال ۹۷، گفت: با  بهره برداری از 
پروژه پالایشگاه شیر در شهرستان شهریار، بیش 

از ۵۰  هزار فرصت شغلی ایجاد شده است. 
وزیر صنعــت، معدن و تجارت امروز در حاشــیه 
بازدید از پالایشــگاه  شــیر در شــهر باغســتان 
شــهریار در جمع خبرنگاران اظهار داشــت: مایه 
 افتخار کشور است که چنین پروژه بزرگی که در 
شهرستان شهریار در  حال ساخت است و به زودی 

راه اندازی خواهد شد. 
وزیر صمت بیان داشــت: با بهره بــرداری از این 
پروژه، به طور مســتقیم  و غیرمستقیم برای بیش 
از ۵۰ هزار نفر فرصت شــغلی ایجاد می شــود و 
 تکمیل این پالایشگاه در برخی اقلام مهم غذایی 
و لبنی مورد نیاز کشور  مثل کره حیوانی، ما را به 

خودکفایی خواهد رساند. 

رحمانــی گفــت: در ســال گذشــته در حــوزه 
فرآورده هــای لبنی و پروتئینی  همچون گوشــت 
بالغ، بر ۱.۵ میلیارد دلار واردات در کشــور انجام 
شــده  اســت که با اجرای این طــرح در صنایع 
لبنی نه تنها کشــور خودکفایی می  رســد بلکه 
ظرفیت های جدیــد صادراتی بالغ بر یک میلیارد 

دلاری نیز  ایجاد می شود. 
وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشــاره به ظرفیت 
هــای کشــور در حــوزه  دامــداری و دامپروری 
خاطرنشــان کرد: بــا تکمیــل و راه اندازی طرح 
 پالایشگاه شــیر کاله در شهریار، تولیدات دامی و 
شــیر خام این حوزه نیز  مورد حمایت جدی قرار 
می گیــرد و در عمل حامی ســرمایه گذاری های 
 انجام گرفته در حوزه دامداری و دامپروری اســت 
کــه می تواننــد تولیدات  خود را بــا قراردادهای 

طولانی به این واحد ارایه کنند. 
رحمانی با اشــاره به لزوم تســریع در روند تامین 

نقدینگی گفت: در بازدید  امروز روند اجرای طرح 
و تامین سرمایه مورد نیاز واحد، با توجه به  حجم 
سرمایه گذاری انجام شده و چالش های موجود به 
سبب ایجاد تغییر  نرخ ارز در مرحله تامین سرمایه 
اولیــه و همچنین تامین برخــی دیگر از  خدمات 
لازم، با توجه به اهمیــت وجودی طرح، مواردی 

برای پیگیری  جدی در دستور کار قرار گرفت. 

واردات ۱.۵ میلیارد دلاری فرآورده های لبنی و پروتئینی
تاثیر سوءتغذیه بر یادگیری دانش آموزان

یادداشت

شهرداری گراب در نظر دارد برابر موافقتنامه های سازمان مدیریت و برنامه ریزی از محل اعتبارات بحران 
پروژه های ذیل را به  پیمانکاران واجد شرایط واگذار نماید. لذا از متقاضیان واجد شرایط دعوت به عمل 
می آید ظرف مدت 10 روز از تاریخ نشر آگهی  جهت دریافت اسناد مناقصه به سامانه ستاد ایران مراجعه 

و اسناد مناقصه را دریافت نمایند. 

متقاضیان می توانند جهت دریافت اطلاعات بیبشــتر با شماره تلفن 06632683545 شهرداری گراب 
تماس حاصل فرمایند. 

آگهی مناقصه )تک مرحله ای( 

مبلغ اعتبار اولیه)میلیون ریال( عنوانردیف

                4000       پروژه ساخت کانال دفع آب های سطحی شهر گراب 1 

                2000           پرژه ساخت پل های معابر و رو گذر سطح شهر گراب      2 

یحیی آدینه فر – شهردار شهر گراب

بــه گفته مدیرعامل ســازمان مدیریت پســماند 
اســتفاده دوباره از مقوا و  کاغذهای مصرف شده 
عــلاوه بر جلوگیری از آلودگی محیط زیســت به 
 منظور تولید محصولات از مواد اولیه، از قطع ۱۷ 
اصله درخت به  ازای تولید هر تن کاغذ جلوگیری 
میکند. صدر الدین علی پور، مدیر عامل ســازمان 
مدیریت پسماند شــهر تهران با  اشاره به اهمیت 
بازیافت پسماندهای روزنامه، مجله، کتاب، دفتر، 
 کارتن، مقوا، دســتمال کاغذی و ... خاطر نشــان 
کرد:  صنعت بازیافت  کاغذ یکی از صنایع مفید به 
لحاظ زیســت محیطی بوده  که در کنار این  سود 
زیست محیطی ، فواید و مزایای فراوانی به دنبال 
دارد. وی ادامه داد: تغییرات حاصل شده در سبک 
زندگی، عادات و الگوهای  مصرف، ســطح فرهنگ 

، آداب و رســوم از یک طرف و  شرایط  اقتصادی 
و سطح علمی وتجربی جامعه در مناطق مختلف 
از ســوی  دیگر در میزان تولید پســماند از جمله 
پســماند های کاغذی موثر خواهد  بود.  علیپور، با 
تاکید بر عامل انســانی بعنوان موثرترین عامل در 
حفاظت از  محیط زیست و جنگل ها اظهارداشت: 
این ســازمان با  فرهنگ ســازی و  تشریح فواید 
مدیریت صحیح پســماند در بین اقشــار مختلف 
جامعه  سالهاســت سعی در آگاه سازی شهروندان 
از ابعاد توجه  به دستورات  دینی و تعالیم آسمانی 
و هزینه های عمومی ناشی از مدیریت  پسماند و 
 همچنین سود زیست محیطی مرتبط با آن دارد. 

صرفــه جویی در مصرف مــواد اولیه از جمله آب 
و حفــظ منابع طبیعی  برای نســل هــای آینده، 

جلوگیری از آلودگی محیط زیســت برای ساخت 
 محصولات از مواد اولیه، حفظ ســرمایه و منابع از 
طریق جلوگیری از  واردات و ایجاد درآمد حاصل 
از فروش مواد بازیافتی، کاهش نیاز به  مکان های 
دفن زباله و... بخشــی از فواید بازیافت کاغذ است 
که توســط  علیپور عنوان شد. مدیر عامل سازمان 
مدیریت پسماند، با اشــاره به انتشار گاز متان به 
 عنوان یکــی از گاز های گلخانه ای از اماکن دفن 
پســماند گفت: کاهش  پســماند)کاپ(، استفاده 
مجدد، بازیافت و اســتحصال انرژی از پسماند از 
 گزینه هــای ارجح بوده که رعایــت آن در مورد 
کاغذ که یکی از پســماند  های خشک است سبب 
کاهش نیاز به دفن زباله و انتشار گاز های  گلخانه 

ای و گرمایش جهانی خواهد شد. 

بازیافت کاغذ مانع از قطع درختان می شود
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خبر خبر 

یــزد- خبرنگاریادگارامروز: معاون سیاســی، 
امنیتی و اجتماعی استاندار یزد در نشست با 
بازرسان سازمان امور اجتماعی وزارت کشور، 
خواستار در نظر گرفتن بودجه ای پایدار برای 

دفاتر تسهیل گری شد. 
نشســت مدیران ســازمان امــور اجتماعی و 
فرهنگی  وزارت کشور با حضور معاون سیاسی، 
امنیتی و اجتماعی استاندار و مدیرکل دفتر امور 
اجتماعی و فرهنگی استانداری برگزار شد و در 
این جلسه موضوع دفاتر تسهیل گری استان 

مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت.
معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی استاندار 
یزد در این نشســت با اشاره به فعالیت دقیق 
و اثربخش دفاتر تســهیل گری استان، گفت: 
پیشرفت کاری حاصل شده در دفاتر تسهیل 
گری اســتان در همین مدت کوتاه مشخص 
بوده و عمده دلیــل این موضوع، پیچیدگی و 
کندی سیستم اداری و از طرفی انگیزه، دانش 
و تخصص کارشناسان دفاتر تسهیل گری است 
که موجب سرعت بخشیدن به روند انجام امور 
و پیشــبرد اهداف شده و این پتانسیل باید در 

تمامی حوزه ها مورد توجه قرار گیرد.
“ احمد ترحمی« ضمن قول همکاری هرچه 
بیشتر در راستای پیشبرد اهداف تعیین شده 
برای دفاتر تسهیل گری، به نیاز برخی مناطق 
استان به خدمات این دفاتر اشاره کرد و افزود: 
نیاز به وجود دفتر تسهیل گری در برخی دیگر 
از نقاط استان احساس می شود و حتی الامکان 
باید این موضوع مورد توجه قرار گرفته یا این 
محلات نیز در پوشــش دفاتر تســهیل گری 
موجود قرار گیرند و به عبارتی حوزه فعالیت این 

دفاتر گسترش یابد.
 ترحمی در پایان خاطرنشــان کرد: همکاری 

دســتگاه های اجرایی استان با دفاتر تسهیل 
گری باید به یک وظیفه سازمانی تبدیل شود 
و تداوم داشته باشد؛ ضمن اینکه پیشنهاد می 
گردد بودجه  ای پایدار برای دفاتر تسهیل گری 

از محل بودجه کشور تخصیص یابد.
ضرورت تقویت مشارکت مردم در عرصه های 

اجتماعی
مدیــر اداره طرح و برنامه و امور اســتان های 
ســازمان امــور اجتماعی و فرهنگــی وزارت 
کشور، هدف از سفر به اســتان یزد را آگاهی 
از روند پیشــرفت امور، بازدید از نحوه هزینه 
کــرد اعتبارات و بودجه هــای تخصیص داده 
شــده و میزان اثر گذاری این طرح ها در  این 
استان برشــمرد و گفت: در بازدید انجام شده 
از شهرســتان بهاباد و بررسی اعتبارات و نحوه 

هزینه کرد این اعتبارات، اقدامات انجام شــده 
مطابق گزارش عملکرد ارسالی رضایت بخش 
بوده و امیدواریم این اقدامات زمینه ساز بهبود 
وضعیت مناطق کمتر برخوردار کشور و کاهش 

آسیب های اجتماعی در این مناطق باشد.
“ صغری احسانی« همچنین حضور مردم در 
عرصه های اجتماعی و تقویت مشارکت مردمی 
در امور جامعه را امری ضروری دانست و افزود: 
 امیدواریم با افزایش میزان همکاری و همدلی 
مردم، شــاهد اثرگذاری بیشــتری در زمینه 

کاهش آسیب های اجتماعی باشیم.
لزوم همکاری دســتگاه های اســتان با دفاتر 

تسهیل گری محلات
مدیــر اداره ســاماندهی ســکونت گاه های 
غیررسمی و مناطق حاد و بحرانی وزارت کشور 

نیز در این نشست ضمن اشاره به فعالیت های 
انجام شــده در دفتر امور اجتماعی و فرهنگی 
اســتانداری و دفاتر تسهیل گری استان  ابراز 
امیدواری کرد: بــا وجود فعالیت ها و اقدامات 
مفید و موثر دفتر امــور اجتماعی و فرهنگی 
استانداری یزد، شاهد احساس تکلیف در دیگر 
دستگاه ها و تقویت همکاری و همکاری جدی 
تر آن ها با دفاتر تسهیل گری محلات استان 
باشیم و در راســتای اهداف تعیین شده گام 

برداریم.
لیلا باتمانی ملاک تحت پوشش قرار دادن دفتر 
تسهیل گری را میزان جمعیت منطقه یا مناطق 
تحت پوشش آن دفتر دانست و گفت: براساس 
میزان توانایی دفاتر تسهیل گری و جمعیت یک 
منطقه، تعداد محلات و محدوده تحت پوشش 

این دفاتر مشخص می شود.
باتمانی با اشاره به تعامل استانداری و شهرداری 
در برخی استان ها در رابطه با دفاتر تسهیلگری 
محلات، خاطرنشان کرد: هم اکنون در بعضی 
از استان ها استانداری و شهرداری وارد تعامل 
شده و با همکاری این دو دستگاه منابع مورد 
نیاز دفاتر تسهیل گری این استان ها تامین می 
شــود و این ظرفیت می تواند در دیگر استان 

های کشور نیز اجرا شود. 
فخرالســادات خامســی مدیرکل دفتر امور 
اجتماعی و فرهنگی استانداری نیز در این جلسه 
با اشاره به تمدید بودجه مربوط به دفاتر تسهیل 
گری استان از سوی ســازمان امور اجتماعی 
 وزارت کشــور ابراز امیدواری کرد: با تداوم این 
حمایت ها و همکاری تمامی دســتگاه های 
اجرایی استان، وضعیت مناطق کمتر برخوردار 
استان بهبود یافته و خطرات مربوط به آسیب 

های اجتماعی در این مناطق کاهش یابد.

یاسوج- خبرنگاریادگارامروز: نگرانی های عمومی 
نسبت به آلوده شــدن سد شاه قاسم و ۸ چاه 
تامین آب شرب یاســوج در زیر دست محل 
دفن روزانه ۲۰۰ تــن زباله روز به روز در حال 

افزایش است. 
24 سال پیش مسئولان وقت تصمیم گرفتند 
منطقه بکر و دیدنی دو پشــته دشــتروم که 
روزگاری به چال خرســی یعنی محل زندگی 
خرس معروف بود، برای دفن زباله های شــهر 
یاســوج و روســتاهای اطراف انتخاب کنند 
موضوعی که بعد از این همه ســال دردسرساز 

شده است.
سد خاکی شاه قاسم با حجم مخزن 12 میلیون 
مترمکعب در سال 76 به منظور آبیاری حدود 
هزار و 500 هکتار از زمین های اطراف ســد، 
ذخیــره آب های فصلی و به عنوان یک مکان 
گردشــگری و زیســت گاه پرندگانی از جمله 

حواصیل، مرغابی احداث شد.
در زیر دســت سد شاه قاسم 8 چاه تامین آب 
شرب شهر یاســوج به صورت افقی تا نزدیکی 
دانشــگاه واقع شده که بعد از 24 سال و انجام 
سرمایه گذاری های در زمینه ساماندهی سایت 
دفن زباله و کارخانه بازیافت برخی کارشناسان 
به این نتیجه رسیده اند که با وجود شیرابه روزانه 
200 تن زباله در محل دو پشته دشتروم امکان 
آلوده کردن سد شاه قاسم و 8 چاه تامین آب 

شرب یاسوج دور از انتظار نیست.
عضو دپارتمان محیط زیست مرکز پژوهشی آرا 
به تسنیم می گوید: برخلاف مصلحت عمومی 
پسماند زباله  های شهری یاسوج در منطقه دو 
پشته دشتروم دپو می شود زیرا این امر سلامت 

شهروندان را به خطر می اندازد.
سید یوسف مرادی با اشــاره به اینکه سالانه 
میلیون ها لیتر شرابه زباله در دو پشته دشتروم 
وارد سفره های زیرزمینی می شود، خاطرنشان 

کرد: آلوده شــدن آب شرب بخشی از منطقه 
سررود بویراحمد دور از انتظار نیست.

وی با تاکید بر اینکه این شیوه مدیریت پسماند 
را منسوخ شده است، ادامه داد: بررسی ها نشان 
می دهد تاکنون روش های بســیار زیادی برای 
مدیریت صحیح پسماندها ابداع شده که با توجه 
به پرداخت عوارض پسماند توسط شهروندان 
قابلیت اجرایی دارد. این فعال محیط زیســت 
با بیان اینکه طبق قانون مدیریت پســماندها، 
انتخاب دو پشته دشتروم برای دفت زباله های 
شهر یاسوج و روســتاهای اطراف در مخالفت 
صریح با قانون اســت، می گویــد: امنیت آب 
شرب بیش از 150 هزار نفر از ساکنین سررود 

بویراحمد در خطر است.
مرادی دو پشته دشتروم را از مناطق بکر و زیبا 
برای توسعه گردشگری دانست و ادامه داد: این 
منطقه در 6 ماهه نخست سال طبیعت زیبایی 
دارد و از دیربــاز ریســتگاه حیات وحش بوده 
اســت که بعد از این همه کم مهری مسئولان 
و متولیان امر، هنوز رگه های از این مهم قابل 

مشاهده است.
ابراز نگرانی »هاشــمی« از وضعیت زیســت 

محیطی سد شاه قاسم
مدیرکل حفاظت محیط زیســت کهگیلویه و 
بویراحمد می گوید: وضعیت زیســت محیطی 
ســد شاه قاسم یاسوج مناسب نیست و باید با 
مدیریت پسماند نســبت به رفع نگرانی های 

زیست محیطی اقدام کنند.
سید اسدالله هاشمی می گوید: شهرداری یاسوج 
هرچه سریعتر نسبت به دیوار کشی آبریز محل 
دفن زباله به سمت سد شاه قاسم اقدام کند تا 
در فصل بارش شاهد ریزش زباله ها به مخزن 
سد نباشیم. وی با اشاره به اینکه سد شاه قاسم 
در نمونه برداری های گذشته هیچ گونه آلودگی 
مشاهده نشــده و البته در روزهای اخیر یک 
نمونه دیگر انجام شــده است، افزود: وضعیت 

زیست محیطی این سد مناسب نیست.
مدیرکل حفاظت محیط زیســت کهگیلویه و 
بویراحمد تنها راه نجات را راه اندازی کارخانه 
بازیافت دانســت و خاطرنشــان کرد: کارخانه 
بازیافت زباله یاســوج مشمول ارزیابی زیست 
محیطی بوده ولی ارزیابی به محیط زیســت 

تحویل نداده است.
هاشمی با اشــاره به اینکه روزانه بیش از 200 

تن زباله مخلوط در دو پشــته دشــتروم دفن 
می شود، بیان کرد: بحث تفکیک زباله از مبدا 
ضروری اســت و نباید نسبت به این مهم بی 

تفاوت باشیم.
وی تاکید کرد: تعــدادی از دهیاری ها در این 
اســتان نسبت به مدیریت پســماند روستاها 
بی تفاوت بوده اند که توســط شهرســتان ها 

پیگیری های قضایی لازم انجام شده است.
تشکیل کارگروه بررسی وضعیت سد شاه قاسم

مدیر کنترل کیفیت و بهداشت آب شرکت آب 
و فاضلاب کهگیلویه و بویراحمد می گوید: دوماه 
پیش یک کارگروهی با حضور دســتگاه های 
مختلف در استانداری با هدف بررسی دقیق این 

موضوع تشکیل شده است
فرهــاد صداقت بــا تاکید بر اینکــه تاکنون 
موضوعی دال بر آلودگی چاه های آب زیردست 
سد شاه قاسم اثبات نشــده است، افزود: این 
بحــث در حال پیگیــری بوده و یکســری 
آزمایشــاتی در حال انجام است ولی هنوز به 
مرحله تکمیل نرســیده است. وی با اشاره به 
اینکه عضو کارگروه تشکیل شده نیستم ولی 
گاهی صورتجلسه این نشســت ها را دیده ام، 
خاطرنشان کرد: آلوده شدن آب سد شاه قاسم 
و 8 چاه تامین آب شرب یاسوج در زیر دست 
سایت دفن زباله یک بحث علمی بوده و با شاید 
و اما نمی شود پاسخ داد بلکه باید در دوره های 
مختلف اعم از بارندگی و غیر بارندگی بررسی 

و آزمایش های لازم انجام شود.
صداقت با اشــاره به اینکه 8 چاه آب شرب در 
زیر دســت محل دفن زباله های یاسوج وجود 
دارد که به صورت طولی تا حدفاصل دانشگاه 
واقع شــده اند، ادامــه داد: تاکنون کار خاصی 
انجام نداده ایم بلکه همان آزمایش های متعارف 
بوده که تاکنون موضوع نامتعارفی را مشاهده 

نکرده ایم.

شــیراز- خبرنگاریادگارامروز: قیمــت انواع نان 
یارانه ای در اســتان فارس نیز مانند برخی نقاط 
کشور بدون هیچ اطلاع رسانی عمومی، از سوی 
مبادی قانونی افزایش یافت به طوری که بسیاری 
از افراد و شــهروندان را به صورت ناگهانی دچار 

شوک کرد. 
ایــن افزایش قیمت در حالی اســت که تعیین 
قیمت 1450 تومان و 320 تومان برای 2 نوع نان 
پرمصرف )سنگک ولواش(  مشکلاتی را ایجاد کرد 

که گله بسیاری از مردم استان را در پی داشت.
هرچند مسئولان براین باورند که قیمت نان در 
اســتان فارس نسبت به دیگر استان ها به مراتب 
کمتر افزایش داشته اما کمی پول خرد  و ندادن 
مابقی پول خرد از سوی بسیاری از نانوایان باعث 

شــد تا قیمت نان در فارس با دیگر استان ها چندان تفاوتی 
نداشته باشد.

رئیس اتحادیه نانوایان شیراز با بیان اینکه بیش از یک ماه از 
ابلاغیه افزایش قیمت نان در کشــور می گذرد، گفت: استان 
فارس یکی از آخرین استان های کشور است که نسبت به تغییر 

قیمت نان اقدام کرده است. 
علیرضا سخنوریان  با اشاره به اینکه بیشتر نقاط کشور از ابتدای 
مهر ماه قیمت فــروش نان در آنها تغییر کرده، ادامه داد: این 
تغییر پس از افزایش قیمت در فروش آرد در کشور اعمال شده 

است. 
ســخنوریان خاطر نشــان کرد: تمامی مصوبات اســتانی در 
زمینه افزایش یا کاهش قیمت نان توســط کارگروه آرد و نان 
اســتانداری فارس صورت می گیرد و اتحادیه ها تنها مجری 

مصوبات هستند. 

رئیس اتحادیه نانوایان شــیراز اظهار کرد: بیشتر نانوایی ها به 
دلیل افزایش قیمــت آرد از قیمت فعلی نان ناراضی اند اما با 
توجه به قدرت خرید عامه مردم امکان افزایش این قیمت فعلا 

وجود ندارد. 
وی با اشاره به اینکه بر اساس نظر کارشناسان قیمت تمام شده 
هر قرص نان سنگک در استان فارس باید 1۵٩۵ تومان باشد 
ادامه داد: بر اساس مصوبه کارگروه آرد و نان قیمت عرضه نان 
در اســتان 1۴۵0 تومان است که قیمت گذاری نان در تهران 

بیش از 18۵0 تومان بوده است.  
به گفته سخنوریان قیمت نان سنگک در مجموع 30 درصد و  

نان لواش 28 درصد افزایش داشته است. 
رئیس اتحادیه نانوایان شــیراز  ادامه داد: در کل کشــور نرخ 
متوسط افزایش قیمت نان. بین ۴1 الی ۴8 درصد است و در 

تهران نیز  نان لواش 73 درصد افزایش داشته است .
وی تصریح کرد: در سایر شهر ها علاوه بر افزایش قیمت شاهد 

کاهــش وزن نان نیز بودیم اما در فارس وزن نان 
تغییر نکرده و تنها تغییر در میزان قیمت گذاری 

نان صورت گرفته است.
افزایش قیمت نان در سایر کلانشهرها بیشتر از 

شیراز         
رئیس سازمان صمت فارس هم با اینکه افزایش 
قیمت نان در ســایر کلانشهرها بیشتر از شیراز 
بوده، گفت: این افزایش قیمت  به استناد مصوبه 

کارگروه آرد و نان و گندم فارس است.
حمیدرضا ایزدی افزود:  معاونت بازرگانی وزارت 
صنعت، معدن و تجارت در نامه ای با اســتناد به 
افزایش قیمت آرد و دیگر هزینه های جانبی، اعلام 
کرد  افزایش قیمت انواع نان در کارگروه آرد، نان و 

گندم استان ها در دستور کار قرار گیرد.
وی تصریح کرد: برابر با ابلاغ نامه فوق، آنالیز افزایش قیمت با 
حضور کارشناسان در چندین جلسه در دستور کار قرار گرفت 
و نهایتا در تاریخ 30 مهرماه مصوبه افزایش قیمت انواع نان در 

کارگروه متبوع به تصویب رسید.
رئیس سازمان صمت فارس ادامه داد: صورت جلسه کارگروه 
آرد و نان و گندم اســتان به ادارات صمت در شهرستانها، اتاق 
اصناف و صنف نانوایی ها ابلاغ شــده و بر مبنای آن نانوایی ها 
باید در واحدهای صنفی خود نسبت به درج قیمت های جدید 

انواع نان اقدام کنند.
رئیس سازمان صمت استان فارس، قیمت جدید نان سنگک 
ماشــینی آزاد پز در شــیراز و با وزن 500 گرم 1450 تومان 
اعلام و اضافه کرد: قیمت این نوع نان با وزن 500 گرم در قم 
به 1500، در تهران با وزن 400 گرم به 1800 و در اصفهان با 

وزن 400 گرم به 1300 تومان افزایش یافته است.

افزایش نگرانی های عمومی نسبت به آلوده شدن آب شرب یاسوج

شهروندان استان فارس از افزایش قیمت نان شوکه شدند 

با شناسایی ضارب در تهران؛ 

ضارب بسیجی آمر به معروف کاشانی دستگیر شد 

تهران- خبرنگاریادگارامروز: ضاربی که با چاقو به بســیجی آمر به معروف 
کاشانی حمله کرده بود در تهران شناسایی و دستگیر شد. 

سرپرست دادستانی عمومی و انقلاب شهرستان کاشان با بیان اینکه ضارب 
پس از حادثه متواری شــده بود گفــت: با هماهنگی صورت گرفته ضارب 

دیشب در تهران شناسایی و دستگیر شد.
روح الله دهقانی با اشاره به اینکه یکی دیگر از افرادی که در صحنه حضور 
داشت پیشتر در کاشان دستگیر شده بود، تاکید کرد: از بسیجیان و آمران به 
معروف و ناهیان از منکر، حمایت کرده و با اراذل اوباش و برهم زنندگان نظم 

و امنیت عمومی قاطع برخورد می شود.
بامداد روز جمعه سوم آبان، یکی از بسیجیان به همراه چند نفر از بسیجیان 
کاشــانی در قالب گشت رضویون و انجام ماموریت امر به معروف و نهی از 
منکر در محدوده پارک شــهدای فاز دو ناجی آباد به دو دستگاه خودروی 
ســواری با سرنشینان دختر و پسر برخورد می کنند و پس از تذکر لسانی 
یکی از رانندگان با سلاح سرد به آنها حمله و یکی از آنها را از ناحیه پهلوی 

چپ مجروح می کند.

برگزاری آئین حلیم پزی در مازندران 

ساری- خبرنگاریادگارامروز: عاشقان اهل بیت )ع( مازندران به مناسبت ۲۸ 
صفر با قدمت ۲ قرن هرساله در شب رحلت پیامبر )ص( و امام حسن مجتبی 

)ع( درکوچه و خیابان ها و منازل به پخت آش و حلیم نذری می پردازند.
آیین حلیم پزی در ایام محرم در اســتان مازندران با مراسم خاصی انجام 
می شود، این رسم با شروع محرم آغاز شده و تا آخرین روز از آن تقریبا مردم 

بیشتر نقاط این استان آن را به جا می آورند.
با توجه به اینکه در آخرین روز از ایام صفر بســر می بریم، شــاهد آخرین 
مراسم حلیم پزان در شهرستان نکا بودیم، این سنت دیرینه امسال به بهترین 

صورت برگزار شد.
از چند روز گذشته بساط پخت حلیم به مقدار فراوان با کمک اهالی مردم 
محله حسینیه سیدالشهدا و خیرین فراهم شد، صبح امروز پس از اقامه نماز 

صبح حلیم پخته شده در بین دوست داران سیدالشهدا پخش شد.
امسال جمعی از جوانان تواب شهرستان نکا به مراسم حلیم پزان در سطح 

شهر نکا رفتند و دورهمی خواندن زیارت و پخش نذری داشتند.
نکته جالب این اســت که همه از زن و مرد وکودک در تهیه حلیم ســعی 
می کنند به نوعی مشارکت داشته باشــند، آنان که دستشان به دهانشان 

می رسد و نذری دارند گوسفند، گندم، حبوبات و غیره را تأمین می کنند.
جوانان حلیم را برای آماده شدن می کوبند که به اصلاح به آن )چمه زنی( 
گفته می شــود، طبخ حلیم ساعت ها طول کشیده و کار سختی است ولی 

مردم به عشق امام حسین)ع( و مهمانان او برای پختش صف می ایستند.
در زمان توزیع مردم به صف شده و به نوبت نذری خود را دریافت می کنند، 
این حلیم هر چقدر هم کم باشد برای مردم استان ما با ارزش است، به قولی 

نذری آقا امام حسین)ع( بیماران را شفا می دهد.

کارگر کارخانه فولاد اردستان قربانی حادثه شد
اصفهان-خبرنگاریادگارامــروز: رئیــس اداره تعــاون، کار و رفاه اجتماعی 
شهرســتان اردســتان گفت: بروز حادثه در خط تولید کارخانه فولاد آریا 

اردستان منجر به مرگ یکی از کارگران این کارخانه شد.
مهدی خانی اظهار کرد: ساعت 8:30 صبح )یکشنبه( یکی از پرسنل کارخانه 
فولاد آریا واقع در شهرک صنعتی اردستان در بخش خط تولید این کارخانه 

دچار حادثه شد.
وی افزود: این فرد میان سال و با تجربه که در حال آموزش به دیگر کارگران 
بود در دســتگاه پرس گرفتار شد که این حادثه منجر به وارد آمدن آسیب 

جدی و خونریزی داخلی وی شد.
رئیس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی شهرســتان اردستان، گفت: کارگر 
حادثه دیده برای مداوا به بیمارستان اردستان منتقل شد، ولی تلاش کادر 

پزشکی بی فایده بود و این کارگر جان باخت.
خانی با بیان اینکه از ابتدای ســال جاری تاکنون حادثه های مختلفی در 
کارگاه های صنعتی شهرستان اردستان را شاهد بودیم، افزود: اداره تعاون کار 
بازرسی دوره ای خود را از واحدهای صنعتی و تولیدی انجام می دهد و گاهی 
تذکرات و گزارش های لازم را ابلاغ می کند، ولی در برخی موارد بی احتیاطی 

خود پرسنل و یا دلایل مختلفی باعث اتفاق حادثه می شود.
وی خاطرنشــان کرد: علت بروز این حادثه توســط کارشناسان در دست 

بررسی است.

کشف انباربزرگ کالای قاچاق در خوزستان
اهواز-خبرنگاریادگارامروز: فرمانده انتظامی استان خوزستان از شناسایی و 
توقیف ۱۴ میلیارد ریال کالای قاچاق و دستگیری ۳ قاچاقچی در شهرستان 

بهبهان خبر داد. 
سردار حیدر عباس زاده ضمن تاکید بر عزم جدی پلیس در برخورد با قاچاق 
کالا و ارز و مبارزه با قاچاقچیان، اظهار داشت: ماموران مبارزه با کالای قاچاق 
بهبهان از یک انبار دپوی لوازم و قطعات خودروهای خارجی و عینک آفتابی 
مطلع و انبار مذکور را شناسایی که پس از هماهنگی با مرجع قضائی جهت 

بررسی موضوع به محل مذکور اعزام شدند.
این مقام ارشد انتظامی افزود: در بازرسی از انبار مذکور مقادیر زیادی کالای 
قاچاق شامل لوازم و قطعات خودروهای خارجی و همچنین عینک آفتابی 

فاقد هرگونه مجوز گمرکی کشف شد.
ســردار عباس زاده با بیان اینکه کارشناســان ارزش ریالی محموله قاچاق 
توقیفــی را بالغ بــر 14 میلیارد ریال برآورد کردند، اظهار داشــت: در این 
رابطه 3 قاچاقچی دســتگیر و 3 دســتگاه خودرو نیز توقیف شــدند، که 
 متهمان ضمن تشــکیل پرونده مقدماتی به مرجع قضائــی تحویل داده 

شدند.
فرمانده انتظامی اســتان خوزستان خاطرنشان کرد: طرح تشدید مبارزه و 
برخورد قاطع با پدیده شــوم قاچاق به عنوان یک اولویت، در دســتور کار 
پلیس قرار دارد و تمام محور های مواصلاتی برای سوداگران اقتصادی ناامن 

خواهد بود.

طی ۶ ماهه نخست سال جاری؛

افزایش ۹ درصدی تناژ حمل شده کالا توسط 
ناوگان باری آذربایجان غربی

ارومیه -خبرنگاریادگارامــروز: مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده 
ای آذربایجان غربی از افزایش ۹ درصدی تناژ حمل شــده کالا توسط 
ناوگان باری استان طی۶ ماهه نخست سال جاری در مقایسه با مدت 

زمان مشابه سال گذشته خبر داد.
ارسلان شکری افزود: در نیمه نخست سال جاری نزدیک به  ۵ میلیون 
و ۹۰۰ هزار تن تناژ کالا توســط ناوگان باری استان حمل شده است 
که این مقدار نســبت به مدت زمان مشابه سال قبل ۹ درصد افزایش 

را نشان می دهد.
وی گفت: این میزان کالای حمل شــده در نیمه نخســت سال جاری 
در قالب نزدیک به ۴۳۰ هزار ســفر انجام شده است که از این نظر نیز 
در مقایسه با مدت زمان مشابه سال گذشته شاهد افزایش ۵ درصدی 

در تعداد سفر هستیم.
مدیــرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای اســتان در مورد تناژ حمل 
شــده سیمان در نیمه نخســت ســال جاری نیز افزود: در این مدت 
نزدیک به یک میلیون و ۸۵۰ هزار تن تناژ سیمان با بالغ بر ۱۱۱ هزار 

سفر در استان حمل شده است.

استاندار کرمانشاه خبر داد: 

موافقت عراق با بازگشایی مرز سومار 

کرمانشــاه- خبرنگاریادگارامروز: استاندار کرمانشاه از موافقت نخست 
وزیر عراق برای بازگشایی مرز سومار خبر داد. 

هوشنگ بازوند در نشست شورای گفت وگوی دولت و بخش خصوصی 
که با حضور مصری نایب رئیس مجلس شــورای اســلامی و نماینده 
مردم کرمانشــاه، حاتمی معاونت هماهنگی امور اقتصادی، رئیس اتاق 
بازرگانی و فعالان بخش خصوصی برگزار شــد، اظهار داشــت: وجود 
مرز های متعدد مبادلاتی و همســایگی با یک بازار بزرگ به نام کشور 

عراق، یک فرصت بزرگ برای توسعه استان است.
وی افزود: متاســفانه چند ماهی اســت که مرز سومار تعطیل شده و 
موضوع بازگشایی این مرز به عنوان یک اولویت از سوی مدیریت ارشد 

استان دنبال می شود.
اســتاندار کرمانشاه افزود : خوشبختانه نخســت وزیر عراق با موضوع 
بازگشایی مرز سومار موافقت کرده که یک اتفاق بسیار خوب و دلگرم 
کننده اســت که در همین رابطه به زودی نشستی ویژه در بغداد برای 

بازگشایی مرز سومار برگزار می شود.
بازونــد گفت: بــا توجه به تعطیلــی موقت مرز ســومار، حجم اصلی 
مبادلات را به سوی خسروی و پرویزخان هدایت کرده ایم تا صادرات 

کشور با مشکلی روبرو نشود.
وی گفت: پرویزخان یک مرز بســیار مهم مبادلاتی برای استان است 
و گمرک باید به روند اجرایی پروژه تکمیل زیرســاخت های این پایانه 

مبادلاتی، شتاب بیشتری ببخشد.
بازوند در پایان تأکید کرد: اگر خواهان توسعه صادرات کشور هستیم 

باید قوانین مزاحم حوزه صادرات، حذف و یا اصلاح شود.

مدیرعامل آب منطقه ای تهران: 

ضرورت مهندسی مجدد سازه های آبی 
حاشیه تهران

تهران- خبرنگاریادگارامروز: مدیرعامل شرکت آب منطقه ای استان تهران با 
اشاره به بارش های مناسب بهار و پاییز ٩8، گفت: یک مهندسی مجدد در 

تمامی سازه های آبی باید انجام شود. 
سید حسن رضوی مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای استان تهران درباره 
وضعیت مجموعه های آبی استان پس از بارش های اخیر اظهار داشت: یک 

مهندسی مجدد در تمامی سازه های آبی باید انجام شود.
وی در ادامه افزود: سال جدید آبی که سال ۹۸ _ ۹۹ هست با توشه ای از 
سال ۹۷ _ ۹۸ وارد آن شدیم و خوشبختانه در یک ماه و پنج روزی که از این 
سال پشت سر گذاشتیم نشان داد که باز همچنان شرایط بارندگی با شدت، 

مدت زیاد و گستردگی در تمام کشور احتمال وقوع دارد.
رضوی تهران را یک اســتان چهار فصل دانســت و گفت: این استان داری 
ارتفاعات بالای ۳۰۰۰ متر، شــیب های تند در مسیل ها، رودخانه ها و رود 
دره های فراوانی بوده و بر اساس شهرسازی ظرف پنج دهه گذشته در این 
کلانشهر بسیاری از رودخانه ها مورد دخل و تصرف قرار گرفته، در شرایط 
جدید با توجه به نیازی که احســاس می شود یک مهندسی مجددی در 

تمامی سازه های آبی باید انجام شود.
مدیر عامل آب منطقه ای تهران به ریزش های جوی بسیار خوب در بهار ۹۸ 
اشاره و عنوان کرد: ما در برخی استان ها از جمله تهران به خوبی با مدیریت 
مخازن سدها توانستیم سیلاب ها را مهار و تامین آب مطمئنی را برای بخش 
کشــاورزی، شرب و تغذیه مصنوعی داشته باشیم و حداقل خسارات را در 

مجموعه استان تهران پشت سر بزاریم.
وی درباره جنبش سدسازی دهه های ۷۰، ۸۰ و ۹۰ تصریح کرد: این سدها 
بودند که کشور را در سیلاب های مخرب سال ۹۸ نجات داده و چه بسا در 
شرایط فعلی در برخی استان ها مثل مازندران، گلستان، لرستان و خوزستان 
جای سدهای بزرگ خالی است. حسن رضوی به فوریت ساخت سدها در 
کشور اشاره و خاطر نشان کرد: طبق پیش بینی سازمان جهانی هواشناسی 
حوادث آب و هوایی در ۲۰ سال آینده نسب به ۲۰ سال گذشته مخاطرات 
بیشتر بوده که در کشور ما به خوبی خودش را نشان می دهد و ما با این سازه 

ها باید خود را آماده کنیم.

معاون استاندار خواستار شد؛ 

ضرورت درنظر گرفتن بودجه ای پایدار برای دفاتر تسهیل گری در یزد 



»منشوراخلاقی«
پایبنــدی بــه اصــول دینــی، توجــه بــه واقعیــت هــای عینــی، احتــرام 
بــه اســتقلال و حاکمیــت ملــی، پاسداشــت ارزشــهای انســانی، دفــاع از 
ــت و  ــار ؛دوری از ران ــور اخب ــدون سانس ــق وب ــم، انتشــار دقی آزادی قل
ــراء و  ــت و افت ــود داری از تهم ــهروندی،  خ ــوق ش ــت حق ــاد، رعای فس

فعالیــت هــای رســانه ای بصــورت حرفــه ای
 از اهداف این رسانه است 

به موجب پرونده اجرائی کلاسه 9500384 له شــرکت پشتیبانی امور دام استان لرستان، علیه 
آقای تاج الدین میردریکوندی فرزند محمد  حســین شماره شناســنامه 1384 صادره از الشتر 
)سلســله ( اعلام میدارد. اموال بازداشت شده رستوران پدیده شهر به آدرس: خرم آباد- میدان 
امام- خیابان شــهید کاکاوند شــامل : )اموال منقول و تاسیسات برقی( برابر صورتجلسه وارده 
به شــماره 36002650 مورخ   1397/07/19 مامور اداره اجرای اســناد رسمی خرم آباد، جمعا به 
تعداد 15 قلم ، که طبق گزارش وارده به شماره 36005199 مورخ   1397/12/20 کارشناس رسمی 
دادگســتری ، اموال منقول برابر صورتجلسه فوق به تعداد 11 قلم به شرح تصویر به پیوست ، به 
مبلغ   279/300/000 ریال ) دویســت و هفتاد و نه میلیون و سیصد هزار ریال ( ارزیابی گردیده. و 
همجنین طبق گزارش وارده به شماره   36005061 مورخ 1397/12/12 کارشناس رسمی دادگستری 
،تاسیســات برقی و فنی برابر صورتجلســه فوق به تعداد 4 قلم : به مبلغ   90/000/000 ریال ) نود 
میلیون ریال ( ارزیابی گردیده اســت. لذا اموال فوق به تعداد 15 قلم کلا به مبلغ 369/300/000 
ریال ) سیصد و  شصت و نه میلیون و سیصد هزار ریال ( ارزیابی گردیده است و طی گزارش مامور 
اجرا و برابر صورتجلسه مذکور در تصرف  بســتانکار می باشد، ضمنا اموال فوق الذکر از ساعت 
9 الی 12 روز چهارشــنبه مورخه 1398/08/29 در اجرای اســناد رسمی خرم آباد  واقع در خرم 
آباد – 60 متری مدیریت بلوار شــهید فرشاد شفیع پور ، خیابان 24 متری شهید چمران ، خیابان 
شهید جهان آرا ، از طریق  مزایده به فروش می رسد. مزایده از مبالغ فوق الذکر کارشناسی شده 
شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقدا فروخته می شود و  چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل 
رســمی غیر مترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود 
 و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. ضمنا متقاضیان تا قبل از برگزاری 

مزایده ضمن هماهنگی با این اداره از  اموال مذکور بازدید بعمل نمایند. 

علی رحیمی   - رییس اداره اجرای اسناد رسمی خرم آباد

آگهی مزایده اموال منقول
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راههایازبینبردنآلرژی

داخــل خانــه  می تواند  هوای 
دو تــا پنج برابر هــوای بیرون 
آلوده تر باشــد.  تغییر آب و هوا و 
دی اکسیدکربن  میزان  افزایش 
محیط زیســت عامل رشد  مواد 
اســت.   کپک  مانند  آلــرژی زا 
از آنجایــی کــه امــروزه  در 
پاک تری  محیط های  داخلــی 
زندگــی می کنیــد، بنابرایــن 
هنگامــی که در معرض مواد نا 
و  گرد  مایت های  مانند   آشــنا 
غبــار و خز حیوانات قرار می گیرید، سیســتم  ایمنی بدن ما قادر به 

مبارزه و دفاع در برابر این مواد نخواهد بود. 
افراد بهتر است در محل حمام خود دستگاه تهویه ی هوا نصب کنند، 
 هنگام حمام و دوش گرفتن برای کاهش قارچ های دوست دار رطوبت 
 دســتگاه تهویه را روشــن بگذارند. حداقل، در را نیمه  باز گذاشته یا 
پنجره  را را باز کنند. کپک ها در گوشه های مرطوب نیز رشد می کنند، 
پس  هفته ای یک بار اطراف ســینک، وان و توالت را تمیز کنید. افراد 
 امروزه از خوشــبو کننده های برقی اســتفاده می کنند که بهتر است 
اســتفاده  از آ ن ها را متوقف کنند. زیرا برخــی از آن ها ترکیبات آلی 
فرار از خود  ســاطع می کنند که مشکلات تنفسی را تشدید خواهند 
کرد. همچنین طبق  تحقیقات این ترکیبات آلی موجب سردردِ افراد 

حساس  خواهد شد. 

اولیننشانهآلزایمر
یک مطالعه نشــان می دهد 
فراموش کــردن پرداخت به 
صورتحســاب  ممکن  موقع 
دهنده  هشدار  علامت  است 

آلزایمر باشد. 
نتایــج یک بررســی جدید 
نشــان می دهــد فرامــوش 
موقع  بــه  پرداخت  کــردن 
 صورتحســاب ممکن اســت 
علامتی هشدار دهنده  برای 

آلزایمر باشد. 
دانشمندان دانشگاه جرج تاون در واشنگتن دی سی به بررسی مالی 
و  سوابق بهداشتی بیش از ۳۳ هزار نفر پرداختند و درنهایت دریافتند 
 آلزایمــر می تواند بر توانایی بیمار در مدیریت امور مالی تأثیر بگذارد؛ 
 مشــکلات پرداختن به امور مالی قبلًا به عنوان یک شایع در بیماران 

 مبتلا به اختلال حافظه شناخته شده است. 
نتایج این تحقیق  که در مجله  Health Economy  منتشــر شد، 
نگران  کننده بود؛ در این بررســی افراد به مدت ۲۲ ســال تحت نظر 
بودند و  نتایج شــامل پژوهش محققان از سال ۱۹۹۲ تا سال ۲۰۱۴ 
است. آلزایمر، شایعترین نوع دمانس، تا زمانی که علائم شدید نباشد، 
تشــخیص  داده نمی شوند؛ براســاس آمار موجود، امروزه در انگلیس 
بیش از ۸۵۰  هزار نفر با زوال عقل زندگی می کنند، از این تعداد بیش 
از ۵۰۰ هزار  نفر مبتلا به آلزایمر هستند، تخمین زده می شود که در 

ایالات متحده ۵.۵  میلیون نفر مبتلا به آلزایمر باشند. 

مقــدار زیاد چربــی در ناحیه شــکم می توانــد منجر به 
ایجــاد بیماری های  جدی مانند دیابت، فشــار خون بالا و 

بیماری های قلبی شود. 
کاهش چربی شکمی نه تنها ظاهر فرد را بهبود می بخشد 
بلکه می تواند  باعث بهبود شــرایط ســلامتی در او شود. 
مقــدار زیادی چربــی در ناحیه  شــکم می تواند منجر به 
ایجــاد بیماری های جدی مانند دیابت، فشــار خون  بالا و 
بیماری های قلبی شــود. اما، گاهی اوقات خلاص شدن از 
شر این  چربی ها خیلی راحت نیست و اگر همه تلاش خود 
را کرده اید تا به  نتیجه مطلوب برسید، اما هنوز چربی در 
ناحیه شــکم شــما از بین نرفته  است، ممکن است دلایل 

پنهانی وجود داشته باشد که حتی از آن ها  اطلاع ندارید. 

ë نوع چاقی شکم خود را نمی دانید
اگر کاهش چربی شــکم را دشوار می دانید، یکی از دلایل 
آن ممکن است  این باشد که شما روش کاهش وزن اشتباه 
را برای خود انتخاب کرده  اید. ۵ نوع چاقی شــکمی وجود 
دارد که به دلایل مختلف ایجاد می شود و  هرکدام از آن ها 
بــه رژیم و ورزش خاصی نیاز دارنــد؛ بنابراین تعیین  نوع 
چاقی شکم و برنامه ریزی برای کاهش وزن طبق آن مهم 

است. 

ë وسواس در اندازه گیری وزن
شــما باید عادت وزن گیری مداوم را کنار بگذارید و سعی 
کنیــد در برابر  تمایل به ایســتادن بــر روی ترازو آن هم 
درســت هر بار که آن را  می بینید، مقاومت کنید. وسواس 
در سنجش وزن می تواند روند کاهش  وزن را آهسته کند. 
هرگاه عدد ظاهر شــده در ترازو با نتیجه مورد  انتظار شما 
فرق می کنــد، خودتان را قضاوت می کنید و این حالت به 

شــما  فشــار می آورد، باعث افکار منفی می شود و روحیه 
شما را خراب  می کند. همه این ها می تواند شما را به سمت 
تسلیم در برابر رژیم غذایی  و تسکین استرس حاصل با راه 
حلی مانند خوردن زیاد، ســوق دهد؛  بنابراین بهتر است 
خودتان را فقط هفته ای یک بــار وزن کنید و اعداد را  به 

عنوان اطلاعات بدست آورید، نه برای داوری. 

ë پیروی از رژیم غذایی اشتباه
بدن ما به عناصر بیشماری مانند ویتامین ها، کربوهیدرات ها 
و حتــی  چربی ها احتیاج دارد. اگر برخی از این مؤلفه های 
مفید را حذف کنید،  رژیم غذایی شما ممکن است آسیب 
بیشتری به همراه داشته باشد.  خوردن سبزیجات و میوه ها 

به تنهایی و همچنین مصرف فســت فودها و  مقدار زیادی 
قند و نمک باعث کاهش وزن می شود. بنابراین، مهم است 
 که رژیم غذایی خــود را دنبال کرده و در نظر بگیرید که 
باید حاوی  منیزیم، ویتامین ها، چربی های ســالم و ســایر 

عناصر باشد. 

ë انجام تمرینات بدون تنوع
ورزش یــک روش عالی بــرای کاهش چربی اســت. اما 
مهم اســت که  فراموش نکنید که تمرینات ورزشــی باید 
متنوع باشــند. هر نوع ورزش  به روش خاصی بر بدن تأثیر 
می گذارد. بنابراین، نباید فقط به ســلامت  قلب یا کشش 

عضلات اولویت دهید. 

تمرینات با شــدت و قدرت بالا، شــنا و حتی ورزش های 
رزمی را به  برنامــه تمرینی خود اضافه کنید و فکر نکنید 
که ورزش فقط در یک  ســالن ورزشی با تجهیزات ورزشی 
امکان پذیر است. شــما می توانید در  خانه و پارک تمرین 
کنید. فقط ســعی کنید فشــاراضافی به بــدن خود وارد 
 نکنید. تمرینات را درست انجام دهید تا به خودتان آسیب 

نرسانید. 

ë استرس
اســترس برای سلامت کل بدن و از جمله تنظیم وزن آن 
مضر است. این  عامل بر رژیم غذایی، وضعیت جسمی شما 
در طــول تمرین و کیفیت  زندگــی تأثیر می گذارد. علاوه 
بر این، مقادیر بالای هورمون اســترس یا  همان کورتیزول 
باعث تشکیل چربی اضافی در بدن می شود. بنابراین  لازم 
اســت از هر فرصتی برای کاهش استرس استفاده کنید، 
سعی کنید  بیشتر اســتراحت کنید، بیشتر از حد معمول 
کار نکنید، ســرگرمی داشته  باشــید و با دوستان خود در 
تماس باشید. هنگامی که احساس آرامش  می کنید انگیزه 
بیشتری برای کسب موفقیت جدید در کاهش چربی های 

 شکمی خواهید داشت. 
ë سطح بالای آندروژن ها

یکی از جدی ترین دلایل چاقی شــکمی سندرم تخمدان 
پلی کیســتیک   ) PCOS ( اســت به این معنا که در این 
اختلال، ســطح بالایی از  هورمون های مردانه در بدن زن 
وجــود دارد که این حالت به نوبه خود  اختلالات قاعدگی، 
مشکلات بارداری و خطر دیابت را به همراه دارد.  علاوه بر 
ایــن،  PCOS  بر افزایش وزن تأثیر می گذارد. برای اطلاع 
از  ســطح آندروژن های خود می توانید با پزشــک مشورت 

کنید. 

متخصصین  اینکــه  وجود  با 
جهان،  سراســر  در  تغذیــه 
جوامع را به اســتفاده  از نان 
کامــل تشــویق می  کننــد، 
نــان مصرفــی ایرانی  ها، نان 
فاقــد  ارزش  های  و  ســفید 
تغذیه  ای اســت؛ مصرف "نان 
کامل حاوی ســبوس" و فاقد 
 افزودنی هــا مانــع ابتــلا به 

بسیاری از بیماری ها است. 
غلات کامل" غلاتی هســتند 
که از ســه بخش ســبوس، 
جوانه  تشکیل  و  اندوســپرم 

شده  اند. 
سخت  پوسته  به   "ســبوس" 
بیرونی غلات گفته می شــود 
کــه حــاوی فیبــر،  مــواد 
معدنــی و آنتی اکســیدان  ها 
است؛ اندوســپرم لایه میانی 
از  و  معمــولًا  اســت  دانــه 
شده  تشــکیل  کربوهیدرات 
اســت  داخلی  لایه  و جوانه، 
و حــاوی  ویتامین  هــا، مواد 
ترکیبات  و  پروتئین  معدنی، 

دیگر است. 
تصفیه شــده،  دانه  هــای  در 
جوانــه و ســبوس را از بین 
می  برند و تنها  اندوسپرم باقی 

می  ماند! 
در حالی که تمام متخصصین 
تغذیــه جهــان، جوامع را به 
اســتفاده از  نان  هــای کامل 
تشــویق  کامــل(  )غــلات 
می  کنند، امروزه تمام آردهای 
نانوایی  هــای  در   مصرفــی 
کشــورمان "آرد تصفیه شده" 
است و درصد  سبوس در این 
آردها بســیار پایین است؛ در 

واقع در حال حاضر، نانی  که 
بخش اصلی سفره  های ایرانی 
را تشکیل می  دهد، نان سفید 
و فاقد  ارزش   تغذیه  ای است و 
غلات کامل جایی در ســفره  

ایرانی  ها ندارد! 

به بخشــی  ایــن مطلب  در 
از اثــرات غــلات کامــل بر 
مزمن  اشــاره  بیماری  هــای 

خواهیم کرد. 
به  ابتلا  مانــع  کامــل"   "نان 

بیماری  های قلبی
یکــی از بزرگتریــن فوایــد 
دادن  کاهش  کامــل،  غلات 
"بیماری  قلبی"  به  ابتلا  خطر 
اســت؛ بررســی مطالعــات 
آمریــکا  در  صورت گرفتــه 
مشــخص کرد کــه  دریافت 
تنهــا 28 گرم از غلات کامل 
در روز می  تواند خطر ابتلا به 

 بیماری های قلبــی را تا 22 
درصد کاهش دهد. 

نتیجه  ایــن  بــه  محققــان 
غذایی  رژیم های  که  رسیدند 
برای سلامت قلب باید  بیشتر 
غلات کامل و کمتر دانه های 
شود؛  شــامل  را  تصفیه شده 
امــروزه  بیماری  های قلبی از 
عمده  ترین علل مرگ ومیر در 

ایران هستند! 
با  مغزی  کاهش خطر سکته 

مصرف نان کامل
بر اساس آخرین آمار، روزانه 
نفر در کشورمان دچار   400

"سکته   مغزی" می  شوند. 
در  موجود  ترکیبــات  برخی 
غــلات کامــل ماننــد فیبر، 
ویتامینK  و  آنتی اکسیدان  ها 
مغزی  سکته  خطر  می  توانند 
چشــمگیری  به میــزان  را 
 کاهش دهند؛ مطالعات اخیر 

ثابت کــرده   در افرادی که از 
غلات کامل  بیشــتر استفاده 
مغزی  سکته  خطر  می  کنند، 
تــا 14 درصد کاهــش یافته 

 است. 
نان کامل مانع ابتلا به چاقی

بالا،  فیبر  با  غذاهایی  مصرف 
سبب پر شــدن حجم معده 
از  پرخــوری  جلوگیــری  و 
مطالعاتی  بررســی  می  شود؛ 
بین 120 هزار نفر مشــخص 
کرد  کــه مصــرف روزانه 3 
وعده غلات کامــل یا غلات 
غنی شده با سبوس، با  چربی 
شــکمی کمتر و کاهش وزن 
ارتباط مستقیم داشته است. 

اثر سبوس بر دیابت نوع2 
درصد   11 حــدود  امــروزه 
از اعتبــارات و بودجه  هــای 
جوامــع،  صرف  بهداشــتی 
درمــان دیابــت می  شــود و 

حــدود 50 درصــد از مردم 
جهان نیــز از  ابتلای خود به 

دیابت بی  خبرند. 
یکی از علل بروز دیابت نوع2، 
افزایــش قند خــون به علت 
سلول  ها  کاهش  حساســیت 

نسبت به انسولین است. 
منیزیم مــاده معدنی موجود 
در غــلات کامل اســت که 
متابولیســم  در  بــدن  بــه 
 کربوهیدرات  هــا کمک کرده 
حساســیت  افزایش  باعث  و 
سلول  ها به  انسولین می  شود؛ 
مصرف غلات کامل به کاهش 
سطح قند خون ناشتا و  بهبود 
انســولین کمک  به  مقاومت 

می  کند. 
از سوی دیگر چاقی که یکی 
از عوامل خطر در بروز دیابت 
با  می  شود،  نوع2  محســوب 
یافته  کاهش  سبوس  مصرف 
و از ایــن طریــق نیز  غلات 
ابتلا  بر کاهش ریسک  کامل 
به دیابت نوع2 اثر می  گذارند. 

بــا توجه بــه اثــرات مفید 
انسان،  ســلامتی  بر  سبوس 
اتحاد  وزارت صنعت  ضرورت 
معــدن و تجــارت، جهــاد 
بهداشت  وزارت  و  کشاورزی 
 کشــور برای بهبــود کیفیت 
آردهــای توزیعــی از لحاظ 
و  کیفیت  ســبوس  میــزان 
گندم آن، احســاس می  شود 
امــا متأســفانه هیچ  یــک از 
ایــن نهادها گام  مؤثری برای 
کاهش درصد سبوس  گیری و 
افزایــش کیفیت نان مصرفی 

 مردم برنداشته  اند. 

عوامل پنهانی که نمی گذارند چربی های شکمی از جای خود تکان  بخورند

ســبوس برنج نوعی روغن دارد که از لایه خارجی برنج تهیه 
می  شــود.   این نوع روغن به خاطــر طعم ملایم و نقطه دود 
بالایی که دارد برای   ســرخ کردن مواد غذایی مناسب است. 
همچنین برای تقویت رشــد مو و  حمایت از رطوبت پوست 
مفید خواهد بود.   روغن سبوس برنج به طور  طبیعی ارگانیک 
و بدون اصلاح ژنتیکی اســت، می  تواند مشــکلات  سلامتی 
مرتبط با ارگانیسم  های اصلاح  شده را به حداقل برساند.  این 
 روغن یک منبع بزرگ از چربی های تک غیر اشباعی است که 
نوعی  چربی ســالم محسوب می شود و  در برابر بیماری  های 
قلبی مفید خواهد  بود. علاوه بر این، تحقیقات نشان می دهند 
چربی  های تک غیر اشباعی  ممکن است تاثیر مثبتی بر دیگر 
جنبه های ســلامت، از جمله سطوح  فشار خون و متابولیسم 
کربوهیدرات  نیز داشته باشند. علاوه بر افزایش  سلامت داخلی، 
بسیاری از مردم برای افزایش هیدراتاسیون پوست و  کاهش 

علائم پیری از روغن سبوس برنج استفاده می کنند. 
روغن سبوس برنج  تا حد زیادی به خاطر محتوای اسیدهای 

چــرب و  ویتامین  E   دارای  آنتی  اکســیدانی اســت که به 
محافظت از پوســت در  برابر آسیب ها کمک می  کند و مانع 
تشکیل رادیکال  های آزاد مضر  می  شود. به همین دلیل، روغن 
اغلب به سرم های پوســت، صابون ها و  کرم ها اضافه می شود 
تا پوســت سالم و صاف نگه داشته شود. همچنین  این روغن 
مفید، حاوی اســیدهای چرب امگا ۶ اســت که می تواند با 

 افزایش تولید فولیکول باعث افزایش رشد مو شود. 

ë عوارض جانبی روغن سبوس برنج
اگرچه فواید متعددی برای روغن ســبوس برنج وجود دارد، 
امــا این  روغن مفید دارای عوارض جانبی هم اســت.  روغن 
سبوس برنج مانند  بسیاری از روغن های گیاهی همچون روغن 
هسته انگور و کلزا بسیار  پردازش و تصفیه شده است. مطالعات 
نشــان می دهد که مصرف منظم  غذاهای فوق العاده پردازش 
شده مانند روغن سبوس برنج، ممکن است  با خطر بالای انواع 

خاصی از سرطان  ها از جمله سرطان سینه همراه  باشد

طبق اعلام ســازمان جهانی بهداشت ) WHO ( آلودگی 
صوتی عوارض  متعددی برای ســلامت انسان ها دارد که 
مشکلات شنوایی، اختلالات  خواب و نارسایی شناختی در 
کودکان از جمله  آن ها هستند. خطر ابتلا به بیماری های 
قلبی و مشکلات ســلامت روان ناشی از  استرس از دیگر 
پیامدهــای آلودگی صوتی است. ســایت  Firstpost  در 
مطلبــی به توضیــح برخی از عوارض ناشــی از  آلودگی 
صوتی برای ســلامتی پرداخته  که به شرح زیر است:  - از 
دست دادن قدرت شنوایی: از دست دادن قدرت شنوایی 
هنگام پخش  موسیقی در یک کنسرت غیرممکن نیست. 
درصورتیکه فرد به دلیل  فاصله بسیار نزدیک با بلندگوها 
بــه طور ناگهانی در معرض صدای  بالای ۱۲۰ دســی بل 
قرار گیرد امکان از دست دادن قدرت شنوایی وجود  دارد. 
گوش انسان قابلیت تشخیص صدا از صفر تا ۱۳۰ دسی بل 
را  دارد هرچنــد هر صدایی بالاتر از حجم ۹۰ دســی بل 
برای سلامت گوش ها  ضرر دارد.  - وزوز گوش ها: احساس 
شــنیدن صدای زنگ یا صداهای دیگر در  گوش هنگامی 

که محرک صوتی خارجی وجود ندارد.  - اختلالات روانی: 
طبق اعلام ســازمان جهانی بهداشت صدای بالا  می تواند 
موجب استرس و اضطراب شود. بررسی ها نشان می دهد 
 کودکانی کــه در نزدیکی فرودگاه هــا زندگی می کنند 
ظرفیت و توانایی  تمرکــز ضعیف تری دارند و مهارت در 
خواندن را دیرتر شــروع می کنند.  - اختــلال در خواب: 
گوش های انســان هرگز اســتراحت نمی کنند. گوش ها 
 حتی هنگام خواب به اندازه کافی به صداها حساســیت 
دارند. محققان  معتقدند صداهایی که مغز در هنگام خواب 
دریافت می کند از صداهایی  که در زمان بیداری می شنود 
خطرناک تر است. اختلال در خواب و  نداشتن استراحت 
کافی در نهایت به احساس خستگی و اختلال در قدرت 
 حافظــه منجر می شــود.  - بیماری های قلبی: شــنیدن 
صداهای مداوم بروز واکنش های استرســی را  در بدن به 
همراه دارد که در نتیجه آن، ضربان قلب و فشــار خون 
 افزایش یافته و این شرایط به نوبه خود منجر به افزایش 

خطر بروز  بیماری های قلبی-عروقی می شود. 
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